

မင်းခံနံဆေးမလီ

ပုဗျိုးရို

ယွ၊အဆေးအံဆေးကွံဒဲအဆေးတီဆေးလီ

ဇေနဝါရံ၊ ဖုဖဝါရံ၊ မလှီ

၂၀၂၅ နံ၊

(ပထမအကြိမ်)

Sabbath School Lesson

ပိုးကရင်ဘာသာ

ပုံနှိပ်သူ

ဦးဖုန်းနိုင် (၀၀၃၅၄)

မန်နေဂျာ

ကင်းစောင့်ပုံနှိပ်တိုက်

၂၀၆ ရွှေသစ္စာလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်

ရန်ကုန်မြို့

ထုတ်ဝေသူ

ဦးဖိုးဖိုးလှ (၀၀၅၈၈)

ဥက္ကဋ္ဌ

မြန်မာပြည်သတ္တမနေ့ဥပုသ်အသင်းတော်

၆၈ ဦးဝိစာရလမ်း၊

ရန်ကုန်မြို့

အုပ်ရေး - ၅၅၀

ဓမ္မဒါန

ပထမအကြိမ်

ဆခဲးမိရ်ဂါလဖာ

- ၁. ကဆါယွဲအဲးပျီဖျှာဝုာလီာ (ဒံာ ၂၈ - ၈၃ ၃)..... ၇
- ၂. ဆခဲးအဲးအုာလုဆာ (၈၃ ၄ - ၁၀)..... ၁၈
- ၃. လာဆာမာမုယွဲအာ (၈၃ ၁၁ - ၁၇) ၂၉
- ၄. ယွဲမဲဆခဲးဒဲဆယာဝာဆာ (၈၃ ၁၈ - ၂၄) ၄၀
- ၅. ယွဲအဆခဲးအဲးအဆာဝာထု (၈၃ ၂၅ - ၃၁) ၅၀
- ၆. ယွဲအဆခဲးအဲးဆာတီဆာလီ (ဖှ ၁ - ၇) ၆၂
- ၇. ဆခဲးအဲးဆာဝာအဆာဘံာဘူ (ဖှ ၈ - ၁၄) ၇၃
- ၈. ဝာအီဆခဲးပျီဖျှာ, ဆခဲးအဲး, ဒဲဆယီထွဲာမာဆာ (ဖှ ၁၅ - ၂၁) ၈၄
- ၉. မူာဝဲဒီဒဲးအဆထာဒဲးလီာ (ဖှ ၂၂ - ၂၈) ၉၄
- ၁၀. ဆာဘာလုဗါအာနီာလဖာ (မေ့ ၁ - ၇) ၁၀၄
- ၁၁. ယလမာဘာနီာ, မဲအဲးဒဲးလဲးမဲးမဲးလဲး (မေ့ ၈ - ၁၄) ၁၁၅
- ၁၂. ဆခဲးဒဲးဆာတီး ဆာမာလုဖာဒီာနီာဖာ (မေ့ ၁၅ - ၂၁) ၁၂၆
- ၁၃. ဆခဲးမဲးအဲးမာလမာထုထုဆာမာလု (မေ့ ၂၂ - ၂၈) ၁၃၇



ဆခဲးဆာကွဲးဒဲဆစုာရုာတီဆာကဆါယွဲ

၁ယီဟာ ၄း၈, ၁၆ စံာဝုာဒာ, ယွဲမဲဆခဲးဆာကွဲးလီာ. ဆခဲးအဲးအကုာ လာလဲဆဲးစံာဖာ ထိးအာလာဆခဲးယီလီာ. ပုစရံဖိအဆခဲးနီာ အီာဝဲ ဖီထအာလာယွဲအတဲးဆခဲးနီာလီာ. ဆခဲးမဲးယွဲအာဆဲး, ဒဲအီာလာဆာ ကီာမဲးဒဲးအတီာဝာလာ ပဆူပနဲးဝုာဒာနီာ, ဒဲမိအီာဝုာဒာလာပဆာမာကီာမဲးဒဲး အတီာဝာဖာဆဲးနီာလီာ. ဘဲာနီာအာပဆာနဲးဒဲပဆာမာလာနီာ ဘာထွဲာဝုာဒာ လာပဆာနာဝုာဆခဲးဆာကွဲးအဖာနီာလီာ. အဒီ, အုပစံာ, ပုလဂနဲးဝုာ လာပုရုကဘာမာဝုာအာ ဘဲာဒီာကနုဘာယွဲအဆခဲးအဲးအဲးနီာ, ကဆီာမိဝုာ လာယွဲအဲးအဝုာဝံာအု, မဲးပုဒဲးဘာဖိအကီာဒဲဆဲးကြဲးဆာဘာလအီာဘာနီာ လီာ. ဒဲ, ဆခဲးထဲးမာဒီာလာပုဂုာဂါအဖာနီာဆဲး မိယီလီာဒဲပုရုအဆခဲးမာဝုာ အာနီာလီာ-ဒဲကဲထုလာပုမိဒီာနုဘာယွဲအဆခဲးနီာကဲဝုာဒာနီာလီာ.

လာဆာယီဒဲဆခဲးအဲးအဖာ, ပဆာနာဝုာယွဲအဆခဲးနီာ ဘာ ထွဲာလာပဆာဆဲးဆခဲးမာဖိထွဲာဒီာဒီာအာအာလုနီာလီာ. မဲးလီာနုဘာ, ဆခဲးနီာမဲးဆခဲးနီာလဲးလဲး. အုနအုစုာပုအဂါလဆဲးနီာ, နမိနုဘာဆခဲးစုာ ဆာအဲးလဲးလဲးလီာ. လာပုစရံဖိဝံာအကျဲဒဲးလု, ဆခဲးဆီာမိဘာမာယွဲ အဆခဲးအီာအာမာလီာ.

အဒီ, လာပုစရံဖိဝံာအဆခဲးစံာဆာ လုဆာလီာလာဆခဲးအုစုာယီ- ယွဲအဆခဲးနီာဖုလာလုဆာလဲးလီာ, မဲးဒီာနုထဲးဆာအုစုာ. ယွဲ အဆခဲးနီာဆာဖုလာလုဆာလဲးလီာ, ဒဲဆခဲးမာမုယွဲအာလာပုရုအဆခဲးမာ မိအီာဒဲးဒဲး. ယွဲအဆခဲးနီာ ဝာအထိးဘာဆာ (emotional) ဆုစာ. ယွဲ မဲးအာအီာပုရုဒဲးအဲးပုရုတရုာလုစာ. ယွဲအဆခဲးနီာဘာပုထုာဝဲးဒဲးနုစာ. ယွဲအဆခဲးဘာထွဲာလီာလာအဆခဲးတဲးလုဆာလဖာနီာ လီာလီာဘာစာ. ဆာဝာထုဆခဲးနီာ ဘာလုဗါလာဆခဲးစာ. ဆခဲးလာဆာတီာနီာလုစာ လီာဘဲာဘဲာလဲး. အုမဲးယွဲနီာ မဲးဝုာဒာဆခဲးဆာကွဲးတာ, ဘာမဲးနီာဆခဲးအာ

ဆမမလိာ် ၁
ကဆါယွဲအဲာ်ပျီဖျှာ်ဝုာ်လီာ်
ဒံာ်ခဲာ်ဘာ် ၂၈ - ဇးနတၢရံာ် ၃

မးဝံာ်နံာ်ဂေ ဒံာ်ခဲာ်ဘာ် ၂၈
ဖီလန့ာ်ယီာ်အဂးဆမမလိာ်. ၂မိ ၃၃:၁၅-၂၂; ဟံာ်ခဲာ်ဘာ် ၁၄:၁-၄; နံာ်
၄:၁၁; ယီ ၁၇:၂၄; မာ် ၂၂:၁-၁၄; ယီ ၁၀:၁၇, ၁၈.

၁နီာ်ထီာ်
“ယမိမးဘျာ်ထဲာ်အဝုာ်ဘံာ်အာ်ဂးဂီုနီာ်လီာ်. ယမိမးထဲာ်ကွဲာ်ထဲာ်
ဒာ်အဝုာ်ဘံာ်လီာ်. အဂးဘဲာ်ယီာ် ယာ်ထဲာ်ကွဲာ်ခွဲာ်ယျာ်အာ် လာ်အဝုာ်ဘံာ်
အအီာ်လီာ်” (ဟံာ်ခဲာ်ဘာ် ၁၄:၄).

စပံတမာ်မိဒုဘံာ်ယျာ်လဲာ်ဘျာ်, ဘဲာ်ယျာ်လဲာ်စံာ်ဝဲာ်ဝဲာ်အဝီာ်နီာ် (မာ်ဒုာ်
၂၆:၃၄) လါန့ာ်ဂုာ်, ဆမမအာ်နီာ် မွဲဆမအထုာ်ဒဲာ်အ့ၤ. လာ်ယျာ်လဲာ်ထုာ်မာ်
ထဲာ်ထဲာ်ဝဲာ်ဒဲာ်အလးခဲာ်နီာ် ယျာ်လဲာ်အ့ၤစပံတမာ်, “မွဲနအဲာ်ယမးအဲာ်အဝုာ်ဘံာ်
နီာ်ဆုဇး.” ဒဲစပံတမာ်စံာ်ဆာ်ဝဲာ်ဒဲာ်, “မွဲယျာ်, ကဆါန့, န့ၤယာ်လာ်ယအဲာ်န့ၤ
လီာ်.” ဒဲယျာ်လဲာ်စံာ်ဝဲာ်ဒဲာ်, “လုအုလုအီာ်ယဝီာ်ဖိာ်ဝံာ်ဆံာ်.” တာ်ယျာ်လဲာ်အ့ၤစ
ဝဲာ်ဒဲာ်, “မွဲနအဲာ်ယမး.” ဒဲစပံတမာ်စံာ်ဆာ်ထဲာ်ဝဲာ်ဒဲာ်, “မွဲယျာ်ကဆါန့, န့ၤ
ယာ်လာ်ယအဲာ်န့ၤလီာ်.” ဒဲယျာ်လဲာ်စံာ်ဝဲာ်ဒဲာ်, “ယီထဲာ်ခွဲာ်ထဲာ်ယဝီာ်လဖးဆံာ်.”
ထီးနီာ်လဖး, ယျာ်လဲာ်အ့ၤစပံတမာ်ဘျာ်လဲာ်ဘျာ်နီာ်, “မွဲနအဲာ်ယမး.” နီာ်
စပံတမာ်အာ်လမုာ်ဘာ်တာ်, စံာ်အဝုာ်ဘာ်, “ကဆါန့, န့ၤယာ်လာ်ဆးထီးအလုာ်
နီာ်, န့ၤယာ်လာ်ယအဲာ်န့ၤလီာ်.” ဒဲယျာ်လဲာ်စံာ်ဝဲာ်ဒဲာ်, “လုအုလုအီာ်ယဝီာ်လဖး
ဆံာ်” နီာ်လီာ် (ယီဟ့ ၂၁:၁၅-၁၇). ဘဲာ်စပံတမာ်မိဒုဘံာ်ယျာ်လဲာ်ဘျာ်အဝီာ်,

ယျာ်လဲာ်အ့ၤစပံတမာ်လာ်ဆးချဲာ်အကးဒဲာ်ဝဲာ်န့ၤမာ် “နအဲာ်ယမး”
မးဆီာ်ထဲာ်ထဲာ်စပံတမာ်ဘျာ်နီာ်လီာ်.

ဆမမအာ်မိလဲာ်ဆာ်လီာ်လာ်စပံတမာ်အဆးလုာ်ခဲာ်ဖျီာ်လါန့ာ်ဂုာ်,
၁နီာ်အတုာ်နီာ် မွဲဆမလဲာ်ပးလီာ်. ဆးချဲာ်လာ်ယျာ်လဲာ်အ့ၤစပံတမာ်နီာ် မွဲဆမ
ချဲာ် (ဆမအ့ၤစပံ) လဲာ်ပးလာ်ပဂးလာ်ပထီာ်ယီာ်, မွဲဝဲာ်ဒဲာ်- “နအဲာ်ယမး” နီာ်
လီာ်.

ဆကီာ်မံးဒုာ်နီာ် အီာ်ဒဲာ်နဲာ်အာ်လာ်ပဆးစံာ်ဆာ်ဆးအ့ၤစပံထီာ်အဖး
လီာ်.

အတုာ် ဒံာ်ခဲာ်ဘာ် ၂၉
အာ်နဲာ်ဒဲာ်ဆးယီာ်လာ်ပုဆီာ်မိဒုဝဲာ်ဒဲာ်နီာ်လီာ်

ယျာ်လဲာ်အ့ၤစပံတမာ်လဲာ်ခွဲာ်ဘာ်န့ၤ “နအဲာ်ယမး” နီာ်ဘာ်, ယျာ်အန့ၤဆါဒဲာ်ဝဲာ်
အဲာ်ပမးကီာ်ဂးဒုာ်, ဒဲလာ်ဆးပျီဖျှာ်အဖးလီာ်. မွဲတဂျါ, အဝဲာ်ဒဲာ်အဲာ်ပမးလာ်ဆး
ပျီပျီ (လာ်ဘာ်ဖုာ်လာ်ဘာ်အလုအပ့ၤဘာ်) နီာ် ဒဲာ်နဲာ်အာ်နဲာ်ပုဆီာ်မိဒုဝဲာ်ဒဲာ်နီာ်
လီာ်. ဒဲပဝဲာ်ယာ်ဘာ်ဆးအဲာ်ယီာ်လာ်အဝဲာ်အဆးမး လာ်အဆးလုာ်ခဲာ်ဖျီာ်ဆး
လာ်အဂျါခဲာ်မးဒဲာ်ထဲာ်ထဲာ်ယာ်နီာ်လီာ်.

ဖီ ၂မိ ၃၃:၁၅-၂၂ ဒဲ ဆီာ်မိဒုဆးဘာ်ထွဲာ်လဖး ဒဲဆမမအာ်ဘံာ်
လဖးနီာ်ဆံာ်. လံာ်အဆးယီာ်, လဲာ်ဆာ်ဒဲာ်ဆးအဆးဖိာ် ၁၉ နီာ်,
ထုာ်ဖျီာ်ထဲာ်ယျာ်အဆးဘာ်အာ်ဒဲအဆးအဲာ်နီာ် မွဲဆမနီာ်လဲာ်.

ပုထီးအလုာ်နီာ်လဲာ်မိဒုဝဲာ်ဒဲာ်ယျာ်လီာ်. ယျာ်အဆးမးလာ်ထုာ်ထဲာ်ခွဲာ်
အဂျါခဲာ်မးဒဲာ်လာ်ဆးအဲာ်မိဒုဝဲာ်ဒဲာ်အလးဖး, လဲာ်ယီာ်လဲာ်မိဒုဘာ်နီာ် ပုအံာ်စဂျါလဲာ်
ဝံာ်ပိထဲာ်ကဆါယွဲဒဲာ်ထဲာ်ထဲာ်ထဲာ်ထီာ်ခွဲာ်လဲာ်နီာ်လီာ်. ထီးစမိစုာ်ဂဲာ်ထဲာ်

လၢလံဟံအံအထာတံပုယာအဖးနီ၊ ကဆါယွဲနဲဖျါအဆးဖုလၢ
လၢအလၢဆၢလၢမဲၤဝဲဒဲ အဆးအဲဆးယၢဘၢအရၢခဗျးဒံနီလီၤ. လၢ
အဝဲဒဲဖုလၢအာလၢပုဂ္ဂါအစူဖး, မၤကရီၤခွဲဆးအုလၢအဆးဖံဒဲ,
ထိးအဖျါဝဲလၢပုဖိလိမၤဝဲထဲလၢန့ဘၢဒၢလၢလီၤန့ဂ့ၤ, လၢကဆါယွဲ
အဆးဒုအိၤအိၤအဖး မၤဝဲထဲထဲအဝဲဒဲလၢအဆးအဲနီလီၤ. ပုဂ္ဂါဒံ
နီၤကြံၤဘၢလၢကဆါယွဲအဆးအဲန့ဆိအ့ၤ. အဝဲဒဲထုပဲခွဲဝဲဒဲ
မၤလၢမဲၤခွဲဆးကြံၤဆးဘၢလၢယွဲအဆးအဲယုနီလီၤ. မွဲလါန့ဘိ,
ကဆါယွဲမၤပထုခွဲအဆးအဲအ့ၤ, အဝဲဒဲပထုထဲအဆးအဲနီလၢ ဆးမၤ
ဆိမၤနီၤန့မံအ့ၤလီၤ. ထိးထီဒဲလၢဆးလၢအဂၤလၢလံဆံပံအဆးကွဲန့
အဖးနီၤ ပဒၢဘၢယွဲအဆးအဲ ဘဲအဖးလၢပျီဝဲဒဲလၢအဆးဒုအိၤအိၤ
အိၤအဖးနီလီၤ.

ပုအဂၤဆိမံၤဝဲဒဲလၢ ယွဲနီၤပၢဆးလၢဆးလၢအထဲဒဲစ့ၤရၢ
ဆးဆိဆိလုနီလီၤ. ဆးအဲလၢအဖျါခွဲမၤလတီၤဘၢလၢ
ဝဲအဖျါအဆးမၤအာဒဲအဆးလၢခဲဖျါနီၤ ဒုန့ဒုဘၢန့လၢ
ယွဲအလၢဆၢလၢမဲၤလၢဘဲဒဲလၢ. ဒဲဆးအုလဲခွဲန့ဆးဒၢလၢန့
ဆါဒဲဒု လၢဆးမၤဘျးမၤထဲဒဲလၢယွဲနီၤဘဲဒဲလၢ.

အနီၤ ခံၤတံၤဘၢ ၃၁
ဆးအဲနီၤဖုလၢပျီဆးလီၤ

ကဆါယွဲမၤဝဲထဲထဲဆိးလီၤပုအံၤစရၢလၢဖိဒံနီၤ, မွဲထီမုၤအဝဲဒဲ
အဆးပိထုဆးအ့ၤ, အဝဲဒဲပၢဆးထာအဆးအဲလၢန့ယၢ, ပဖျါခိ,
ထိးပမဲဒဲဘၢဖိဒၢလၢနီလီၤ. ပဆးကြံၤဆးဘၢအိၤလၢအဝဲဒဲ
အိၤအ့ၤ, ဒဲပမိဖုဆးထဲဆးအခိးအတၢနီၤ န့ဒုန့ဆိအ့ၤလီၤ. အ့ပစံလၢ
ဆးခွဲအဂ္ဂါလၢမံနီဘိ, ကဆါယွဲနီၤ လိဘၢပဆးဖုလၢန့မံအ့ၤနီၤ
လီၤ. ဘဲဆးစံဝဲဒဲလၢ (မၤဆး ၁၇:၂၅) ဖးအိၤနီလီၤ. ကဆါအဆး

အဲလၢန့လၢယကး လၢပုထိးလူအဂးနီၤ မွဲဒၢန့အဝဲဒဲအိၤအိၤ
ဒၢဝဲဒဲနီလီၤ.

**ထီၤပိၤ နဲၤဖျါ ၄:၁၁ ဒဲ အုအု ၃:၆ နီဆံၤ. ဆးလီၤထဲဘၢ
န့မဲဆးနီလဲၤ လၢအဘၢထွဲလၢအဆးဖုလၢပျီဆးနီလၢအဆး
တဲလၢဆးနီလဲၤ.**

ယွဲတဲလၢဆးလၢဆးဖုပျီအဖးလီၤ. မွဲဆးနီၤ, ယွဲကြံၤဝဲဒဲလၢ
ဆးမၤလၢမၤဖး, ဆးယုယု, ဒဲဆးအစီအမ့နီလီၤ. ကဆါယွဲမိဘၢတဲလၢ
ထဲလုခိအဂ္ဂါလၢဖျါဖျါ လၢဆးဒဲဘၢလၢအိၤဘၢနီအ့ၤ, အဝဲဒဲန့ဝဲ
အာယုလၢ အဆးအဲမၤထဲမၤဝဲပမၤ ဘဲအိၤဝဲဒဲလၢကဆါယွဲဝဲဒဲ
လၢအဖးအိၤနီလီၤ.

**ဖိ ထီဟံ ၁၇:၂၄. ဆးလီၤထဲဘၢပမၤလၢယွဲအဆးအဲခိလၢ
လၢချုဂ့ခိထီၤကဲထဲဒဲဘၢအဆးထံအိယုနီအဂး မွဲဆးနီလဲၤ.**

ယွဲလိဘၢအဆးတဲလၢဆးဝဲ ဘဲဆးအိၤအထုလၢအဆးအဲ
အဂးအ့ၤ. မွဲဝဲဒဲလၢဆးအဲနီၤ မွဲအဝဲဒဲအတၢဖးအကီၤနီၤ, အဝဲဒဲအုထု
တဲလၢလုခိထီၤမၤဘျးမၤထဲအာလၢ ဆးဘၢတဲလၢဖးထီၤနီလီၤ.

ထီၤဂ့ခိထီၤလၢထုလၢဆးဒဲဘၢအဖးဒၢလၢနီၤ အဝဲဒဲပျီဆးလီၤ
ပုဂ့ခိထီၤထီၤဒုနီလီၤ.

လၢဆးလၢထုလၢကျိအံဒဲအဖးအလးခဲနီၤ, စအၢဒဲဒဲန့အံၤ
အထးအလၢအိၤလၢမိမၤဝဲဒဲဒဲန့ဘၢယွဲအဆးအဲနီၤ အိၤလၢအ့ၤလီၤ.
လါန့ဂ့ယုနီၤ, အိၤက့ၢဂ့ခိဆးဒဲ “ဆိန့ကထဲဆးလမံလါလါလၢ
အလူဘၢဆဲလၢဆးအစီအမ့” (ဟံတြု ၁:၃) နီၤ, လၢအဆးအဲ, အဆး
ယုဘၢ, ဒဲအခိးအတၢဒဲဝဲဒဲလၢအဖး အိၤက့ၢပမၤထဲအဝဲဒဲလၢအာမၤဒဲမၤဘၢ

လိလိအိလိထဲအာလဆဆအဲအဖးနီလီ။ ဆမတဘလိအိလိထဲဆနီ ဘထဲဒုပုဝုဒလပမဆနီလီ။

ဆဂဲးဆဖးမွဲဆနီ လယွအိကုဂုးခးလီအဆဆဲလမ ဂုခိယီ၊ မွဲလမအလုမါဒဲအအးအဘုလါနုဂု၊ လီအဘဘပမ အဆဆဲဒဲအတခုဖဝနီလဲ။ ဆမမွဲဆတီယီ ထုနုပမလမ ကအဲ ဆမထဲအဝုနီဘဲဒုလဲ။

**ပူတပူါ ဇုနဝါရံ ၁
ပုအဘဆကိဝုအိအ၊ ပုအဘဆရံနုဝုအိရူ**

ကဆိယွနီ မွဲနုအဲအရူခမးလမ ပုဖုလုအလုအပူလနုဘနီ အု၊ ကိနုအဝုဘဲဘဲကဲထဲလမဆဆဲဆနီလီ။ ယွဖုလုအဝုဘဲ ဆပျီဖျုရံအုထုဆထိးဆမ (အုလမွဲ) ဆထုပဲခွဲယွအဆဆဲနီလီ။ အဆမအထိအိလမပုကိဂ ဘဲကဆိပရံအဆဖုနဲဒီလမဆကိနုပုလမ ဆအိပုအမုအိဝါနီလီ။

ဖိ မဂု ၂၂:၁-၁၄. ဆအဒီအထုယီအခိပယီအိမွဲဆနီ လဲ။

လမကဆိပရံအဆချဲဒီလုဆအိပုအမုယီအဖး၊ စပုလဂ တဲဝဲဆအိပုအမုလမအဖိခွါအဂဲဒဲအမု (အစိးအရူဝဲ) “လုလမပုလမ အဘဆလီဝဲဝုလဖနီ ကိနုအဝုဘဲလမမုအဖးလီ၊” လါနုဂု “အဝုဘဲဂဲနီအဘအိအု” (မဂု ၂၂:၂, ၃). လဘျုယီ စပုအမုလု အစိးအရူအနဲအဖိခွဲနီ ဒဲလုကိနုပုလမအလီဝဲဝုလဖနီဒီလီ။ လါနုအဝုဘဲလခိနုဘာ, ဒဲဖိနုပုအစိးအရူဝဲဒဲမဲဝဲခွဲဝုဒလီ (မဂု ၂၂:၄-၆).

ထိးနီလဖး၊ စပုနီ မဲဝဲခွဲပုလမအမဲဝဲအစိးအရူလဖနီဂီတ, အဝုဘဲအစိးအရူလဖနီလမ “ဆလမမုယီဆတဲဝဲယု; အုမွဲပုလမ အဘဆလီဝဲဝုလဖနီကြံအု. မအဘဲဘဲနီတ, လုလမဖးဘဲထဲ ဖအဆထံတ, ထိးဒပုလမနဲဒဲဒနုလဖနီ, ကိထဲအဝုလမမုအဖးယီ ဆဲ” (မဂု ၂၂:၈, ၉). ထိးအနီဂီလဖး ဆမအဘအဝုဂါလမဲလမ ပုလကိလဝါဘပုအမုအကိအိလဂ ဘဆနုထုခွဲဝုနီ, ထုဖျီပျု ဆလမပမိဘမနု (လါဘ) ပုအမုအကိအိလမစပုအအိ ဘဲပမိနု ဘာလမဆအိပုအမုနီလီ။ ယုဂုမပထုခွဲအဆချဲဒီလုနီ လမ ဆအိပုအမုလါနုဂု လဲဖျီလမအခိပယီအိဝုဒဲလမဲနီ မွဲဝုဒ, “ပုလမအဘဆကိဝုလဖအိဝုအဂ, အုမွဲပုလမအဘဆရံနုဝုလဖ အိဝုရူခိဂါလီ” (မဂု ၂၂:၁၄).

ဆယီအခိပယီမွဲနီလဲ။ လမခဲထုပုအဘ “ဆရံအုထု” “ဆ ရံအုထုလုဆ” လဖနီ မွဲပုထိးဆမုကဆိအဆကိနုလမ အိပုအမု အဖးနီလီ။ ဆကွဲကျိ “ဆကိနု” “ဆဖဲဝါ” လမဆချဲဒီလု ထမုထိယါအဖးနီ အိဂဲလမဂြိစအလံ “kaleo”, ဒဲမွဲဆအိကုလု အဘလမခဲထု လမပုလဂမိထိးဆမုပျီဆဖဲဝါနီ လမကဆိအအိနီလီ။

အရူမနီ, ယွကိ (ဖဲဝါ) ပုကိဂဒုလမဆအိပုအမုနီလီ။ လါနုဂု ပုလဂါလမိထိးဆမုဘယွအဆဆဲဘအိဝုဒလီ။ ဆလမ ဆအဲနီပျဲဆပျီဖျုလီ။ ကဆိယွထုဆိနုပုလမအဆဆဲနီနဂအု. လုဘအုပဘာစံ, ပလထိးဆမုကဆိယွအဆဆဲဖဲဝါ ဆဘာဝုဒလီ နီလီ။

ပုအဘ “ဆရံနု” ဝုနီ မွဲပုလမအထိးဆမုဆဖဲဝါနီလီ။ ပုဘ အအဲယွနီ, ယွအိတဲဝဲခွဲဝုဆလုလမအဝုဘဲအဂ အနုပုဆိမိ ဝုဒဒဲနီလီ။

နထိးဆးအိမ္မာပုမ္မာအဆးဖံးဝိဒါ ဒဲနဂဲလးဆးကိးဆးဝိဒါအကြံး
အဘာနီ၊ နဆးအိမ္မာပုမ္မာဂဲဖျးနဲမ့ဆးနီလဲ။

ပြီပတံး

ဇးနဝါရံ၊ ၂

ဘာဆးဖျါထဲပုဝုလးပဂး

ကဆါယွဲဖံးဝိဒါပုကိးဂးဒု လးဆးအဲအဆးဖံးဝိဒါလိလးအဝု
အဖး၊ လါနဂု၊ မွဲပုလးအထိးဆးအဆးဖံးဝိဒါနီလီ၊ မိမုလးဝုလးဆး
အဆိအကုအဖးလီ။ ဘဲလးဆးဒါလဲအဖးနီအဝိ၊ စပွဲကိးနုပုအဂ
လဖးနီ “အဝုဝံဂဲနီအဝါအိအူ” (မာပု ၂၂:၃)။

ဘဲနီအဝိ၊ လချးယုဂုထဲထုပုယုယာဒါနီ၊ ယးထဲပုဝုဒါ
“ယရုစလံးနု၊ ယရုစလံးနု၊ နဝုဒါယီ နမဲဝံမိလဖး ဒဲပုလးဆးအု
မာပုလဲဝုလးနီအိမ္မာလဖးနီ၊ နခွဲလးလိလီ။ ဘဲဆးမိဂုဒါအိကိးအဖိ
လးအဒါဖးလဲအဝါနီ၊ မိဒါအိကိးဘာယာလးနဖိဝံအဘျအမကံ”
(မာပု ၂၃:၃၇)။ ကဆါပရဲအဲဒါအိကုကိးအဝုဝံလါနဂု အဝုဝံအာ
အိအူ။ ပြီစာအဆးချဲ “အာအိ” (thelo) နီ အခါပယီလဲပိလး
ပရဲအာအိထိးထဲတဲထဲပု (ဆးချဲဖျိမိးစိးဝုဒါလး မာပု ၂၂:၃
အဖးနီဆုလီ)။

လါနဂု၊ ကဆါပရဲထဲလးထုပုယုယာအလီ လးပုခမုးဝံနီအဂး
ဒဲလးပဂးထိးနီလီ။ မွဲဆးအဲလဲလိလဲလးနီလီ။ လးပုဂုခမုးအဆး
ဒဲဘာကြံးဝုဒါလးဆးဝံအထီနီ ကဆါပရဲဖျးလဲလးအုဒဲထဲ
ဖးဝုလးအမိမဂုထဲထဲဆးဆးကျိထဲမုးဒဲဒဲလဲအဘိးဆးနီလီ။
အဝုအိကုဆးလီအဆးအဲလးပဖးနီ မွဲလးအမုအဒါအိဝုဒါအကိး
နီအူ၊ မွဲဝုဒါလးအဖးလဲပုပျိဆးလးပဂးနီလီ။

ဖိ ယီဟု ၁၀:၁၇, ၁၈. ထိထဲပိလး ဂလုဂု ၂:၂၀ နီဆံး.
ဆးပရဲမ့မွဲဆးနီလးပဂး အိထိးနီလဲ။

ယွဲထုဖျိအဆးအဲအိထု - ထုပုယုယာ, ပဒါဘာလးယုဂုပရဲ
ဖျးလဲအာလးပဂး လးအာဒါဝုဒါနီလီ။ ပရဲအိကုကုလဲအာမာ “လး
နုဆါဒါဝုဒါအဆးအိ” နီလီ။ ပုထုခွဲအာမာနုနးဂအူ။ အဝုဖျးလဲ
ဒါအာ, လးဆးကိးဆါအိဝုဘဲဝါထိးထဲတဲထဲလဲလဲယီ ဒါလးလဲ
ယီလဲအိဒါဘာအဆးထံအိနီလီ။

“ဆးထိးထဲတဲထဲအဆးကိးဆါနီ မွဲအကဲထုလးခဲဒါအူ, မွဲလး
စအာဒါနးအံဝံလဲလဲဆးမဂါအလးခဲအူ။ မွဲဝုဒါဆးနဲဖျိ ‘အိပုအိဘဲ
ဝုဒါအဆါဆါအကုကု လးဖျိလဲလဲလဲအိဖျိဘာနီ’ လီ။ ရိမာ ၁၆:၂၅.
မွဲဆးထုဖျိထုဆးဝိးဆးဘုလးအဆါအကုလဖး လးအိအိပုလဲအာ
လးယွဲအလးဆိဆိအဖးလဲလီ။ ဒါလးအဆးထံနီ ဖါကဆါယွဲဒဲ
ပရဲလဲယုမုဒါလဲအဆးကိးဝဲဆးလးမိဝိထုဆးနီ, ဒဲပုဂုဆးမိလဲထု
ဝုဒါလး ဆးပိထုဆးအဆးအုလဲအုလီ အစိးအမုဖးနီလီ။ ကဆါယွဲ
ဖျးလဲလဲဘာမိအိထုအဂးနီမွဲအူ, လါနဂုအဝုဒါဝဲဝုဒါဆးမိကဲထု
အာနီ, ဒဲအိကုတဲဝဲကိးဆါဆးလး အမိဆးယုဘာဆးလဲဘာမဲဖျဲ
ဖးဒါအဂးနီလီ။ အဝုအဆးအဲဘာလဲလဲဒါဝုဒါမ, လးအုလဲအာ
လးမိဖျးလဲခွဲအဖိခွဲအိလဂးနီ, ‘ဘဲဝါကယဲပုလးအဲထဲဝုဒါလဂး
နီ, မိဘာဆးဂါအူ။ အုမွဲမိနုဘာဆးမာပုလဲလဲကုလီ’ ယီဟု
၃:၁၆.” Ellen G. White, *The Desire of Ages*, p. 22.

အဘာ

ဇးနဝါရံ၊ ၃

ဆိးမိးအထုလးယာ။

ဖိ Ellen G. White, "To Meet the Bridegroom," pp. 405-
421 in *Christ's Object Lessons*.

“ဆခံလအဆီ့မိ့ဘာမယွနီ၊ လုဘံထကုခိယီလီ။ ပုရှဆခံ
လဖယီ အဆနဒုယွအတခွဖဝလုမိခွဲဝဒလီ။ မွဲဆဆီ့မိ့ဘာမ
ဆခဲဆနဒုဘာမဆနီလီ။ အ့မွဲအဆဒုအထီဘိယီ ယွအဆထိး
ထဲတုထဲအဆဒုထိအပရဒုမိဘပုတရါလုဝဒဲ မိဘဒုဒုယာအဝု
အတခွဖဝနီလီ။ လဆဆခံအကျလကုခိယီ ယွအစီ့အမုအလ
အဖု၊ အဆမဂုအလအဖု၊ အဆယဘု၊ ဒဲအဆတီအလအဖုမိဘ
ဆုလုဖုလုဝဒလီ။

“အယီမွဲမိ့အဲစုယာအဆချဲစံဝဒ၊ ‘ပုလအဂဲဆိဆဒုထိ
အပရဒုလယရစလံနီလကု၊ ထုထုဆံ၊ ဘမဲဆလဂု၊ စံယုဒါအဒိ
ဝံ၊ ယိခွါ၊ နဝံအယွနီဆံ။ ယိခွါကဆိယဟိဝဲမိဂဲလအစီ့အမုတ၊
အစုဒုမိပဒုဆလအဂဲဒဝဒလီ။ ယိခွါ၊ အဆဖုလုအိလအစုဖု
တ၊ အလံအလဲနီ အိဝုလအမုယလီ။’” အဲစုယာ ၄ဝး၉၊ ၁ဝ။

“ပုလအအိခိတလမူခွါအဆဂဲလဖနီ မိစံဘာပုခမုဒဲဝံ၊
‘ယိထုနဝံအယွနီဆံ’ နီလီ။ ဆယဘုအဆဖုလုခဲထုလကုခိ
ယီအဂဲနီ မွဲဆဒုနဲဖျါအတခွဖဝဆအဲနီလီ။ ယွအဖိအလံလဖ
နီ မွဲမိဘထုဖျါထုဝုယွအလအဖုနီလီ။ လအဝုဝံအဆအိမဒဲ
အတခွအဖုအဝုဝံနဲဖျါဝုဒလအခိအတအခဲအဂုလအဒိနုဘ
ဝုနီလီ။

“ဆတီဆလီမုအဆဖုနီ ဆုလုဝဒလဆမဂုလဖအဖု -
လဆလုဆချဲအတီဒဲလဆမခိးဂဲအဆံအပံဖနီလီ။” Ellen G.
White, Christ's Object Lessons, pp. 415, 416.

x x x x x

ဆမလီ ၂
ဆအဲအဆအုလုဆ
ဇုနဝါရံ ၄ - ၁၀

မးဝံနံဂေ **ဇုနဝါရံ ၄**
ဖီလန့ယီအဂဲဆမလီ။ ၂ပံတဒါ ၃း၉; ၅မိစု ၇း၉-၉; ရိမာ ၁း၂၂;
၁ယီဟု ၄း၇-၂ဝ; ယီဟု ၁၅း၁၂; ၁ယီဟု ၃း၁၆။

၁နီထီ
“ယုရှုချဲဆဒုဆတ၊ စံအဝုနီ၊ ‘ပုအ့အဲယမတ၊
မိထိးနဖံထယလုတ၊ ယဖိမိအဲအဝုဒ၊ ဒဲပမိဂဲလအအိတ၊
ပမိအိပဝုလအဒိလီ။’” (ယီဟု ၁၄း၂၃)။

ပုအဂဲမလီဘာ ဂြီစအလံဖျိ (ဆချဲ) agape မွဲဆဘထွါ
လီဘလဆ ယွအဆအဲလမံး (လမံး) နီ၊ လလံဖျိအဂုဂဲဆ
အဲအဂဲဘါ phileo အိနီ မွဲဆအဲလအလုဆလီဘဒဲလလမုလ
ဒဲဘာနီလီ။ ပုစံဝုဒ agape (အါဂါပု) နီ မွဲဆအဲလအဖုလု
ဆနုလခါလီဒဲလဒိနုထဲဘာဆနးဖမုဘာနီ၊ မွဲဆအဲဒိနုအာလ
ပုရှုအဆဖုဆဒုထဲလမံးနီလီ။

မွဲလါနုဘိ၊ ပုအုပယီဆလလံဆံပံဖမုလဖအဆဆီ့မိ့ဆ
လုဆအိဝုဒဲဘာမဒုဆနီလီ။ (၁) ဂြီစအဆချဲဖျိ (term) agape
နီ မွဲအဘထွါဒုနုယွအဆအဲလမံးလီအု ဒဲဘာထွါဝုဒဆလ
ပုရှုအဆအဲ၊ ဘာလဖမုဖမုဆဒိဘာမ ပုရှုအဆအဲအိဝုဒလီ
(၂ထံမံ ၄း၁၀). (၂) ဆလနုလလံဆံပံဖမု ထုဖျါယွအဆအဲ

လမွဲဘာနာ agape လမံးပးဘာ. အဒိလ်ယုဂ္ဂါဒိလ်ဆာအဖး, “မွဲနံာ် အဲ (phileo) ယာတ, ဖါအနာ်ဆါဒုဂ္ဂါအဲ (phileo) နံာ်လီာ်” (ယိဟု ၁၆:၂၇). ဂြိစာအဆာချဲဖျါထိးယိ phileo နီာ် မွဲအစံာ်ဒုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါအဆာအဲ နီာ်မွဲအု, မွဲယုအဆာအဲလ်ပုဂ္ဂါအဂးဆုနီာ်လီာ်. မွဲဆာနီာ်တ, phileo နီာ် မွဲလ်ဆာအဲလထုဘာဘာလမံးနီာ် မွဲအုဆုနီာ်လီာ်.

လံဆံာ်ပံာ်ဒိလ်ဒုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါဆုလ်ယုအဆာအဲနီာ် မွဲနုအဖးလ်ဆာလ်ခါ လီာ်အု, မွဲတဂ္ဂါဆာဘာထွါလီလ်လါခါလါခါ, ဒဲဆာလ်ဆာလီလ်အိဒုဂ္ဂါ ဒုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါဆာထဲယုအဆာအဲဒဲလ်ပုဂ္ဂါလ်ဆာ (လ်ခါနု) ဘာယု အဆာအဲလ်ဖာအဘိအဆာနီာ်လီာ်.

အတု **ဇာနတ်ရံာ် ၅**
ယုအဆာအဲအလ်ဆါလ်ကု

လံဆံာ်ပံာ်အဆာချဲနီာ်ပုဂ္ဂါမလီာ်: ယုအဲဒုဂ္ဂါပုဂ္ဂါအဂးလီာ်. ယိဟု ၃:၁၆ အဆာထုဖျါလီဆာနီာ် ပုဂ္ဂါယာဘာဒုဂ္ဂါထုလ်ဆာမွဲဆာတီလ်မံး ယိလီာ်. “အဂဲးဘဲာ်ယိ ယုအဲပုဂ္ဂါခါဖိ ထိးအဖးလ်ခါအဖိခါအိဒုဂ္ဂါ လဂးဘဲာ်ဒိကယဲပုလ်အနဲထဲဒုဂ္ဂါလဂးဂါနီာ်, မိဘာဆာဂါဂါအု. အုမွဲမိနုဘာဆာမာ်လ်ဆါလ်ကုလီာ်.”

ဖိ အုအု ၃၃:၅ ဒဲ အုအု ၁၄:၅. လံဆံာ်ပံာ်အဆာလ်ဖာ ယိ ဒိလ်ပံာ်မုဆာနီာ်လ်ယုအဆာအဲ, အဆာဒုအိဒုဂ္ဂါ, ဒဲအဆာယုဒုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါအဂးလီာ်အဂဲးနီာ်လဲ.

ပုလ်နုနုမိဆါမိဒုဂ္ဂါလ် အဂါဒုဂ္ဂါလ်အဲလ်ကွါအု, ဒဲယုနီာ်အဲ ပုအဂါဂါ လါနုဂ္ဂါအဲအနုဆါဒဲအုနီာ်လီာ်. အုမွဲလ်ဆံာ်ပံာ်နီာ်စံာ်ဒုဂ္ဂါ ကိအဆာထဲဒုဂ္ဂါ ယုအဲဘာပုလ်ဂါဘာလဂါ, ပုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါလီာ်. ပုလ်

ကဆါယုလ်အဲဘာနီာ် အိဒုဂ္ဂါအုလီာ်. မွဲလ်ယုအဲပုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါနီာ်တ, အဂါမိထိးထဲတုထဲဘာပုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါဆုလီာ်.

ဖိ ၂၀တံာ် ၃:၉; ၁ထံမံာ် ၂:၄; ဒဲ အဖါခါအုလ် ၃:၁၁. ဆာ ဒိလ်ပံာ်မုဆာနီာ် လ်ယုအဆာအဲဒိထိးထဲတုထဲ ပုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါလဲ.

လ် ယိဟု ၃:၁၆ ဂါနီာ် စံာ်ဒုဂ္ဂါ “အဂဲးဘဲာ်ယိ ယုအုမာ်လ် အဖိခါလ်လ်ခါခါ, ဘဲာ်ဒိအမိစုဂါပုဂ္ဂါခါဖိမွဲအု, မွဲဘဲာ်ဒိပုဂ္ဂါခါဖိ ဝံမိထိးဒုဂ္ဂါ လ်ဆာထိးထဲတုထဲလ်အဂါနီာ်အကွါလီာ်” (ယိဟု ၃:၁၇). အုမွဲနုဒုဂ္ဂါလ်ကဆါယုအဆာဘာနီာ်, ပုဂ္ဂါဆာဂါဒုဂ္ဂါဆုလ်ထိးဆာ ယုအဆာအဲဒဲမိနုဘာဆာမာ်လီာ်. လါနုဂ္ဂါ, ယုမိထုဆိနုပုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါ. ပုအိဒဲဆာပုဂ္ဂါလ် အမိထိးဆာဒုဂ္ဂါလ်ထိးဆာဒုဂ္ဂါဆုလီာ်.

အုမွဲပုထုပဲခါအာဒုဂ္ဂါ, ယုအဆာအဲလ်အဂါဒုဂ္ဂါအဖးခါနီာ် အိ ပထုအု. လ်ယုဂါမဲအါ ၃:၃ အဖးနီာ် ထုဖျါလီဒုဂ္ဂါ, “မွဲမ, ယအဲ ယုနုလ်ဆာအဲအဆါအကုလီာ်. မါအာဘဲာ်နီာ်တ, ယဒုဘာနုလ်ဆာ အဲအခါအတါယံယံလ်လီာ်.” လ်အဂါလ်စီနီာ်, လံဆံာ်ပံာ်ဒိဒုဂ္ဂါ ခါမါမါလ်ယုအဆာအဲဆာနုအဆါအကုလီာ် (အဒိ, အုအု ၁၃:၆). ယုအဆာအဲနီာ်ထုဒုဂ္ဂါနုဆါအု (လုခါဒုဂ္ဂါအု). မွဲဆာအဆါအကုလီာ်. ပဘာနုဒုဂ္ဂါကဲနီာ် မွဲလ်ပဲအဲပုဂ္ဂါဂါလ်နုဘာနီာ်လီာ်, မွဲအုမ.

လါနုဘိ, အုပအုပနုဒုဂ္ဂါအဆာအဲ, ဒဲပလုဂါဖျါဘာအဆာအဲ ပါလ်ထဲနီာ် – ဘဲာ်ဒိနုဘာအဆာအဲအိ, ပမိမါဘာပုဂ္ဂါဆုနီာ်လီာ်.

ကဆါယုအုအဲပုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါနီာ်, ပဘာစံာ်အဂါမိအဲပုလ်အတု ဖဝါလုဂါဘာလ်ဆာဆုလီာ်, မွဲလ်ပုအတုဖဝါလုဂါဘာအိအဂါဒုဂ္ဂါ နီာ်လီာ်. ကဆါယုအဲဒုဂ္ဂါပုဘဲာ်နီာ်အိ, ဒိလ်ပံာ်မုဆာနီာ်လဲ လ်ပမိဘာဖံာ်ဒိလ်လ်လ်ပုဂ္ဂါဒုဂ္ဂါ ဘဲာ်ဒုဂ္ဂါလဲအဂဲးနီာ်လဲ.

ဖီ ဟိာ်အာ ငြး၁၅; ယုာရမဲအာ ၁၆:၅; ရိမာ ၁၁:၂၂; ဒဲ ယုဒာ ၂၁. လံဆံ့ပံာ်အဆာ်လဖာယီ၊ ဝီၤလိာ်ဆာ်ဘာထွဲၤယွဲအဆာ်အဲၤ အခိးအတၢ်လဖာလၢ ပုလခိာ်နာ်ဘာ, ထုာ်ပဲၤခွဲအာ်လဖာအဖၢခိာ်ဒၢ လုနီၤ မွဲဆာ်နီၤလဲၤ.

လံဆံ့ပံာ်အဆာ်လဖာ နံၤဖျါဆာ်ဘာထီၤလၢဆာ်အဲၤအဆာ်မၤဆာ် လဖာဂီၤလဖာ ခိာ်မၤခိာ်မၤလုလီၤ. ပကြဲၤဆီၤမိၤမၤဆာ်လၢယွဲအဆာ်အဲၤ လုနီၤခွဲၤနီၤနးဖၢအုၤ. ဘဲၤပဒၢဘာအဝီၤ, ယွဲအဆာ်အဲၤနီၤ မွဲအဆီၤအကူၤ လီၤ. လၢဟိာ်အာ ငြး၁၅ အဖၢ ယွဲအဆာ်ချဲၤဘာထွဲၤအဂ္ဂါၤခမုးစံာ်ဝုၤ, “ယအဲၤလၢအဝုၤဝံၤအုၤ” လါန့ၤဂုၤ, ပမိဘာနုၤထုၤထဲၤဆၢချဲၤလၢအစံာ်ဝုၤ လၢလံလဲၤဘဲၤအဖၢ, “ယမိအဲၤထဲၤကွဲၤထဲၤဒၢအဝုၤဝံၤလီၤ” (ဟိာ်အာ ၁၄:၄) နီၤလီၤ. ဟိာ်အာ ငြး၁၅ နီၤ မွဲအစံာ်ဝုၤလၢ အဆာ်အဲၤလုနီၤခွဲၤဝုၤ နီၤအုၤ. မိစံာ်ဝုၤလၢအဂ္ဂါၤခမုးအဆာ်အိၤကုၤဘုၤအိၤကုၤဘုၤ (အဆာ်မၤအာ) အဖၢခိာ်နီၤလီၤ. မွဲဆာ်နီၤပဆာ်စံာ်ဆၢထဲၤဆၢလၢပဆာ်အိၤကုၤပာ်နီၤ အကၢၤဒိၤဝုၤမၤလီၤ.

“ပုလၢအအိၤလၢယဆာ်မၤလုလဖာ, ဒဲထိးန့ၤဖဲထဲၤဝုၤနီၤ, မွဲပုလၢ အအဲၤ ယၢ, ဒဲပုလၢအအဲၤယၢနီၤ ယဖါမိအဲၤအဝုၤတၢ်, ယဝုၤဒၢယီၤ ယမိအဲၤဝုၤ ဆု, ဒဲယမိဒုၤန့ၤယဘာလၢအဝုၤနီၤဆုလီၤ” (ယိဟု ၁၄:၂၁). ဘဲၤနီၤအဝီၤ, ယုာဂ္ဂါထုာ်ဖျါလီၤဘာအထံၤအဖျဲလဖာလၢ “အဂဲးဘဲၤထီၤ မွဲန့ၤအဲၤယၢ, န့ၤ နဲၤလၢယဂဲၤလုလၢယွဲအဆာ်အိၤအကူၤတၢ်, ဖါအန့ၤဆါဒၢဝုၤအဲၤန့ၤလီၤ” (ယိဟု ၁၆:၂၇).

လံဆံ့ပံာ်ဝီၤလိာ်ပၤ လၢဆာ်အိၤကုၤပၤထဲၤယွဲအဆာ်အဲၤနီၤ မွဲပဆာ်အိၤ ကုၤဘုၤအိၤကုၤဘုၤလီၤ. စံာ်ကဒိာ်လဖာ, ယွဲအဆာ်အဲၤနီၤထုၤခွဲၤဝုၤနးဆီၤ အုၤ. မၤအာဘဲၤပမၤပထုၤမုအဆာ်ဖဲလန့ၤဘာအဝီၤလီၤ. မုအဆာ်ဖဲနီၤ ပမၤ

ပထုၤခွဲၤလန့ၤဘာလါန့ၤဂုၤ, ပအိၤပဒၢပာ်လၢ လၢအဆာ်ဖဲဒၢဝုၤဒၢလီၤ. ပမၤ ပထုၤခွဲၤယွဲအဆာ်အဲၤအဆီၤအကူၤနီၤ လန့ၤဘာလါန့ၤဂုၤ, ပမၤပထုၤခွဲၤပာ် လၢအဝုၤအဆာ်ဖဲဝီၤနီၤ မွဲပအိၤပဒၢပာ် (ပအိၤပူၤဖီပာ်) လၢအဝုၤအဆာ် ဖုၤလၢနီၤတၢ်, အဆာ်အုၤလုလဖာနီၤ ကဲၤအခိးအတၢ်လၢပဂးလၢအုၤနီၤလီၤ.

ဖၢဒၢလၢပုခမုးလဖာဒၢန့ၤဝုၤ, ဒဲလုၤခါဖျါယွဲအဆာ်အဲၤအမွဲ အတီၤနီၤဝုၤဒၢလၢ အဝုၤဝံၤအဆာ်ဖဲဆၢထဲၤဆၢ (အုၤလမ့) လၢ အကၢၤဘုၤဝုၤနီၤ မွဲဆာ်နီၤလဲၤ. ပစံာ်အဒိၤ, ဆာ်ဘာထဲၤလၢအလုထုၤ လၢဆၢဒဲၤဘာအဖၢနီၤ, နံၤဖျါယွဲအဆာ်အဲၤန့ၤဘဲၤလဲၤ.

ပူၤတပျါ **ဇၢနဝါရံၤ ၈**
ဆၢယုာ်ဘာဆီၤခွဲၤဝုၤဒၢ

ယွဲအဆာ်အဲၤနီၤ မွဲဆာ်အဆီၤအကူၤဒဲ ပုဒိၤန့ထုၤဒၢအုၤ. မွဲလါန့ၤဂုၤ, ပုဂ္ဂါဆၢမိထုာ်ပဲၤခွဲၤအာ်ဝုၤဒၢလီၤ. ဆၢအထုးအလၢလၢပန့ၤဘာနီၤဘီၤ ပထိးဆၢဒၢ, ပဲၤခွဲၤဝုၤဒၢနီၤလီၤ. မွဲလါန့ၤဂုၤ ယွဲအဲၤပၤလၢဆာ်အဲၤ အပျါဖျါဖၢလၢလၢပၤဖျါဖျါ လၢလချုာ်ပလမၤဒဲၤဘာဆၢနးမံၤဒဲၤဘာယုာ်နီၤ လီၤ (ယုာရမဲအာ ၃၁:၃). ယွဲအဆာ်စံာ်ဆၢလခါနီၤ, မိဖုၤလၢဝဲၤဝုၤပၤခါလၢ ပလအုၤကံၤဒဲၤဘာဆၢဒဲၤနီၤလီၤ.

ဖီ ၁ယိဟု ၄:၇-၂၀, လၢဆၢယိထံၤယိဆၢဗုလၢအဆၢဖိၤ ၇ ဒဲ ၁၉ နီၤဆံၤ. ဆၢလီၤထဲၤဘာပၤလၢ ယွဲအဆာ်အဲၤအဆၢကိၤဆီၤ မွဲဆာ်နီၤလဲၤ.

ယွဲအဆာ်အဲၤနီၤဂဲၤဆီၤဝုၤဒၢလီၤ. အုၤမွဲယွဲလၢအဲၤဆီၤဘာပၤနီၤ, ပအဲၤဆၢထဲၤအဝုၤန့ၤအုၤလီၤ. လၢယွဲအဆာ်ဖဲလၢပုဆၢအဲၤအလုဒဲၤအထဲၤနီၤ အဝုၤဒၢမွဲဆာ်အဲၤထိးလုၤအခါထံၤလီၤ. ဆၢရံၤအုၤထုၤဆၢလမံၤနီၤ မွဲပဘာမၤ

လီၤ. အ့ၤပထိးဆးၤအတၢ်တၢ် ပမိထုၤဖျါလၢပဆးအိၤမၤအဖးၤလီၤ. ဆးမဲ့ဆးတီၤလဲၤမံၤယီၤ ကံၤထံၤဆးအဒိၤလၢပရံၤဖျါလၢပတၢ် (မၤတၢ် ၁၈:၂၃-၃၅) အဖးၤ, ပိးဂျၢလၢပဖျါခွဲၤဆးလၢပတၢ်လၢပအဂဲးနီၤလီၤ.

လၢပဆးနံၤဒိၤအဖးၤ, ပဒၢတၢ်ပိးဂျၢလၢပလၢပ မိလိၤထံၤအဒုၤအမိလၢပ အကဆါအိၤလၢပလၢပတၢ်နီၤလီၤ. ဘဲၤလၢပ (မၤတၢ် ၁၈) အဖးၤအဒိၤ, ပိးဂျၢတၢ်ဒၢနီၤ အဒုၤအမိအိၤလၢပစ့ၤအတၢ်လၢပလၢပ (၁၀,၀၀၀) လီၤ. လတၢ်လၢပ = ၆,၀၀၀ ဒန့ၤရံၤ, ၁ ဒန့ၤရံၤ = ပုမၤဆးဖိၤအလံၤ လၢပတၢ်အဂဲး (မၤတၢ် ၂၀:၂). မွဲဘဲၤနီၤတၢ် လၢပတၢ်လၢပအဂဲးနီၤ အတၢ်မိဘၤမၤဆးမၤအဘျီ ၆,၀၀၀ နီၤလီၤ.

အိၤက့ၤထးဆးမၤဖျါအဘျီလၢပ (days off), ပုမၤဆးဖိၤလၢပနီၤ မိဘၤ မၤတၢ်အနံၤအဘျီ ၃၀၀ လၢပလၢပအဂဲး, မိန့ၤဘၢတၢ်စ့ၤ ၃၀၀ ဒန့ၤရံၤနီၤလီၤ. မွဲဘဲၤ နီၤတၢ် ပိးဂျၢတၢ်ဒၢနီၤ မိဘၤမၤဆးမၤအနံၤ ၂၀ လၢပလတၢ်လၢပအဂဲး (၆,၀၀၀/၃၀၀ = ၂၀) လီၤ. ဘဲၤဘိၤကမၤန့ၤဘၢအတၢ်လၢပလၢပ (၁၀,၀၀၀) နီၤ အတၢ် မိဘၤမၤဆးမၤအနံၤ ၂၀၀,၀၀၀ လၢပနီၤလီၤ. အ့ၤပစံၤလၢပအဖးၤနီၤ, ပုပိးဂျၢတၢ်နီၤ မိလိၤထံၤအဒုၤအမိန့ၤဆိၤလၢပအ့ၤလီၤ. ဒဲအကဆါနီၤ ယၢတၢ် အတၢ်တၢ်ကွဲၤဖျါခွဲၤတၢ်အဒုၤအမိအိၤအၤအလၢပနီၤ ထိးအလူၤလီၤ.

မွဲဘဲၤနီၤလါန့ၤဂ့ၤ, ပိးဂျၢလၢပအဘၢဆးကွဲၤဖျါခွဲၤဒိၤဒိၤလၢပလၢပနီၤ, ကွဲၤ ဖျါထဲၤပုဂ္ဂၢၤအဆးမၤအ့ၤ, ပုလၢပအမိအိၤ ၁၀၀ ဒန့ၤရံၤဖိၤလၢပအတၢ်အဖးၤနီၤ ဖျါခွဲၤတၢ်အ့ၤ, ဒဲလၢပခွဲၤလၢပတၢ်လၢပထီၤဖးၤ ထိးအမိလိၤထံၤအဒုၤအမိလီၤ. ထိးအကဆါလၢပနီၤဂၢၤဆးနီၤတၢ် အဘၢထံၤဒဲကိၤထံၤပိးဂျၢအတၢ်နီၤ, ဘျီခွဲၤတၢ် အဆးကွဲၤဖျါလဲၤပးနီၤလီၤ. ပိးဂျၢတၢ်ဒၢနီၤ ဘၢဆိၤခွဲၤအကဆါအဆးယၢတၢ် ထိးနီၤလီၤ. ကဆါယွဲၤအဆးအဲၤဒဲအဆးယၢတၢ်နီၤ လူၤခွဲၤတၢ်အ့ၤ, လါန့ၤဂ့ၤ ပုလၢပလၢပအ့ၤလထိးဆးၤဘၢတၢ်နီၤ မိဘၢဆိၤခွဲၤတၢ်ယွဲၤအဆးယၢတၢ်ဒဲ အခိးအတၢ်နီၤလီၤ.

ဆိၤမိၤထဲၤဆးကွဲၤဖျါလၢပနီၤန့ၤဘၢဘဲၤလၢပ ဒဲကဆါပရံၤအဆး ယၢတၢ်ဆးလၢပနီၤ မွဲဆးနီၤဘဲၤလၢပနီၤလါဆံၤ. ဆးမိၤဒုၤဒုၤယၢနၢၤ လၢပန့ၤဘၢကွဲၤဖျါပုဂ္ဂၢၤလၢပနီၤ မွဲဆးနီၤလဲၤ.

ပြီပတံၤ **ဇၢနတၢ်ရံၤ ၉**
နဒိၤန့ၤဘၢပျီပျီ, ဒဲဖျါလၢပပျီပျီဆံၤ

ဘဲၤပိးဂျၢလၢပနီၤ လိၤထံၤအဒုၤအမိလၢပန့ၤဘၢန့ၤဆိၤအဒိၤ, ပတၢ်ဘဲၤ ဆုပဖျါလၢပထဲၤဆးလၢပကဆါယွဲၤန့ၤန့ၤမံၤအ့ၤ. ပလိၤထံၤကဆါယွဲၤအဆးအဲၤန့ၤ လၢပဆးမၤဂုၤန့ၤမံၤအ့ၤ. “အ့ၤမွဲယွဲၤန့ၤဖျါထံၤအဆးအဲၤဆးကွဲၤလၢပပဂးဘိၤယီၤ, ထိးပမွဲဆးဒဲဘၢဖိၤအဘိၤဘၢနီၤ, ပရံၤထိးဘဲၤအဘၢလၢပပဂးလီၤ” (ရိမၤ ၅:၈). မွဲဆးအဲၤအလၢပလိၤလၢပလီၤ. ဘဲၤ ၁ယီၤဟ့ၤ ၃:၁ စံၤတၢ်အဒိၤ, “ဘဲၤဘိၤဆး မိကိၤပမၤလၢပယွဲၤအဖိၤနီၤ, ဖါဖျါလၢပယုၤပမၤလၢပဆးအဲၤဆးကွဲၤဆံၤအလဲၤနီၤ, ယိဆိၤမိၤခွဲၤဆံၤ.”

မွဲလါန့ၤဂ့ၤ, ဆးလၢပမၤဒဲပကြဲၤမၤတၢ်နီၤ မွဲဆးလိၤဖျါထံၤယွဲၤအဆး အဲၤလၢပပုဂ္ဂၢၤအဆိၤ ဘဲၤပမၤဒဲအဒိၤနီၤလီၤ. အ့ၤပဒိၤန့ၤဘၢဆးယၢတၢ်ဒဲဆး ကွဲၤဖျါဖးဒိၤဘဲၤနီၤတၢ်, ပကဘၢ (ပမိဘၢ) ဖျါလၢပထဲၤပဆးအဲၤဒဲပဆးကွဲၤဖျါ ကြဲၤဆံၤအလဲၤ. န့ၤထံၤထဲၤပိးဂျၢလၢပအဘၢဆိၤခွဲၤတၢ်အကဆါအဆးကွဲၤဖျါ လၢပနီၤ, မွဲလၢပအတၢ်ဖျါလၢပအဆးကွဲၤဖျါလၢပပိးအဂျၢဒိၤပိးအဂျၢအဂ္ဂၢၤ လၢပန့ၤဘၢအကိၤနီၤလီၤ. အ့ၤပအဲၤကဆါယွဲၤတၢ်ဂျါနီၤ, ပမိဘၢန့ၤဖျါဆးထဲၤ အဆးအဲၤလၢပပုဂ္ဂၢၤအဆိၤအ့ၤနီၤလီၤ.

ဖီ ယီၤဟ့ၤ ၁၅:၁၂; ၁ယီၤဟ့ၤ ၃:၁၆; ဒဲ ၁ယီၤဟ့ၤ ၄:၇-၁၂. ဆး ဝီၤလိၤပမၤလၢပဆးဘၢထွဲၤဖံၤဘိၤလိၤဘၢ လၢပကဆါယွဲၤအဆးအဲၤ, လၢပ ဆးအဲၤကဆါယွဲၤဒဲလၢပဆးအဲၤဘၢပုဂ္ဂၢၤနီၤ မွဲဆးနီၤလဲၤ.



လမ ယိဟု ၁၅:၁၅ ဂျိအလးခဲးနီ၊ ယုဂ္ဂုစံးဘာအထံးအဖျဲဝံ၊ “ထီးဒမ ဆလမယမလူနဝံနီ၊ နဝံအုမတ၊ နဝံမဲယထံယဝီလီ” (ယိဟု ၁၅:၁၄). ဒဲယုဂ္ဂုမလူအဝံမဲဆနီလဲ. လမဆဂ္ဂုဂအကျ၊ ယုဂ္ဂုမလူအဝံ (ဒဲပဝံ) လမဘာအဲပုဂ္ဂုဂဘဲအနုဆါအဲပမအဝီနီ လီ. အီဒံလမံး, ကဆါမလူပမပဘာအဲကဆါယွဒဲဘာအဲလီလဲလဂ ဒဲလဂဆုဆုနီလီ.

ပစံးအဖံးနီ, ပမိဘာသုယထဲဆလမပဘာဆကွဲဖျါပဒုပမိလမ ပလိထဲလနုဘာ, ဒဲပလိနုအုပမနုနဂအု, ဒုမါနီဘာဆလိထဲဝုနုဒမ လမထုပူယာအလီနီလီ. မွဲဆနီ, ပကြံးအဲဒဲအုအုထုဒမကဆါယွ ဒဲအီမးလမအဆအဲဒဲအဆယုဘာလမပုဂ္ဂုဂဘဲအဖျဲနီလီ. ဘဲ လက ၇:၄၇ ဝီလီဝုအဝီ, ပုလမအဒိနုဘာဆကွဲဖျါအမအနီ အဲဆ အမအဒိဒီလီ. လီနု, “အုမဲပုလမဆဖျါခွဲဝုလမအဂ္ဂုနီ, အဲဆဂ္ဂု လီ.” ပုလမပဝီပကျအဖး လသုယဘာဆကွဲဖျါခွဲအဝံအဆအဘနီ မိအီလဂမ.

အုပဆအဲကဆါယွလမအကဲဆအဲဘာပုဂ္ဂုဂနီ, ပမိဘာ အုနုထဲကဆါအဆအဲယီ, လမပဆဆုဆခဲဒဲပဆဖဲဆမအဖး လီ. ပမိဘာမဆးပုဂ္ဂုဂလမအဝံအဆအီမးကိမုနဲထီးယီ, ဒဲဖး နဲယွအဆအုလုလမယာခီ ထီးလမမူခိအဘဲဒဲဂုခိအဘဲ - ဆတဲ အဘဲလမဂုခိယီ, ဂုခိလမအီဗွဲဒဲဆဂ္ဂုဆယဆဝံဆဂ္ဂုလမ အလထီးဆးဘာကဆါယွအဆအဲဘာ, မိကဲထဲအဘဲထီးနီလီ.

ဆလုဆးလမနဆအဲကဆါယွ နဲဖျါအဘာလမနဆအဲ ပုဂ္ဂုဂနီ မွဲဆနီလဲ. နမဆသုလမမုလနဲယီဒဲမုနဲလမမိဂါလမ ယာခီနီ မိထုဖျါယွအဆအဲဒဲ မိဖဲဝီပုဂ္ဂုဂလမအမိနုဘာမး အဆါအကွဲ အဆအုလုနီ မွဲဆနီလဲ.

အဘာ **ဇနုဝါရံ ၁၀**
ဆီမီအထုလမယာ.

ဖိ Ellen G. White, "The Privilege of Prayer," pp. 93-104, in Steps to Christ.

“အီကွဲလုနဆအဲဒိ, နဆဘထီ, နဆဘအု, နဆအုယီ လဖ, ဒဲနဆဘမဲဘဖျဲလဖနီလမယွအမုယာဆံ. နဆလဖနီ မထံ ထဲဘာယွအု. မခိမဂါအဝုအဘာအု. ပုလမအဝံထုနထုနခိဂု အဘီလမနခိလဂနီ မွဲယွလမအဘအီအဖဲအလဲလဂဆုနီလီ. ‘ကဆါ ဂုအီဘအီဆ, ဒဲယုဘဆအမလီ’ ယုမံ ၅:၁၁. ပဆခိဆဂါလဖ မဘာထံယွအဘ ဒဲအုဂမးဘာပချဲဆအဂဲနီဒမလု အဝုအဘအုလီ. ဆလမအမဘဲဘာနုလဖနီ လုဆိနုလမအဝုအအီလီဆံ. ဆအမးလမအဝုယီလနုဘာနီအီနဲမဲအု. အဝုယီထဲလမခိအဆ မး, ဒဲအဝုပမဆဘာတဲထီးအလုလမမူဝုဒီယီလီ. ဆမထံထဲ ပဆမုဆမဂ္ဂုလဖ ဆဲနုလမ (ပုထဲလမ) ထီးဒမလုအဝုလသု ဝုဘာနီအီနဲမဲအု. ဆခဲပံလမပဆလုခဲဖျါအဖး အဝုဒမလသု နီအီနဲမဲအု. ဆကဆဂဲလမအဝုနုလသုဘာနီအီနဲမဲအု. ဆဂ္ဂု ဆနုလမအမိလုဘာလမအဖဲအဆံ (ပု) ထုလဂနီ အဝုထီးဆးအု, ဆဂုအုဘာအုလမကမထံထဲလမးဘာဂျီ, ဆမိပဒဲဆဂုဝံဘထီ, ဆ ဘာဆိဖလမအဘာဆပဲခွဲဝု ဒဲယွလခိနုဘာဒဲအဘာလအီဘာလဖနီ အီနဲမဲအုနီလီ. ‘မဘာထဲပုဂုခါဘလဲတ, ဘီထုအဖးလဲလီ’ အုအု ၁၄၇:၃. ဆဘထုလီလဲလမကဆါယွဒဲ ဘာဂျီကိဂဒုအဘီ ဆးနီ မွဲဆလုဆုလဲလမံး, လမအဖးလုခွဲအဖဲခွဲနီနုလမပုလဂ ဖဲအဂဲဒမလုနီလီ. Ellen G. White, Steps to Christ, p. 100.

x x x x x

ဆာမလိယ ၃
လာဆာမာမုယွေအာ
ဇာနဝါရံ ၁၁ - ၁၇

မးဝံါနံဂေ

ဇာနဝါရံ ၁၁

ဖီလန္ဒာယီအဂးဆာမလိယ. လုက ၁၅:၁၁-၃၂; ဇာဖနဲအာ ၃:၁၇;
အုဖစာ ၅:၂၅-၂၈; အဲါစုယာ ၄:၃၄; ရိမာ ၈:၁; ရိမာ ၅:၈; မာကာ ၉:၁၇-
၂၉.

၁နီါထီ

“ယဟီဝါနုယွေအီလနကျါနီါ, ဆာအဆီလုအမိထိးထဲတထဲ
ဆာလီါ. မိဉုပွဲါဘာယီါလနဖုခိါအီလအသုထိးဘာထီလီါ. မိအီါလု
မါပံါလအဆာအဲါအဖး, ဒဲမိဉုထိးဘာထီလဲါနဖုခိါ အီါလဆာဝံါ
ကျါလီါ” (ဇာဖနဲအာ ၃:၁၇).

ဆီါမိဉုယိဆာမာအာယီါဆံါ. ဖီါဘာအာအီါယဲနံါလဂါ ဂဲါဆီါနုဆာ
ဖုလု (gift) လအဖါအီါဖျဲါအမုနံါအဲါထီါဝါနီါ, အဝါဖုလုအဖါလ
ဆာသုခိါဘဲါအဖးလီါ.

ဆီါမိဉုလအဖါလဂါစံါအဝါ, “ဖီါခွါနု, နဆာဖုယီါမာဘာယာနးမံါ
အု. ဆာလမံါလါလါလနဖုလုယာနီါ ယမနုဒယနုဆါဘာလီါ, ဒဲဆာ
လနဖုလုယာကိါမံါဒါနီါ နဘာအုပွဲါနုလယကျါယစု အုလပွဲါမိဉုဆာ
လယဘာအုပွဲါနုဒဲါဆာဖီါဆာလဲါလယဖုလုနုနီါလီါ. ဆာနီါလီါလ
ယဂးအု, မနုထဲါဒါနုဝါဆံါ. လါနုဂုနီါ ယအဲါနုမာဘာ, ဖီါခွါနု.

ဝါယလါနု!

နဆီါမိဉုဆာနီါ လအဖါလဂါအဆာစံါဆာဆာယီါလဲါ. ဆာချဲါလ
“ဘာလအီါဘာ,” ဒဲ “ဆာချဲါဆာချဲါဘာ” လအဖး ဆာလထိးဘာဆာ
နးမံါဘာနီါလီါ. ကဆါယွေမိဉုဆာလအဖါလဂါအဝါနီါအဝါ. မိဉုပမာမု
ယွေအာနုဆု. ပဘာဆီါမိဉုကမ, ပမိဉုပဲါဘာဖီါဂဲါဆါဘာဆါလါနုဂု
ပမာမုယွေအာဘာလီါ. အုပစံါလအဆာချဲါအဂါနီါ, ကဆါယွေဆီါမိဉုဆံါ
(ပု) ပမာအု, ဒဲဆာဖုလုလအပမိဉုဂဲါဆါနုလအဝါအဂါနီါ ကဲါဆာအဆံါ
(ပု) အဂါလအဝါအဂါအု. မိဉုဘဲါဖါလဂါနီါ အဆာအီါကုသုအီါကုဘာ
အဝါအု, ပမာမုယွေအာနု လကဆါစရံါအဖးလီါ.

အတု

ဇာနဝါရံ ၁၂

အလုအပွဲါဒီါနဲါနဆီါမိဉုနု

ဘဲါပဒါဘာဆာမလိယလအဖါလဂါအဖီါခွဲါနီါအဝါ, လမိဉုပုနးဂါ, ပုအအာအာ
ထုဒါလုနီါ ကဆါယွေလအဲါဘာအီါနးဂါအုလီါ. ကဆါယွေအီါကုသုဒီါ
ပုဂါနီါ ဒီါနဲါပဆီါမိဉုဘာဒါနီါလီါ. အဝါအဲါပမာဒဲါယာဝါဒါလအဆာဒဲါဘာ
ဘဲါဘာလဲါလမံါ မနုမာမာပမာလဲါနီါဆုလီါ.

ဖီါ လုက ၁၅:၁၁-၃၂. ဆာဒီါဆာထုလအဘာထွါလ
ဖီါခွါဆံါအဂါနီါ ထုဖျါထုကဆါယွေအဆာအဲါ မိဉုဆာနီါလမံါနီါ
လဲါ. ဆာဖုထုသုထုသုပုဘဲါဘာ ဖီါလအအီါလအဂံါလဂါအဝါနီါ
မိဉုဆာနီါလဲါ.

လယုဂါလအဆာဖုနဲါဒီါဆာယီါအဖး, ဖီါခွါလအလုမါလဂါ
အုကံါအဆာနုဘာထွါအနုဆါနီါဆီါဆီါလု, ဒဲထိးဆာအဖါဒဲါအဖါ
အဂံါဒီါဖီါဝံါအုနီါလီါ. ဖီါခွါဆံါ (ဖီါဒါဘာ) ယီါ မလုဂါခွဲါအစုလ
ခုမိဒဲါလုဂုဒါ, အီါဝံါဆံါထိးဒါလုဆာမိအုဘာအာလထီါအဆာ

နီလီ။ ထီးအဝှားကုန်ထုတ်အဝှားလား စီးရုံလားအဖါအကံ့လဖာအကုန်
အိဗျာဘဝာနီတာ အဝှားအိကွာလအဝှားလား မိထဲထဲလအဖါအအိဒဲ
မိထဲကဲဒအစီးအရူလဂနီလီ။

ဆမအာဖိထွာထုနီနဲဒဲနဲဘာဒိမလီ။ ဖါလနုနုမိဝဲဒိချိုအာ
လအဖိဂဲထဲထဲနီလီ။ မိနုစဲခွဲဝှားလအနီလီ။ အဝှားကြဲဒဲ မွဲဆ
နီဆလီ။ အပယိလကုဒိအဆဒဲနီ၊ ဖါကဘထီးဆာထဲဖိအကဂီ
ဘဲနီနီအိအဆာယဲလုမလီ။

လါနုဂု၊ လဆဖုဒိယိအဖမု၊ ဖါလဂ (လယုအလး) နီ စံဆာ
(ဖုဆာ) ထဲဝှားလဆလကြဲလဘဘအု။ အနဲအနီ၊ “အဝှား (ဖိ
အလုမါနီ) ‘ဂဲထုထဲထဲဝှားလအဖါအအိတာ၊ အိဒဲဆိဆုယဲယိနီ၊
အဖါဒဲဘယဘဝှားတာ၊ လုစဲတလဲဖိဝှားအခိ၊ ဒဲအဲဂါဝှားလီ” (လုက
၁၅:၂၀)။ ဆမအာအထိထီးနီ မွဲဆယံယါအာအု၊ ဒဲမွဲဆအခဲအဂ
လပုအိကွာဒိဝှားမွဲဆလီ။ လါနုဂုဖါလဂနီ အိကွာဆဲလအဝှား
ဆနီအု ဒဲလုဆိစိအဖိလဆယဘုယဘုဖာဒိလုအဖမုနီလီ။
မွဲဆထုဖျိကဆိယုအခဲအဂလုမဲဖာဒိနီလီ။

**ဆလုဆာလမံနီ မွဲလဖိခွာအိလကံ့လဂအဆအိကွာ
အိကွာဘလီ။ ဘမဲ့နီ ပဘာစံလဆဝှားနီ မွဲပုရူအဆအိ
ကွာအိကွာဘအလုအလိလမံ လဆမအာနီလဲ။ ဆထုဖျိ
ထုဆမွဲဆနီလ ပုရူအဆနုသုလဘာလုဖိဘာလယုနီလဲ။**

**အစီ ၈၅ နဝါရံ ၁၃
သုဗွံဘာယိအိလအသုထိလဲ**

ပဘာနုသုကမလု လယုအိကွာလုဒိပုလဂအာမာဘရီလ
အသုဗွံဘာထိလဲ ဘရီဖိလဖျိဖိဒဲလုအုနဘာဆထီးထဲတဲထဲနီလီ။

**ဖိ ဇုဖနဲအာ ၃:၁၇. လံဆံ့ပံအဆာယိ ဆုဖုလုလဆ
နဲဒိဖိလအလုမါအဖုခိဘဲဘဲလဲ။**

ဇုဖနဲအာ ၃:၁၇ ထုဖျိထုကဆိယုအဆာသုမုလရူလ ပုရူမုမးဝံ
နဘာဆထီးထဲတဲထဲနီလီ။ ဘဲလံဖျိကိဖျိဒဲလဟံတြါအလဲမွဲဆ
ဘထိဒဲဆသုဗွံဘာယိနီ၊ မွဲယုအသုမုလရူဝှားလအ ရူမုမးနဘာ
ဆထီးထဲတဲထဲနီလီ။ လအထိဒဲဝှားထီးနီ၊ ဆချဲလမိထုဖျိလီ
ကဆိယုအသုဗွံဘာထိနီလမု (ထုဘာ) နုအလီ။

ဆိမိဝဲထံဆထဲဆလကဆိယုအိလအရူမုမး “အဝိအကျ”
(midst) နီဆံ။ ဆမဘာလိထဲဆလဆအဲအဖိဝိဆနီ ဂဲလ
ယုအအိဒဲအိကွာလအရူမုမးအာခဲဖမုနီလီ။ ဘဲဖါလဂနီ ဒဲစိ
အဖိလအထဲတဲ စဲတလဲဝှားလအအိအဝိနီ- ကဆိယုအိလ
အရူမုမးဝံအကျနီလီ။

ဆဆိမိလုဂလိလဲလအဲစုယာ ၆၂:၄ အဖမုနီ မအာဘဲ
ဆထုအိပုအဆာဘထိအဝိလီ။ စံဝှားအရူမုမးနီ မိဘာဆကိဝှား
ဒဲလ "Hephzibah" အိပယိမွဲကဆိယုမိမုလဆလအဖမု၊ “ဆ
ဘယဘအိလအဖမု” ဒဲ မိကိဝှားထံခဲနီလ "Beulah," မွဲဆအိပု
နီလီ။ ဘာဆနီလဲဘဲ၊ လံဆံ့ပံအဆာနီစံဝှား၊ “ယပိဝါမုလ
ဆလနဖမု...ဘဲဖိခွာနုမလပုမုနုအဝိနီ...ဘဲတလမုအခွာ
ဗွံဘာယိ လတလမုအမုအကိအဝိနီ၊ နယုမိသုဗွံဘာယိ လနကိ
ဆလီ။” ကဆိယုအဆာသုဗွံဘာထိအဒိထုနီ မွဲလအမုဝှားထဲဆ
အမုနဲ၊ လအထိဆာဘအရူမုမးဝံဒဲမုလဝှားလအဝှားအဖမု၊
ဘဲဖါလဂအသုဗွံဘာယိလ ဒဲနဘာထဲအဖိခွာလအလုမါလဂအဝိ
လီ။

**ဖီ အုဖစာ ၅:၂၅-၂၈. ဆာလီဘာထွာဆာကိနုပာ (ဖံဒါပာ)
လပဘာထုဖျီထုဆာအဲ မွဲဆာနီလမံလဲ.**

လံလဆာယီဖျီပဝံထုဝဲဝံ မိဘာအဲအမာလဖ “ဘဲဘရံအဲ ဆာအိကိအဲအိ, ဒဲဖျီလုခွဲအာလအဂး,” ဒဲပဝဲဝံဂုအဲအမာဝံ “ဘဲအဲလုအနုဆါဒဂုအိနီလီ” (အုဖစာ ၅:၂၅, ၂၈). လမွဲဘာ နုဝဲလဖလအဲလုအနုဆါဒဂုအာ ဒဲဖျီလုခွဲအာလမံပးဘာ, ထုဖျီထုဝဲဒဂုဆုကဆါပရံနုဆါအဆာအဲအရူခေမျး(ဆာအိကိ) ဘဲအနုဒဂုအိနီလီ.

အနီ

ဇာနဝါရံ ၁၄

မွဲဆာမာမုလုအာဖေ.

ကဆါယွဲလအဲလုမူဝဲဒီလဂ မိဒါနုဘာဝဲဆာမာမုလုလ ဂုခိလအဲလုမိမွဲအိဗျဲဒဲဆာကဆာဂဲယီ အဆာဖျီထုဆာနီ ကဲထုမိဒဲဒဂုဆုဇေ. ကဆါယွဲအိလမာပုဒဲအစီအမု လအလလီ ဘာဆာနဲမံလဂအဂး ပုရူအဆာမာအကးဒီဒဂုဆုဇေ. ဆာအုစုယီ ကဲထုဆာအုနုဘဲဖျီနံမံလီ. လမာလထံနီ, ကဆါယွဲဒါနုဆာမုလု ဘဲဒဲလဲ. နံထံလထံနီ, ပုရူအိလဆာဒဲဘာအခဲအဂုယီ ဖျီလု ကဆါယွဲလဆာဒဲမုမူမိနုဘဲဒဲလဲ. လမာလထံနီ မွဲဆာမာလီလ လနံယီ ဒဲနံထံလထံနီ မွဲဆာမာလီလကဲဂါဒါအဂးနီလီ.

ဖီ အဲစုယာ ၄၃:၄; အုအု ၁၄၉:၄; ဒဲ ဒီလု ၁၅:၈, ၉ နီ ဆံ. ဆာလီဖျီနဲပာ မွဲဆာနီလမာယွဲဒါနုဆာမာမုလုအာလ အရူခေမျးအဖျီနီလဲ.

ဘဲဘဒဘာလမုလုနဲဆာမာလီဖျီအိ, ကဆါယွဲမုလုအာလ ပုရူအဖျီလုအဖျီဒဲ မွဲလကဆါယွဲအဲပုလအာအိမာဆာပုဂုဂါ နီလီ.

မွဲဘဲနီအိ, ကဆါယွဲအဲဒါပုခေမျးဝံမာအာမာဘဲဆာအုနီလီ. မွဲတရူ, ဒီလု ၁၅:၈, ၉ ဒီလီဝဲဒါ, “ပုလတီလလီဘာအဆာလုနီ, မွဲဆာ ဘာလီလမာပုဝဲအမုယာ,” ဒဲ “ပုလတီလလီဘာအဖျီဒဲနီ, မွဲဆာ လီ,” အုမွဲ “အုမွဲပုလအလီဝဲဒါဆာတီဆာလီအဖျီဒဲနီ အဲဒါလီ.” လံလဆာယီလီဝဲဒါနုကဆါယွဲမုလဲဆာအာဆာဘဲလဲလီ အု, အုမွဲအဲဒါဆာဂုဆာဘဲဆုနီလီ. မွဲယွဲအဆာဘာဒဲအဆာအဲ နီအိလုပိလီဘဲ ဒဲအလုပုဆာလပိပဲဒဲနီ အိဖျီဒဲဒါလဲလဲဆဲပံ ဖျီထုထီယာလီ.

ဘဲ အုအု ၁၄၆:၈ စံဒါအိ, “ယပိဝဲအဲပုတီပုလီ” လီ. ၂ကီရံ ၉:၇ စံဒါဒဂုဆုလ, “ယွဲအဲပုလအဖျီလုဆာယီလီ.” ယီထံထံဆာ ဆာထီယီ, လမာလဲဆဲပံလဲဘာဒဲနီဆံ. ယွဲအဲမွဲနုဒါပုအတီအလီ ဒဲဒါပုလအဖျီလုဆာယီလီနီမွဲအု. ကဆါယွဲအဲပုကိအဂုဒါ နီလီ. လါနုဂု, လဲဆဲပံအဆာယီအိပယီနီ ထုဖျီလုဆာလဆာ ဘာနုအာလုထံလဲဆုနီလီ. ဆာလပဒဘာလ ဒီလု ၁၅:၈, ၉ အဖျီနီ မွဲဆာနဲဒီလဲမံ - ဒုဒါယာအထုပာလဲ ယွဲအဆာဘာအာဒဲ ယွဲအဆာအဲဒါနီလီ.

ဆီမိယီမူခိဒဲဂုခိယီ ကြဲဆဲဘုလီလဲလဲယွဲ, ပုထဲလု မူဝဲဒီယီဘုထံထံဖိဘဲလဲ, လအဘာထွာလပမာနီဆံ. မွဲအဖျီလုနုဆာယီလီမွဲဆာနီလဲ. လုဆာဒါဆာလနုလုခေမျီ ဘာဆာကဆာဂဲအထီနီလဲ.

**ပူတေပျို
လီးအမာၤလဖာ**

ဇာနတ်ရံၤ ၁၅

ပဝ္တဒါ၊ မွဲပုလုထုလောဆဒဲးဘာအဖာၤလဖာယီ၊ ပမာမုယွဲအဆံၤပံၤ
လဂါအဘၤဘဲၤလဲၤ။

**ဖိ ရိမာ ဓး၁ ဒဲ ရိမာ ၅း၈ နီၤဆံၤ. ဆာ်ၤပိၤလိၤပမၤ မွဲဆာ်ၤနီၤလမ
ပအိၤဆာ်ၤထုၤလမယွဲအမုယောနီၤလဲၤ။**

ယွဲလူၤလုအခိးအတၢ် လမလချူပုဂ္ဂုအဆာ်ၤဆာ်ၤထုၤဆာ်ၤဘာနီၤ
လီၤ. လချူပလီၤဒဲပမာ်ၤဘာဆာ်ၤနးမံၤနီၤ ကဆါယွဲယုၤစါဆာ်ၤအထုးအလၢ
လမပဂး လမပမိထိးဆာ်ၤအုၤလမွဲထုၤပဲၤအဆာ်ၤအဲၤနီၤလီၤ. ရိမာ ၅း၈ စံၤဝုၤ,
“အုၤမွဲယွဲနဲၤဖျါထုၤအဆာ်ၤအဲၤဆာ်ၤကွဲၤလမပဂးဘိၤယီၤ, ထိးပမွဲဆာ်ၤဒဲးဘာဖိ
အဘိၤဘာနီၤ, ပရံၤထိးဘိၤအဘၤလမပဂးလီၤ” (ထိးပိၤလိၤပ ယုၤရမဲအါ ၃း၃).
ပဒိၤန့ၤဘာဆာ်ၤမာဘာလိထဲၤဆာ်ၤလမယွဲ ထိးဆာ်ၤဘာအဘၤလမပဂ္ဂုအမုယော
နီၤ, မွဲလမဆာ်ၤဆာ်ၤနဲၤ ခုၤဖျါလမပဆာ်ၤထိးထဲၤတုၤထဲၤကဆါအဆာ်ၤမာနီၤလီၤ.

**ဖိ ၁ပံတၢၤ ၂း၄-၆ ဒဲထိးထီၤလမ ဟံတြုၤ ၁း၆ နီၤဆံၤ. ဆာ်
စံၤဘာပမၤမွဲဆာ်ၤ လမပမိမုကဆါယွဲအဘၤဘာနီၤလဲၤ။**

အုၤလမွဲလမ ယွဲအဆာ်ၤနုၤလုမာဆာ်ၤဘာနီၤ, ပုအလုလမဆာ်ၤဒဲးဘာ
လဖာယီ ဆါနုၤဆာ်ၤလုဒိၤလမယွဲအဆာ်ၤနုၤနဲၤမံၤအုၤလီၤ. လါနုၤ မွဲလမယွဲအခိး
အတၢ်ဒဲအဆာ်ၤယုၤဘာနီၤ, ဝဲထုၤန့ၤဖုၤဘာလမကဆါပရံၤအဆာ်ၤမာနီၤလီၤ.
လုဆုၤဒါဆာ်ၤ, “ဘဲၤဘိၤန့ၤမိအိၤကွဲၤထုၤဆာ်ၤလုဘာဆဲၤလမဘာနီၤ, လမအဘာ
ယွဲအဘၤလမယုၤဂူၤပရံၤအကူၤလီၤ” (၁ပံတၢၤ ၂း၅). “အုၤမွဲဆာ်ၤနဲၤလအိၤဘာ

တၢ်, ဆာ်ၤမာဘာအဘၤဘာအုၤ” (ဟံတြုၤ ၁း၆). လါနုၤဂုၤ, မွဲလမပရံၤမာဆာ်ၤ
လမအဘိၤဆာ်ၤနီၤ, ဖါကဆါယွဲ မိ “မကဲၤထုၤ” ပုဆုၤနဲၤဆာ်ၤဖိၤပံၤ “လမၤထုၤ
ပွဲၤထုၤ...လမဆာ်ၤမာဂုၤကိၤမံၤဒုၤအဖာၤ, ဘဲၤဘိၤန့ၤမိမထိးဒဲးအဘၤ, မွဲအမာ
ဝုၤလမန့ၤအဖာၤ ထိးအဘာအဘၤလမအမုယော လမယုၤဂူၤပရံၤအကူၤဆံၤ.
အဝုၤဒါမွဲအဆိၤလမအလၢအဖုၤအဆိၤဆါအကူၤကူၤဆံၤ. အါမံၤ” (ဟံတြုၤ
၁း၂၁). ပုလမအစံၤဆာ်ၤထုၤကဆါယွဲလမဆာ်ၤနဲၤလဖာနီၤ မိဘာဆာ်ၤအိၤကူၤ
ဝုၤလမ ပုအတီၤအလီၤလမပရံၤအဆာ်ၤမာအဖာၤ, မွဲပုအတီၤအလီၤလဂါပးလမ
ဖါကဆါယွဲထိးဆာ်ၤဝုၤနီၤလီၤ. ပုအထိးဆာ်ၤယွဲအဆာ်ၤအဲၤအဖုၤကိၤမာဘာ
ထုၤဆာ်ၤနီၤ မိကြုၤဘာဝုၤဒါလမပရံၤအဆာ်ၤမာဘာလိထဲၤဆာ်ၤနီၤ (၂ကီၤရံၤ
၅း၁၈), ဒဲမိအုၤလဲၤထဲၤပမၤလမအဝုၤအတုၤအခဲးအဂုၤအဖာၤနီၤလီၤ (၁ကီၤရံၤ
၁၅း၅၁-၅၇; ၁ယီၤဟ့ၤ ၃း၂). ကဆါယွဲအဆာ်ၤထိးထဲၤတုၤထဲၤနီၤ မွဲဒါန့ၤပဂး
လီၤအုၤ, မွဲမိအိၤဝုၤလမပဖာၤဆုၤနီၤလီၤ.

**ဘာမွဲနီၤ ကဆါပရံၤနုၤလုမာဆာ်ၤလမပဂး လမမုၤခိၤထဲၤနီၤ ကဲၤန့
ပဂဲးပဘာဖာဒိၤနီၤလဲၤ။**

**ပြီပတံၤ
ဆာ်ထီၤဖါထုၤလမအလုဒိၤပုၤဒိၤ**

ဇာနတ်ရံၤ ၁၆

လမယွဲအဆာ်ၤယုၤဘာဒဲနုၤမာဆာ်ၤအဖုၤလဲၤနီၤ, ဆာ်ၤဘာယွဲအဘၤလမ ဆာ်
အဆံၤ (ပုၤ) ထုၤလမပဖုၤဆာ်ၤထုၤအဆာ်ၤအဲၤနီၤလီၤ. မွဲလမပုအိၤလဂါပး
လမအကြုၤဒဲဆာ်ၤအဲၤဒဲနုၤဆါဒါဝုၤမွဲဆာ်ၤတီၤဆာ်ၤလီၤအလမၤအပုၤနီၤတၢ်,
ပဝ္တဒါကိၤဂါဘာဆာ်ၤကွဲၤပမၤလမ ပုအတီၤအလီၤဒဲယွဲအဆာ်ၤအဲၤမိအိၤမာ
ဝုၤဒါလမပမၤ ဒဲပမိမွဲယွဲအဆာ်ၤလမၤဆာ်ၤပုၤအဆါအကူၤနီၤလီၤ. အယီၤမွဲ ဆာ်
ယီၤလါဖာဒိၤလမဆာ်ၤထိးထဲၤတုၤထဲၤအဖာၤ, လမအဆိၤထိးပုၤလမပရံၤအဆာ်ၤဖိ
ဆာ်ၤမာလမမုၤခိၤနီၤလီၤ.

တော့၊ နမိထိုက်မိထိုက်မိ၊ ဒါအုရုအုရုပေးဆေးလေးနုနုဆီဒါလူလဲ ထိုပုရုဝှာ
လေးဆေးလေးထိုးနီလီ၊ အုယလတီလီဘာနီ၊ မွဲဆေးမိမိအေဘဲဘဲလဲ၊
အုယဘာမဲဘာဖျဲဆေးလေးထွေးဆေးနုနုလဲထွေးထွေးဘာနီ၊ ဆေးမိမိအေဘဲဘဲလဲ၊

**ဖီ မာကော ဇူးဒ၁၇-၂၉. ကဆိယွေးထိးဆေးပုလဂနီလေးဆေးအဒီး
အထူးဖေးဘဲဘဲလဲ၊ ဆေးနဲ့အလေးအဖွေးနီ မိဘာအိဆံအလဲ၊**

အထံအဖျဲဘဲနုထွေးထွေးဆေးနုလနုဘာ၊ ဖျဲလေးဆေးမုာလီလဲမိခွဲဝှာ
လီ၊ လီနုယုာရှုစံဘာပုဝှာဒါအဖါနီ၊ “နနဲဆေးအုဒုတော့၊ ဆေးဒုဆေး
လူလေးပုလေးအနဲဆေးအကဲလီ” (မာကော ဇူး၂၃). ဒဲဖါလဂနီ စံဆေးထွေး
ဝှာဒါချဲမတော့၊ “ယနဲဆေးကဆါစွေ့၊ ယလနဲဘာဆေးယီ၊ မဆေးနုဝှာဆံ”
(မာကော ဇူး၂၄).

အိကော့နုဆေးယီ၊ ယုာရှုစံဘာပုဝှာဒါနီ၊ “ဂဲထဲလေးထွေးထိး
နဆေးနဲလေးပုထွေးထွေးဘာနီဆံ” နီမဲခွဲအေ. အုမဲပုလဂနီဆွဲ ကိရုထွေးဝှာ
ဒါ၊ “ယလနဲဘာဆေးယီ မဆေးနုဝှာဆံ” နီလေးပုထွေးဝှာဒါလီ၊

ဆေးနဲ့အုလအိဘာနီ၊ ဘာနုယွေအေအု (ဟံတြုဂ ၁၁:၆). လီနု
ဆေးနဲ့အဆံအရှုထုဒါလုနီ ယုာရှုထိးဆေးပုဝှာဒါ၊ ဒဲဆေးနဲ့ (ပရံအဆေး
မဲဘာလီဆေး) နီ၊ မမုမဲဘာယွေအေလီ၊ ဘဲဖါလဂနီ အုယာဆေး
လေးအဖိအကဲအိ၊ ပရံမဲဆေးလေးပဂးယုာလီ၊ ဆေးလဲမဲကဲထွေးထွေးလုဒါ
ပွဲဒါ၊ ဆေးမဲဆေးထိစီနီ အိလေးအလုအဖွေအိနီလီ၊

မွဲဆေးနီတော့၊ ပကြံဖိထွေးစပီလူအဆေးဖူကိလေးဆေးအိကော့ထိစီ
ဆေး “မဲဆေးလေးအမိဘာအဝှာဒါ (ယွေ) အေ” (၂ကီရု ၅:၉, ၁၀; ထိပီလေး
ကလီစံ ၁:၁၀; ၁၃; စလနဲကါ ၄:၁; ဟံတြုဂ ၁၁:၅). ဒဲဘာအုကံအုယ
ယွေ လေးအမိအုလဲခွဲပဝှာအဆေးလီဆေး ဘာထဲပုလေးဆေးဒုအိဘာအိဒဲ
ဆေးအဲဘာပုဂုကဆေးနီလီ၊ “လေးထွေးဖုဝဲအဲလီကွဲလီလဲအဖေးနီ၊ မွဲနံ

မဲမုလေးလီလဲနံဘဲအေဆေးထွေးထွေးတော့၊ လေးယုယုဆေးအဖေးနီ၊ အိကော့ဂုာဂုလေး
ယာလနီဆံ. လေးဆေးအဖေးအဖေးနီ၊ ထိးကုပုလဂု၊ လေးဘာအဖေးနီ၊ ဂဲလီ
ဆီနံဘဲအေဘာတော့၊ မဲယွေအဆေးဆံ. ဘာထိလေးဆေးထိလီအဖေးဆံ. အိဘာ
ဆေးလေးဆေးရှုဆေးနုအဖေးဆံ. ဘာဆိဖဲဆေးလေးဘာဂုးခေးဆံ. ပုဆံပံ
လေးအဘာဆေးရှုဆေးနုနီ၊ ဖူလုအုနုဖူဆေးလေးအဝှာဘဲဆံ. ပုမဲနီ
လုအုလုအိအဝှာဘဲဆံ” (ရိမာ ၁၂:၁၀-၁၃).

**ကဆိယွေအုထိးဆေးပုလေးပရံအကီနီတော့၊ မွဲပကြံထိး
ဆေးပုလီပဝှာလေးပုဂုဂါဝဲဘဲအလဲ၊ ဆေးမဲလူ ဘာအဲပုဂုဂါ
ဘဲအဲလဲနုနုဆါအိ (၃မိစူ ၁၉:၁၈; မာဒါ ၂၂:၃၉) အဆေးဖေးနီ
ဖူလုပုဂုဂါဆေးဆီမိဆေးဘဲဘဲလဲ၊**

**အခါ အနုတါရံ ၁၇
ဆီမိဒါအထုလေးယာ၊**

ဖီ Ellen G. White, "Let Not Your Heart Be Troubled,"
pp. 662-680, in *The Desire of Ages*.

“ကဆိယွေအေဘာထံဝှာ ထိးပုခမုးဘဲစီဆံလဲအေ (ဆီမိဒါပုလဲ
အေ) အခါနီလီ၊ အဝှာအဲဒါအဆေးရှံနုပုနုဘာဆေးလဲဖဲ မိအိကော့လုဒါလဲ
အေ ဘဲယွေအိကော့လုဒါအဝှာဘဲအိနီလီ၊ မွဲလေးကဆိယွေအေအိ
အဝှာဘဲနီ၊ အဝှာပျဲအဖိခွဲဂဲလဲထိးထဲတဲထဲအဝှာဘဲနီ၊ လဲမဲလဲရှု
အဆေးလုဒါပုဒါဘာ ဒဲမိဆီခွဲဝှာဘာအုဆေးနီလီ၊ အဝှာမိမဲအဝှာဘဲ
လေးဆေးမဲလဲမဲဖူအဝှာအမဲနီလီ၊ အဝှာဘဲမိပိလီဘာဆေးအိမဲမုလေး
အဝှာဘဲအဆေးနဲလေး အဝှာအဆေးအုလဲလဲလေးနီလီ၊

“လီနုဂု ဘာဆိဖဲဆေးလေးပရံအမဲအနီပယီအိအမဲလီ၊
လဲမဲနီဘိ မွဲပထိးဆေးပုဝှာအတေ့ဖေဝှာ၊ ထုဖျဲအဝှာအဆေးအိကော့ဘာ၊
ဒဲမဲဆေးလေးအဝှာအဆေးမဲလဲလဲနီလီ၊ ပကဆါအဆေးအုလဲနီ ဖူလုဝှာ

ဒလဆမအဘအဖျခိဒ်လီၤ. ‘အုနအဲယနီၤ,’ အဝုစံဝုဒၤ, ‘ထီးန့ဖံထယဆမလူလဖနီၤဆံ.’ အဝုထီးထဲတဲထဲပမၤ, မွဲလဆ ဒဲဘအဖျအု, အုမွဲလခီမိဒုဖျပမၤလဆဒဲဘနီၤလီၤ. ဒဲပုလဆ အဲ အဝုဒၤနီၤ မိဖုနဲအဝုဒံအဆအဲလဆ ဆခိနဖိထွဲအဆမလူလီၤ.

“ဆခိနနီၤ အိဝဲလဆဒံဖမၤလီၤ. မွဲဘအဆမလဆပရံအဖမၤလီၤ. အုပထီးဆမၤအုလအဆမနီၤ, အဝုမိထုဖျထုဝုဒၤအဘ လဆပဆဆိမိ ဒဲပဆထိမဆလဖအဖမၤ, ဒဲပဘလဆဆိမိနုဒၤဆလဖနီၤ မိဘဒိလဆ အဝုအဘ, မွဲဆခိနဖိထွဲကဲထုလဆပဆဆိမိဒၤပဝုဒၤနီၤလီၤ. ဆခု အိဝဲအိနီၤ မိဝုထုဒဲဆံထုဝုဒၤ, ဒဲမိဒိနုဘဆမုလဝဲဝဲအဝုဒိထု လဆမဘအဆမနီၤလီၤ. ထီးပဝုယယုဘဲဆထးဝုထိဘအဝိနီၤ, ပဆအိမၤအိဝဲ မိအိယုယါလဆဆခိနဆးလီလဘိယာပးလီနီၤလီၤ. လဆဆအိကုလုဒိအုအုကဆါပရံအတခုဖဝအဖမၤ, လဆဆဆးကျိ လီလဆကဆါယုအဖမၤနီၤ, ဆဒဲဘဘံမိကဲထု ဘအဆဘာဝလီဒဲ ဆမုလဲလဆပးနီၤလီၤ.” Ellen G. White, *The Desire of Ages*, p. 668.

x x x x x

ဆမလီၤ ၄
ယုမွဲဆအဲဒဲဆယုဘဆ
ဇုနဝါရံၤ ၁၈ - ၂၄

မးခံၤနီၤ **ဇုနဝါရံၤ ၁၈**
ဖိလန့ယီအဂးဆမလီၤ. အုအု ၁၀၃:၁၃; အဲၤစုယ ၄၉:၁၅;
ဟိစံအ ၁၁:၁-၉; မာဒု ၂၃:၃၇; ၂ကီရံၤ ၁၁:၂; ၁ကီရံၤ ၁၃:၄-၈.

ခနီၤထီၤ
“ပုမုမိဘနုအဖိ လဆအအုနု ထီးအလယုဘဘအဒးလး
အဖိခွါနီၤ ဘမိဒုစ. မွဲကဒယု, အဝုဒံနီၤဒလုမိဘနုလီၤ.
အုမွဲယုဝုဒၤယီ ယမိဘနုနုအု” (အဲၤစုယ ၄၉:၁၅).

ဆထုဖျိဆခုဝဲဘဝါနီၤ ပုဘနုအဘအအု ဒဲအဒဆ
ပုဂုဒုဆနီၤလီၤ. လဆပုလနုနုအဂးနီၤ မွဲဆဘအိကုဘအဂးအု, ဒဲမွဲဆနီၤပုမုဂုပုခွါဂု မိထုဖျိအာလပ “အုဝဲဘဝါယီ” လဂအုနီၤ
လီၤ. ဂြစပဆိမိကိဒု (philosophy) လဆခီခီအိအဆဒၤနီၤ, အိကု
ဒိယုယုပုလပမၤအုနု, ဒဲဝဲဘဝါလီၤဘလဖနီၤလီၤ. အိကုဝု
ဘဲပုကြံၤယီဒိအိလီၤ.

ဆခုဝဲဘဝါလဆ ပုပမၤအာလနုဘနီၤ မိကဲထုဆကဆမဲဒဲ
ဝုဒၤလစီစီလီၤ. လါနုဂု ကဆါယုတဲလုပုဂု လဆအအိဒဲဆခုဝဲ
ဘဝါဆ, ဒဲကဆါယုနုဆါဒုဆထုဖျိထုအုဝဲဘဝါ (ဆဘထီ)
ဒိဒိအအလုနီၤ ပဒဘလဆလံဆံပံဖမၤလီၤ. အုမွဲကဆါယုလုစုဖျိ
ဆလဆ ဆခုဝဲဘဝါလံဆံပံလီထုဖျိထုဝုဒၤအိ, ဆခုဝဲဘဝါ
နီၤ မွဲဆအုဆဘုလမံနီၤမွဲအု. အဂးဘဲယီ ကဆါယုအုအိဘအိ

ဆေး၊ ဘဲဝေဝေသုလဆေးတို့အဖမ်းလက်နီ၊ မွဲအအိလမာပွဲဒဲဆေးကိပ်ဘာ ကိပ်သုနီလီ။

အရှုမနီ၊ ဆေးမွဲဆေးတီလမပကဘာထိးဆေးမွဲဝုဒဲ ယွအဆေးအဲ ပမနီ အိဒဲအသုဂဲဘဝအဒိအယိလမံ၊ မွဲအလမာပွဲဒဲလလဂုဘာလမ ပုရှုအသုဂဲဘဝအဖမ်းနီလီ။

အတု၊ ဇာနတ်ရံ၊ ၁၉ ဒိမနဲမိလဂအဆေးအဲ

လမပုရှုဆေးအဆေးလှေဖျီအဖမ်း မိဖါအဆေးအဲလမဖိလဂအဖျေခိ နီ၊ ပစံလမအဒိထုလလမလှေခိယီသုဝုဒဲလီ။ လံဆံပံနဲဒိမိဖါဒဲဖိ အဆေးဘာထွာလိဘာ လမအမိထုဖျီထုယွအဆေးအဲအရှုခမေးအလုလိ လုလမ၊ ဒဲအဆေးယုသုယုဘာဆေးနီ ဒိမနဲယိနဲ ပုရှုအဆေးထုဖျီဆေးလမ အသုဂဲဘဝအဖမ်းနီဒဲလီ။

ဖိ အုအု၊ ၁၀၃း၁၃ ; အဲစုယ၊ ၄၉း၁၅ ; ဒဲ ယုရမဲအ၊ ၃း၂၀။ ထုဖျီထုဆေးအခဲအဂဲမွဲဆေးနီ လမနုဆေးဒဲယွအဆေးယုဘာအဂဲး နီလဲ။

လံအဆေးလမနီစံဝုလမ ယွအိကုအဘာလမပမနီ ဘဲအဖိ အလံလမအဲဝုဒဲနီ၊ အဲပမဘဲမိဖါဝဲအဲဘာအဖိဝဲအိနီလီ။ လါနုဂု၊ အဲစုယ၊ ၄၉း၁၅ ထုဖျီလီဝုဒဲ၊ ပုလှေခိဖိ မိလဂ “မိဘနု အဖိလမအအုနု” ဒဲ “ထိးလယုဘာအဒဲလမအဖိခွာနီ၊ ဒဲမွဲလမအယု ဘာဆေးနီ လလုဘာနီလီ (ဂုဆေး ၃း၂၂)။

ဘဲ ယုရမဲအ၊ ၃း၂၀ နီစံဝုအိ၊ ယွအိကုအရှုခမေးဘဲ “အဖိခွာ၊” “ဖိခွာလမအဲဘာဝု” ဒဲ “လမအဘအိဝု၊” အုမွဲယုလမ

အဝုဒဲဝဲပိထုဆေးလါနုဂုနီလီ။ ထိးဒဲလုကဆါယွယမထုဝုဒဲ၊ “ယဘာခိဘာဝဲလမအဂဲး” ဒဲ “ယမိယုဘာတရှုအဝု” နီလီ။ ဆေးချဲဖျီ အိဂဲလမဟံတြုအလံ (raham) စံယွအဆေးအဲအဆေးယုဘာလမ အဆံပံဝု လမအဘာထိးဆေးသုဂဲဘဝလမ အရှုခမေးအဖျေခိနဲအနဲ ထိးပုဆိမိဝုဝုလသုဘာနီလီ။

လမပဝုလနုနုအဂဲး၊ ပသုယာလမ ယွအဆေးအဲဘာပမဘဲဒိ မိဖါမမုဖိဝဲအဘဒိအိအမလုလီ။ လါနုဂု၊ လမပုလနုနု အဂဲး မိကဲနုဆေးကမဆဲဂဲသု မွဲလမအဝုဒဲအမိဖါလအဲဘာအဝု ဝဲဘာနီလီ။ မွဲကဆါယွမိထုဖျီထုဝုဒဲလမ ဖေးဒဲမွဲနီလဘိဘိ ဒဲလဲ။

အစီ၊ ဇာနတ်ရံ၊ ၂၀ ဆေးအဲလမအသုအဘအပွဲအဖမ်းထိးအလု

ကဆါယွအဆေးအဲအိအယိ လမပဝဲပဝဲလနုဘာလမပမနီ အိဖျီ ဝုဒဲလမလံဟိစံအါအဖမ်းနီလီ။ ကဆါယွမလုလီစံဟိစံအါ၊ “လုဘိ၊ မနုနမာဘာဆဲလမဆေးလဲးဆေးဘု၊ ဒဲဆေးလဲးဆေးဘုအဖိလမ ဆံ။ အဂဲးဘဲယိ ခဲနီလုမုလုဖလမယဟိဝဲတ၊ မဆေးလဲးဆေးဘုဒိမလီ” (ဟိစံအါ ၁း၂)။ ဟိစံအါ ၁၁ ထုဖျီဝုဒဲဒိလမခဲနီ လမကဆါယွ ဒဲအရှုခမေးဝဲအဆေးဆေးကျိဘာထွာလိဘာအဂဲးနီ၊ မွဲဆေးအိအထုလမ ဖါလဂအဆေးအဲဘာအဖိ အဆေးမအဘအဖမ်းနီလီ။

ဖိ ဟိစံအါ ၁း၁-၉။ ဆေးဆိမိအဒိလမလံဆံပံအဆေး လမယိအဖမ်း ဂဲဆိနုကဆါယွအဆေးအဲဒဲအဆေးထုဝုဒဲခွာခွာ အရှုခမေးဝဲအဂဲးနီ အိဘဲဝုလဲ။

ယွှအဆအဲအရှုခမျးနီၤ လၢဂၤဘဲၤမိဖါၤဝံၤအဲၤဘၢအဖိၤဝံၤလၢဆၢ
ယၢၤဘဲၤဆၢယိထွၢၤခွါထွၢၤဆၢလၢ ဆၢသ့ၤဂ့ၤဘၢအဖၢၤနီၤလီၤ. လံၤဆံၢ်ပံၤ
မၤန့ဆၢဆီၣ်မိၣ်လဲၤလၢဆၢသ့ၤလီၤန့ၤဂၤဖိဆံၢ် (ပုၤ) ဖိလၢလၢဂၤဖၢ (စံၣ်)
မိၣ်အဂၤနီၤ, ဖိၣ်န့ၤလၢအစုၤဖၢဒဲၣ်လီၤမၤဂၤဂ့ၤဂီၤဂီၤဒဲၣ်ဖူဖူဖိၤ, ထိးဆၢ
ဆၢအိၤနီၤမၤဘျၢထဲၣ်ဂ့ၤ ဒဲၣ်အိၤလၢဆၢယိထွၢၤမၤဆၢလၢဆၢသ့ၤအိၤဘၢအိၤ
အဖၢၤနီၤလီၤ. လံၤဆံၢ်ပံၤစံၣ်ဂ့ၤလၢ “ဆိၤန့ၤဂ့ၤ” အရှုခမျးဒဲၣ် “ဘဲၤအဖါ
ဆိၤအဖိၤအဘိၤ” (၅မိ ၁:၃၁) နီၤလီၤ. လၢအဂ့ၤဝံၤအဆၢခိဆၢဝီၤထိးလူၤ
အဖၢၤနီၤ, “အဂ့ၤဒၢဘၢဆၢခိဆၢဝီၤဆုတၢ်” “ထိးထဲၣ်တၢ်ထဲၣ်အဂ့ၤဝံၤလၢ
အဆဲၤဂ့ၤဒဲၣ်အဘိၤဂ့ၤအကီၤတၢ်, ဗျၢန့ထဲၣ်ဂ့ၤဒဲၣ်မၤန့ၤဂ့ၤဒဲၣ်ဆိၤဂ့ၤမုၢ်န့ၤ လၢဖျိၤ
ထိးအလူၤလီၤ” (အဲၤစုၤယၢ ၆:၃၉).

ထိးစီၤလၢယွှအဆၢတီၤ လၢအဘၢကဒဲၣ်ကဒဲၣ်လၢအိၤဘၢနီၤ, အရှုခမျး
လၢဖၢ လၢကဒဲၣ်ကဒဲၣ်ဂ့ၤခိၤမၤလဲၤ, ဒဲၣ်လၢခဲၣ်ထုၤနီၤ ဆၢဖျိၤခွံၤကဆိၤယွှ
ဒဲၣ်ဆၢစုၤရၢလၢဘၢလၢအဂ့ၤဝံၤအဖၢၤနီၤ မၤအုၤယွှအဘိၤဒိၤဒိၤလၢနီၤလီၤ.
ယွှနီၤအိၤလၢဆၢအဲၤဒဲၣ်ဆၢယၢၤ, လါန့ၤဂ့ၤဆၢစုၤရၢတီၤဆၢနီၤ အိၤက့ၤထုၤ
ထးဂ့ၤအုၤ. (လၢယၢနီၤပမိၤဒၢဘၢဆၢအဲၤဒဲၣ်ဆၢစုၤရၢတီၤဆၢ လၢပုၤလဲၤလၢနီၤ
လီၤ).

န့ၤဘၢထံၢ်လၢဆၢလဲၤမံၤမံၤ ထိးဒၢလၢန့ၤပံၤန့ၤသ့ၤဝံၤဂီၤဂီၤလၢ န့ၤဖိၤ
ဖၢလၢဖၢဖၢဖၢ. အနီၤမွဲဆၢခဲၣ်ဒီၤလၢပုၤစံၣ်ဂ့ၤလၢ ယွှအဆၢသ့ၤခိၤဂဲၤဆၢ
လၢအဂ့ၤအရှုခမျးအဖၢၤနီၤလီၤ. ဆၢခဲၣ်ဒီၤမိစံၣ်ဂ့ၤဆၢဝံၤဝါစၢၤအဘၢလၢ
အရှုခမျးဒဲၣ်အဂၤနီၤလီၤ. ဆၢခဲၣ်ဒီၤဘဲၤထိး လၢဘၢအဆၢဘၢထိးဘၢနီၤ
ပုၤဆီၣ်ကၢဂ့ၤလၢ ကဆိၤယွှအလုၤအလါဒဲၣ်ပုၤရှုအလုၤအလါနံၤမံၤလူၤနီၤ
လီၤ.

ဆၢကွၢ်ဒီၤလၢဆၢ လၢဆၢအဲၤဆၢယၢၤကဲၤထုၤထိးထိး (kamar) နီၤ
မွဲဆၢမၤအဘၢလၢပုၤနံၤဂၤဂဲၤစီၤလၢမၤအအိၤ, တုၤလဲၤလၢအစံၣ်ဂ့ၤလၢ
ဖိၤဘၢထိး မွဲအဂ့ၤအဖိၤ လၢပုၤနံၤဂၤလူၤနီၤလီၤ. ထိးစီၤလၢမၤအုၤမၤဖုၤဖုၤ
ဖိၤဘၢလၢအမၤဂ့ၤနီၤနံၤခါအခါနီၤ, ပုၤမုၤလၢဖိၤဘၢအမိၤအထံးလၢနီၤ အဘၢနီၤ

ဘၢထိးဂ့ၤလၢဆၢယၢၤသ့ၤသ့ၤ (ဆၢဘၢအိၤလၢအဖိၤအဖၢၤနီၤ) ထိးနီၤလီၤ
(၁စဗျၢ ၃:၂၆; ထိးထီၤဒီၤလၢ ၁မိစုၤ ၄၃:၃၀).

ပုၤလၢလါလါကဲၤမိဖါနီၤ မိၣ်သ့ၤယၢဆၢမၤလိၤယီၤလီၤ. ဆၢအဲၤ
လၢပုၤထိးစီၤလၢန့ၤဘၢလၢဂ့ၤခိၤခါၣ်ယီၤလီၤ. ဆၢထိးဒုၤန့ၤသ့ၤကဆိၤယွှ
အဆၢအဲၤပၤဘဲၤသ့ၤလဲၤ, ဒဲၣ်ဆၢမၤမုၤပၤလၢ ဆၢမိၣ်န့ၤဘၢဆၢမၤလိၤ
မွဲဆၢနီၤလဲၤ.

အနီၤ **ဇၢန့ၤဂီၢ် ၂၁**
ယုၤရှုအဆၢအဲၤဆၢယၢၤ

လၢလံၤဆံၢ်ပံၤအဘၢလဖုၤအဖၢၤနီၤ, ဆၢမၤအဘၢဘဲၤလၢလံၤဆံၢ်ပံၤ
အလးလံၤဖၢ ထုၤဖျိၤထုၤယွှအဆၢအဲၤဆၢယၢၤအိၤဂ့ၤဒၢဆုလီၤ. စဝီလူၤ
ခဲၣ်ဒီၤန့ၤဆၢထိးစံၣ်ဂ့ၤ “ဆၢယၢၤသ့ၤသ့ၤအဖါ, ဒဲၣ်ကယဲၤဆၢမၤမုၤထုၤထဲၣ်
အယွှ” (၂ကီၢ်ဂီၢ် ၁:၃) နီၤလီၤ. လၢနီၤအမုၤယၢ, စဝီလူၤလီၤဂ့ၤဆုလၢ
အုၤဖၢ ၂:၄ အဖၢၤနီၤ, “ယွှလၢအလၢမၤပုၤလၢဆၢယၢၤ,” “မွဲအဆဲၤပၤ
ကွဲၤပၤအအလုၤ” နီၤလီၤ.

ဆၢခဲၣ်ဒီၤအမံၤအဖၢၤ, ပရံၤအန့ၤဆါဒၢဂ့ၤ ခဲၣ်ထုၤဆၢခဲၣ်ဒီၤဘၢထိးဆၢ
ထိးလၢလၢအပွဲၤအသ့ၤနီၤလီၤ (မၤဂ့ၤ ၁၈:၂၇; လုကၢ ၁၀:၃၃; လုကၢ ၁၅:၂၀).
ဆၢခဲၣ်ဒီၤအလံၤဘဲၤထိးလၢလံၤဆံၢ်ပံၤအလံၤဒဲၣ်အဘၢဖၢ ထုၤဖျိၤယုၤရှုအဆၢအဲၤ
အဆၢယၢၤ အိၤအစီၤလုၤဆုလီၤ.

ဖီ မၤဂ့ၤ ၉:၃၆; မၤဂ့ၤ ၁၄:၁၄; မၤကမၢ ၁:၄၁; မၤကမၢ ၆:၃၄
ဒဲၣ် လုကၢ ၇:၁၃ ဖီဆုလၢ မၤဂ့ၤ ၂၃:၃၇ နီၤဆံၢ်. လံၤဆံၢ်ပံၤအဆၢ
လၢဖၢထိး ဖုၤလၢပၤဆၢဖုၤလၢ ကဆိၤပရံၤလုၤခါဖျိၤဆၢလၢပုၤခမျးဒဲၣ်
အဆၢကမၢဆၢဂဲၤဒဲၣ်ဆၢရှုၤဆၢန့ၤဘဲၤသ့ၤလဲၤ.



လဖးဘာလဖး၊ လဆးဘာထိအပရးအဖး၊ ပဒဘာကဆိပရံ
အဆးယာဉုယာဉာ ပုခမးဒံဒဲမဆးအဝ္ဗာဒံအဆးလိဘာဒံလဖးနီ
လိာ.

မွဲတရါ၊ ယာရှုလုဆးယးဆးလး အရူခမးအဂးလိာ. လဖးနီ
အမုထံလုဝ္ဗာလးဒိးပံလးအဂးလိာ-“ဘဲဆးမိရူဒုအိကိးအဖိလး
အဒံဖးလအဝ္ဗာနီ၊ မိဒုအိကိးဘာယာလး နဖိဒံအဘျုအမကံ. အု
မွဲနဝ္ဗာဒံယိနာအိအု” (မာဒု ၂၃:၃၇). ဆးမအာနီ လုဂလိဘာလး
လံအလးလံအဖးဆုလိာ. ဆးဘာဒိးစံဝ္ဗာလး ၅မိစု ၃၂:၁၁ အဖးနီ၊
ဘဲလံကျိကျိထိဂဲအဝ္ဗာဂုအဖိ၊ ယထုအဒံမနုစု၊ ဆိထုဝ္ဗာလး
အဒံအဖးဒိးအဝ္ဗာ၊ ယဟိဝဲလဂးဒိးအဝ္ဗာ၊ ပုလဒိဘုမးဖိအယုအိလး
အဝ္ဗာအု.

ကဆိယုအဆးအဲဒိးဝ္ဗာမလုလးပဂးယိ၊ ကဆိယုရှုဖး
လုခွဲနုဆိအာဒံဝ္ဗာနီ ဆးဖးနဲဒိးဆး ဂုနဲဒိးနဲဆးမအာ
ယိအိနးစိးအုလိာ. ကဆိပရံနီ လမွဲဘာနုအိလးယုအခံးအဂု
လမံးပးဘာ၊ အိဝ္ဗာဒံလးပုရူအခံးအဂုအလးအုဆုနီလိာ.
ပမိယိလိမဒိးကဆိပရံအဆးအိမး လးပဆးအိမးဖးယိ
မိနုဘဲဒံလဲ. ဘဲကဆိပရံအဝ္ဗာ လမွဲဘာနုဆးလိလုလး
ဘာ၊ ဆးမဆးလုထံးလးဆးထုဖျိထုဆးဂဲဆးဝ (ဆးမ
လဒိ) မိနုဝ္ဗာဘဲဒံလဲ.

ပူတပုါ

ဇးနဝါရံ ၂၂

မွဲယုလးအာကဲလဂး

ကဆိယုနီ မွဲ “ယုလးအယာဘာဆးလဂး” လိာ. ပုကိကဆိယုလး
ဟံတြုအချိ "raham" (၅မိစု ၄:၃၁) လိာ. ဆးချဲဖျိ "el" နီ မွဲဝ္ဗာ “ယု”
ဒဲ rahum နီ လုဆုလိဘာလးဆးချဲယာဘာဆး (raham), စံဝ္ဗာလမွဲ

ဘာနုအယာဘာဆးဘာ၊ ဒဲမွဲယုလးအာကဲဆး (el qana) ဆုနီလိာ. ဘဲ
၅မိစု ၄:၂၄ စံဝ္ဗာအဝ္ဗာ, “ယဟိဝဲနယုနီ မွဲမ့အုဆးတး, မွဲယုအာကဲ
ဆးလဂး (el qana)” နီလိာ. (ယိလး ၅မိစု ၄:၂၄; ၅မိစု ၆:၁၅; ယိရှုအု
၂၄:၁၉; နာဟး ၁:၂).

၁ကီရံ ၁၃:၄ ထုဖျိလိဝ္ဗာဒံ “ဆးအဲဆးကဲလးဘာ
ဆး” (အာကဲအု) နီလိာ. အုမွဲဘဲနီတး, “ယုအာကဲဆး”
နီ မအာမိကဲဝ္ဗာဘဲဒံလဲ. ဖိ ၂ကီရံ ၁၁:၂ ဒဲ ဆိမိယိ
ယုအရူခမးလဖး လတိဘာလးအနုဆိဘာနီ ပဒဘာထးထိ
ယာလးလံဆဲးပံအဖးလိာ (အဒိး, အုအု ၇း၅၈). ဆးဖးလု
ဘာလးဆးနုဒံလးယု “အာကဲ” နီ မွဲဆးနီလမံးလဲ.

ဆးနုဒံဘာမဆးလးကဆိယု “အာကဲ, ဝးခ” ဆးယိအကု
အာဘျုလိာ. အုပုထိးစိးဆးလး မာဒဲဝဲအာခုဆးနီ မိဝ္ဗာဝါအု. ဆး
ဝးခဆး, ဝးကဲဆးနီ မွဲဆးချဲအမုလဲဒါအု. မွဲလိနုဘိ, လးလံဆဲးပံ
ဖး, ယုအာခု/ကဲဆးနီ မွဲဆးချဲဘာထုလးအမုလဲဆးနီမွဲအု. အနီ
မွဲဆးဘာဆိးဘာထိးဆးလးဆးတိအဖး, ဘဲမာလဂးလုအဲလးပုဂုဂ
တး ဝဲနီဘာထိးဝ္ဗာဆးဘာထံးအဝ္ဗာနီလိာ.

ဘဲပစံဆးအဝ္ဗာ, ဆးဘာကဲ, ဝးခလးအထုဒုဒဲဆးအဲ (၁ကီရံ
၁၃:၄) နီအိဝ္ဗာဒံ, ဒဲအုမွဲလး ၂ကီရံ ၁၁:၂ အဆးဘာထုနီ မွဲဆး
“ဝးခဆး” (ဝးဘာရှုဝ္ဗာ) လးဆးအဲအဂးနီလိာ. စပိလုာချဲဖးလုဒိး
ဆးယိမွဲဆးဝးခဆး “ဆးဘာကဲဘာဆဲးလးယု” (၂ကီရံ ၁၁:၂) နီလိာ.
ယုအာကဲဆးနီ ပမိကြံးစံလးယုအဆးယာဘာအရူခမးဒံနီလိာ.

ယုအာဆိ (qana) လးအရူခမးအဂးနီ အိဂဲလးအဆးအဲဒိး
လးအဝ္ဗာဒံအဖးလိာ. ယုအဲဒိးဆးအဲ အိကုစံလုဆုလးအဝ္ဗာဒဲ

အရှေ့ခြေများသံအဘိဓာန်၊ အဝတ်အယူအဆိုင်၊ မိမိဒုက္ခအခါလင်္ဂလီ၊ လါနုဂ္ဂ၊ ယူအဆအဲဒါနိမအာဘိ၊ ပုလအိကုဒိဘအဘိလီ (ဟိစံအာ ၁-၃; ယုရမဲအာ ၂:၂; ၃:၁-၁၂)။ မွဲဆဘိနိအဘိ၊ ယူ “အဆဘဒုလ၊ အဘကံ” “အဘအိဆ” ယီ၊ ဘဆမဂဲဝေဝုဒနးဆိအူ၊ လါနုဂ္ဂ၊ လီဆဒုထဲဆလမ ခမျးအဆအမဒုဆဘကိအဆဒုအထိဒုလီ၊ ကဆိယူအဆဘဒုဆ (မွဲ “ဆအဲဆယုဒ”) မွဲအိလဆမ ဘိ ပုဂ္ဂအဘဒုဆနိအူ၊ မွဲလဆအဲဒိမဆဒုထဲဆလဆအမအူ၊ မွဲဒု လဆတီအဆဖံဒိ ဘုထံးလိဝေလဆအဲအိကုဒိဘဒုလမ အရှေ့ခြေနိလီ၊ မွဲမိမဂုဆလခါလီ၊

ပမနဆမလီဆဘဒုဆ လဆဂုအဂးဘိနိဘိ၊ လမ ပုဂ္ဂဂအဖုဒိမိကဲဘိဒုလဲ၊

ပြီပတံ၊ ဧနဝါရံ ၂၃ ဆယုဒုယုဒုဆဒဲဆအဲဆကွဲဆ

ယူမွဲပုယုဒုဆလဂ၊ ဒဲအဲဆကွဲဆလဂ၊ ဒဲအာအဆမအာ လဖယီ ထုဖျီထုအာလကဆိယူဂုလဲအဖုလီ၊ ယူမွဲပုယုဒုဆ (ထိစံလမ အဲစုယု ၆၃:၉; ဟံတြု ၄:၁၅)၊ အဘဘထံဆဆလု မွဲအာအုလမအရှေ့ခြေအဂး (စုရု ၁၀:၁၆; လုက ၁၉:၄၁)၊ ဒဲအာအိ မိနိဂမ၊ မိစံဆဒု၊ ဒဲမိမဂုထဲဝုဒနဆနိလီ (အဲစုယု ၄၉:၁၀, ၁၅; မဒု ၉:၁၆; မဒု ၁၄:၁၄)။

ဖီ ဘကီရံ ၁၃:၄-၈. ဆကီနပမလမပမိဖုဆဒုထဲဆလမ ယူအဆအဲဆအလုလီလုလနိ ပမိဖုနမဆပုဂ္ဂဂဘိဒုလဲ၊



ပဆိမုလိမထံမဒိလမပုဂ္ဂဂ ဘိထုဖျီဝုလမ ဘကီရံ ၁၃:၄-၈ အဖုအဘိနိလီ၊ လါနုဂ္ဂ၊ မွဲပကဲထုယုပုဘိနိအဘိ (ပုအဲဆဘိနိ) လမပုဂ္ဂဂအဖုဒိမိကဲဘိလဲ၊ ပဘဆဒုဆဒုပဝုဒနအူ၊ ပဂမု ဘဒုဆနအူ၊ ဘအအမအာ၊ ဆအဲလဒုဒနဆိနိ ပအိကုဒိထဲဆအူ၊ ဆအဲဘိအစံဝုလမ (ဘကီရံ ၁၃:၇, ၈) အဖုနိအဘိ၊ “ထိဆဒုထိးအလု၊ နဲဆထိးအလု၊ ယီလိဆထိးအလု၊ အံဘဆဒုထိး အလု” ဒဲ “ဆအဲဆကွဲလဲမိနးဆိအူ” လမနိ ပမကဲထုနအူ လီ၊ ဆအဲဘိနိနိ ကဲထုဝုဒနအူလမဒုဆဒုဆအဲအိမဒုလမ ပဘဖုနိလီ၊ မွဲပဘစံထုအုယူအခိအတ၊ လမဒုဆဒုလုလဲ ဆအဲလမပဘဖု၊ လမပဆနဲယုဂုလဲအကီနိလီ (ရိမ ၅:၅)။

လမယူအခိအတ၊ ဒဲဘမုအစီအမနိ၊ ပမိစံဆဒုထဲဒဲမဒုထဲ ယူအဆဒုအိဘအိပမ၊ လမအတီအလီဝုဂုကိအဆဒုအထိဒုနိ၊ ပမိမလဆမမိမွဲဆနိလဲလဲ၊ လမ၊ ဘိထုဘထုကဆိယူလမ အမွဲဆအဲဆကွဲနိဆံ၊ နိ၊ နဲဖျီနဆအဲဒဲနဆဘအိမဆဒု ပုဂ္ဂဂနိ လမနဆမဒုဆဂဲအဖု ဒဲဆဖံဆမအဖုနိဆံ၊ လမခဲထု၊ ပမိဘဒုယုလမပမအုလဲထုပဘဒုပဝုဒနအူ၊ ပုလမအမဂုဒု မွဲနိ ကဆိယူလဂပးလီ၊

မွဲဆနိ၊ မွဲပအုကံဆလမကဆိယူ လမအမိဖုလုပမဒုအာဘိ အာလမအဲဆကွဲဆ၊ မွဲပအုကံဘဆိဖဆဘိယီဆံ၊ “နံအဆအဲလိကွဲလိနဲဘအာ၊ ဒဲနံအဆအဲလမပကိဂဒုအဂး၊ မွဲယူ မအထုဂီထု လမလမဒုပုဘိပုအဲနံအဘိနိဆံ၊ မွဲဘိထိး ပကဆိယူဂုလဲအူဂဲလဲလမအရှေ့ဆံထဲထိးအလုအဘိနိ၊ မိမ ဂးဆနံအာလဆဆံထဲအဖု၊ ဒဲအိကုဒိဆမလမနံအလီလမယူ၊ ပဖိဒုလုအမုယုနိ အလးထိးအိလဂု” (၁၃: ၃:၁၂, ၁၃)။

ဘမုနိဆမဒဲဒဲပနဆိ (ဆအဲလဒုဒနဆိ) ဒဲပနဆမ လမအဂဂီလဖယီ ကဲထုဝုဒနအူလမ ဆထုဖျီထုဆအဲ

ဆေးကုသမှုအခွင့်အလမ်းများကို အဆင်ပြေစေရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

ယူအေအေအဖွဲ့အစည်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

အတု **ဇနတ်ဂရီ ၂၆**
၃၃ အဖွဲ့အစည်းများ၏ အဖွဲ့အစည်းများ

ကဆီယူအေအဖွဲ့အစည်းများကို ဖွဲ့စည်းပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

- ရှေ့ခေတ်ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။
- ယူအေအေအဖွဲ့အစည်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

- အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသများတွင် ဆေးကုသမှုအခွင့်အလမ်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။
- အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသများတွင် ဆေးကုသမှုအခွင့်အလမ်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။
- အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသများတွင် ဆေးကုသမှုအခွင့်အလမ်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။
- လမ်းဆုံလမ်းခွကွေ့ဒေသများတွင် ဆေးကုသမှုအခွင့်အလမ်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

ဖိ အဖွဲ့အစည်း ၇၈. ဆေးကုသမှုအဖွဲ့အစည်းများကို အဖွဲ့အစည်းများ
၃၃ အဖွဲ့အစည်းများ၏ အဖွဲ့အစည်းများ

လုံခြုံစိတ်ချရသော ဆေးကုသမှုအခွင့်အလမ်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

လမ်းဆုံလမ်းခွကွေ့ဒေသများတွင် ဆေးကုသမှုအခွင့်အလမ်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

မွဲတရူ၊ နာထုဆလဆအဆးဆးဘု မဘာထံပုရူအာနီ လီၤ. ဘအဆဘာထိး (emotion) ယီၤ ဒုနာဒုအထုပမလဆ ကဆိယွအာထုဆလဆ ဆအဆးဆးဘုအဖးခိနီ ဘဲဒုလဲၤ.

အစီၤ **ဇာနဝါရံၤ ၂၇**
ကဆိယွမွဲအာထုကတုဒုဒါလီၤ

ယွအာထုဆအဆးနီၤ မွဲဝါလဆ ယွမွဲဆအဆးကွဲနီၤလီၤ. ယွမွဲပုလဆအယုဒုဆဒဲ အာအိဆဒိဒိလဲနီၤ, ထိးမိလဂလဆ လံဆံးပံးဖး ချဲဒုဒုအိကတုဆမ လဆကဆိယွယုဒုဆအလံနီၤ လီၤ.

ဆီမိယုလဆ စယိနာဒဲအဆးစံးဆးထဲကဆိယွအဆယုဒု ယုဒု ကွဲဖျါခွဲပုနံနုဒုဒါဖိဝံနီဆံး (ယိနာ ၄:၁-၄). ဆဒုနာဒု ပမ စယိနာဒဲကဆိယွအဂဲးမွဲဆနီလဲၤ. (ဖိဆု မဒု ၁၀:၈ နီဆံး).

စယိနာအဆးစံးဆးယွအဆယုဒုနီၤ ဆအိကတုအာအိနံမံး လီၤ. လဆ, စယိနာထုဖျါထုအဒုနီဒါနီအဂဲးလီၤ. အဝါမုလဲပုအစံရအါ (Assyrians) ဖိဝံဒိမ မွဲလဆအဝါမုမရုမနပုအံစရလအမလဲ အကီၤ အဝါမိဒုဘယွအဆယုဒုလဆ ပုဝါဝံလဖအဖးခိနီ နးဆံးအု လီၤ.

မွဲဆမလီၤလဆပဂးလီၤ. ပဘာအိကတုဒုအိကတုဒုဝါဘာဘာလီၤ. ပုလဆအဒိနဘယွအဆိအတနီၤ မိဘာဒုယလဲထဲအာလဆ အဒိနဖျါဘာ ဝါလဆအဆကြံးဆဘာလအိဘာအဖးတု, မိဘာဖုလအုနထဲလဆ ပုဂါဂအအိနီလီၤ.

နံမံးလဲမံး, စယိနာအဆးစံးဆးယုဒုနီၤ ဖုဂဲးဖုဘာပမ လဆကဆိယွ အဆယုဒုဒဲအဆိအတနီၤ ထုဖျါထုနုဆိအတဒုဖဝဒုဒါနီလီၤ. မွဲဘဲနီၤ စယိနာဒုယအဆယုဒုဒဲစံးဝါဒု, “ယုဒုယလဆနုမွဲယွလဂ ယုဒုဆအ, ဒဲဘအိဆအံးဘာဆယံး” (ယိနာ ၄:၂), ဒဲစယိနာဒုယ ဝါလဆ ယွမိမဖျါခွဲအဆးစုရဒုဒါနံနုဒုဒါအဂဲးနီလီၤ. ယွမဘုမထိး အာလဆ ပုရူမဆဒဲပုရူဆဝံးထိးလူအဖးခိနီ တီတီလီၤလီၤဒဲလဆဆ အဲဆယုဒုအဖးနီလီၤ.

ဟံတြုအလဲလဖျါစံးဝါ “အာထုကတု” အုလဲမွဲ “ဆအံးဘာဆယံး” နီၤ ပုမိစံးဝါဆုလဆ “အနာဖူထီၤ” လီၤ. ပုဟံတြုလုလါဆချဲ (idiom) ဖး, ပုအာထုနီၤ ဘာထုဒုဒါလဆအနာဖူ, စံးဝါဒု ပုလဆ အနာဖူဖံးနီအာထုဖျဲ ဒဲပုလဆအနာဖူထီၤနီၤ အာထုရီၤရီၤလီၤ.

ဘဲဆချဲဒီအိ, ကဆိယွနီၤ, “အနာဖူထီၤ,” ဒဲအိပယီအိ လဆကဆိယွနီၤ အာထုကတုဒဲအံးဘာဆယံးနီလီၤ. လဆပုရူအာထု ဝါဖျဲအခါနီၤ ကဆိယွအာထုကတုဒုဒါ, ဒဲဖုလဆအဆိအတပျီပျီ ဒဲအအလဲလီၤ. မွဲလါနုဘိ, အာထုကတုလါနုဂု ထုပဲခွဲအာလဆ ဆ တီဆလီၤဒဲအိကတုထဲခွဲဆးစုရတီဆအု. အုမွဲဆဒဲဘာအလဲ အလဲနီၤ မလဲထုဝါဒုလဆထုပုယအလီၤ ဒဲအိကတုတီလီၤထဲပုဆုနဲ အဝါလဖးနီလီၤ (ရိမာ ၃:၂၅, ၂၆).

မွဲနဂဲးဆိဘာဆိလဆ နကဘာ (မိဘာ) နံဖျါနဆယုဒုဆဒဲ ဆအဆိအတ လဆပုမမနမလဂဂအဖးခိ လဖးဖးဖး. နအိ ကတုနုထုထဲကဆိယွမဆလဆနဂးအဂုဒိထု ဘဲဒါနမိမဆး ထဲပုဂါဂလဆဆအဆိအတနီၤ မိနုဘဲဒုလဲၤ. မွဲနမိမဘဲဒုလဲၤ. ဖုနဲဆယုဒု, လါနုဂုမွဲဆပျဲမဆးလီၤဆဒဲဘာ ဒဲဆမမဆ အဂဲးမွဲအုနီၤ နမိဖုနဲဘဲဒုလဲၤ.

ဆမဲ့ဆမတီယီ ထုဖျိဒီအာလမယွအံ့ဘဆမကွဲဖျါအရူခမျး နမုဖိဘိလဲ ဒဲဖုလဒအဆမအထီလမ အဝါဝံမိနီယါလဲထဲအာ ဒဲမိဘာ လိထဲလမအဝါအဂးနီလီာ. ကဆါယွကိနထဲအဝါဝံလမ မိလဖာ လဖာဂီလဖာထမထီယါနီ, လါနဂါအဝါဝံထဲဆမဝါဒအု (ယုရမဲအာ ၃၅:၁၄-၁၇; အုအူ ၈:၁၁-၁၄).

ဖိ အုဇရါ ၅:၁၂ ဒဲ ထိပီလမ ယုရမဲအာ ၅:၂၄, ၂၅, ၄၄ နီ ဆံာ. ဆမလီဖျါပျုမဲ့ဆမနီ လမဆမစုရယရစလံ့ခါဖျါလမ ပုဘာဘလမုဖိဝံနီလဲ. (ယိလမ ၂ကွာနဲ ၃၆:၁၆).



လမ အုဇရါ ၅ အဖးနီ, ထိမဲ့အရူခမျးဝံထိဂဲထဲယွအာထဲ ဆမလမအဝါဝံအဆမမအမုဘလဖနီ, ယွဘာထုခွဲအာဒဲ “ဖုလဒွဲ” အဝါဝံနီ “လမပုခါလဒါအာဖိ, ဘာဘလမုအစပွ စနုဘူခါနုဇနီ အစူ ဖး” (အုဇရါ ၅:၁၂) နီလီာ. လါနဂါ ကဆါယွမဆမနီမဲ့လမ “ဆမ မါဘျဲထဲ” အဝါဝံလအီလမဘာဂီအလဲခဲနီ (၂ကွာနဲ ၃၆:၁၆), ဒဲယွစုရထဲဘာဘလမုမဲ့လမအဝါဝံမါရူမနာ ယုဒါအလံဂီလံ အကီနီလီ (ယုရမဲအာ ၅:၂၄, ၂၅, ၄၄; ထိပီလမ ၉:၁၅).

ဆမစုရဆမအမံ့လမ လံဆံ့ပံထုဖျိထဲဝါအဂါနီ “ဖုလဒ ဝါ” လထံးလမဒုဒါဝံအစူဖး (စုရ ၂:၁၃, ၁၄; အုအူ ၁၀၆:၄၁, ၄၂), ဘါအရူခမျးဝံခွဲလဲအာလမ မိစဲဒကဆါယွဒဲဘိထဲဘာထဲ ပုဆံဂါဝံအယွလဖနီလီ (စုရ ၁၀:၆-၁၆; ၅မိ ၂၉:၂၄-၂၆). ကဆါယွအာခဲထဲလမဆမအမုဘာအဖျါ, လမအမိမထုပုခွဲဆမ အမုဘာထဲအလူလထံးနီ, အာခဲထဲဆမအီဂဲလမအဆမအဲထိ အလူ ဒဲလမအာအီထဲထဲဆမဂုဆမဘွဲ ထိအလူလမမုဝါဒီအဖး,

မဲ့ဆမအုစုဆမဘာထွဲလမ ဆမဒဲဘာဒဲဆမပီထဲဆမ ဒဲဆမအမုဆမဘဲထိ အလူ အဆမအထဲဝံလအီလမဘာနီလီာ.

ဆမဂဲးဆမဖးလမအမဲ့ဝါ ကဆါယွလအဲဒါဂဲဆိနုဆမစုရ ယပုနးဂါအအီအုနီ ဘာထံထဲနဆမနာဒုလမယွအာထဲဆမ အတီအလီနီ အီလမံ့မံ့ဇ. အုမဲ့ကဆါယွအာထဲကနီ, ပကြဲအံ့ဘဆမဆမ လမပုအီပနဲပပီဝံအဖျါခါအာအလုမဲ့အု ဇ. လမပယ်ထွဲပုလမအဘာဆမရူဆမနာ လမပုရူမါအမုမါဘုဝါ လဖာအဘိဘာနီ ပမိအီလမဆမအံ့ဘာဆမနုနုဘဲဘဲလဲ.

**ပြီပတံး ဇနဝါရံ ၃၀
ထုဖျိထဲဆမယုဒါ**

လမကဆါယွအာထဲဆမလမ “အလဲဘဲမဲ” အထီနီ, မဲ့လမ အတခါဖဝါအမုဘုဒါနီမဲ့အု. အုမဲ့လခါ, ဆမထိပီလံအုလဲအလံ ဒဲအာအဖးနီ, ကဆါယွထုဖျိအာဂဲထဲလမဆမအမုဆမဘဲအဖျါနီ မဲ့အဆမအဲအကီလီ. ယွအာထဲဆမနီ မဲ့ဆမလဲဘဲမဲဘဲဖျါလမံ့ မဲ့လမ ဆမအမုဆမဘဲအဆမမနာနုလဲမဘာထံ ကဆါယွအဆမဂုဆမဘွဲဒါဒါ အာအလုနီလီာ.

လမဆမနီအဖး, ဆမအဲနီမဲ့ယွအလဲအဖး, ဆမဘထဲနီ မဲ့ယွ အတခါအု. ဆမအမုဒဲဆမလတီလလီအုလအီဘာနီ ဆမဘထဲအီအု နီလီာ. လမအထုနီ, ကဆါယွအဆမအဲဒါ အဆမဂဲဆမဝါလမအမဲလဲ မါခွဲ ဆမအမုဆမဘဲလမမုဝါဒီယီအဖးနီ မိမါလဲမါခွဲ, မါထုခွဲဝါ ဆမဘထဲဒဲဆမဂဲလူလူဆံ့ဆံ့နီလီာ. ဆမလတီလလီဒဲဆမအမုဆမ ဘဲနီ မိအီလမုဒါနးဆိလမုအုနီလီာ. အဆိဆိအကူကူနီ, မိအီဒါ နုဆမဒုထဲလဲထဲဒဲဆမတီဆမလီလဲ အီလမုဗွဲဝါဒဲဆမအဲဆမကွဲ

အဆာဖံးဝါလိလောလမံးနီလီာ. ဆာဘထုအတီအလီ မွဲမိအိဝုာလမးအုဆုလီာ. မွဲဆာလုလိလုလာလမံးနီလီာ.

ပုလနုးနုးအုယိဆာလမ ဆာဘထုအတီအလီနီ အမိကဲဘထု အခါပယီလမ ပကဘာမဆာထဲဆာကိမံးလမ ဆာထုဒါဆာအဂး နီလီာ. ဖိ ၅မိစု ၃၂း၃၅; ဒီလု ၂၀း၂၂; ဒီလု ၂၄း၂၉; ရိမာ ၁၂း၁၇-၂၁; ဒဲ ဟံတြုာ ၁၀း၃၀. လံဆံးပံဆာလမယီ ပဒုထု ပုရူအဆာမကထဲ (မဆာထဲ) ဆာဘဲဘဲလဲ.

လံဆံးပံဆာဝုာဒါနီ, အိလမအဆာမပမ (အခွးအိ) လမဆာစုရု ဆာ, ဒဲအဝုာမဝုာဒါနီ, မွဲလမဆာစုရုတီဆာ (justice) အဖး ကိအဆာ အထီဒုာလီာ. ဆာအိကွာထဲဝဲယွအဆာမဆာထဲဆာ (အဆာစုရုတီ) နီ လမလံဆံးပံဆာအုလု အလးလံဒဲအဘုနံဖုာလူအဖးဝုာဘာဘာ လီာ. စပိလူကွာထဲဝဲလမ ရိမာ ၁၂း၁၉ အဖးစံးဝုာဒါ, “ပုဘာဘိဝံးနု, ထိးမဆာဆာလမနံအဂးဒါနံဝုာလု, အုမုဖုလု (ယွ) ဆာဘထု အလးဆံ. အဂးဘဲယီ ဆာကွာအာစံးဝုာဒါ ‘ဆာမဆာနီအိလမယာ (ယွ) တာ, ယဝုာဒါ (ယွ) မိဖုဆာထဲဆာလီာ.’ ကဆါစံးဝုာဒါ” (ဆာ ကွာဒီလမ ၅မိစု ၃၂း၃၅) အဖးလီာ.

ထိးကဆါယွဂဲဆါနုဆာစုရု ထုဒါဆာလတီလလီဒဲဆာအုဆာ ဘုလမခဲထုအထီနီ, ကဆါစံးဝုာဒါနီကွာဝဲဖးဘဲလမ ပုဆုနဲအဝုာကိဂးဒါ အဂးနီလီာ. မွဲတရုါ, “ယွဂုလမအထုထုနုထဲပမ လမဆာဘထုလမ အမိဂဲအဖးနီလီာ” (၁၃း ၁း၁၀; ထိထစီလမ ရိမာ ၅း၈, ၉ နီဆံ). ဒဲဆာ ယီမွဲယွအဆာဒုဆာကျဲလမံးလီာ. “အဂးဘဲယီ ယွလအိကွာဘာပမ ဘဲပမိဘာဆာဘထုအိ, အုမုဘဲဘိပမိထီလမဆာထိထဲတဲထဲပမအဂး,

လမပကဆါယွဂုလမရဲအကီ” (၁၃း ၅း၉) နီလီာ. ကဆါယွအာထုဆာ နီ မွဲမဂးဂိဆာအခိအတဲအု, အုမုလဲခါ ပုလမအဆုနဲကဆါနီ ကဖီဖျာ ဝုာလမဆာဘထုနီ လမကဆါစံးဝုာဒါနီလီာ.

ကဆါစံးဝုာဒါအဆာမဘာလီထဲဆာနီ အိကွာဂုးခးဆာစုရု တီ, ဒဲမဖီဖျာပမလမဆာဘထုနီ မွဲဘဲဘဲလဲ. ဘဲနုဘာယာဘာ လမယွအဆာထံဆာဒါ (ဆာဒုကျဲ) အိဝဲလမနဂးနီ, နဆာလမ ဆာဗွလအိဘာလါနုဂုနီ, နမိဘာမခိမတဲထဲပုဂုဂါကြဲဒါဝုာ ဆံဒါလဲ.

အဘာ **ဇာနဝါရံ ၃၁**
ဆီမိအထုလမယာ.

ဖိ Ellen G. White, "Idolatry at Sinai," pp. 315-330, in Patriarchs and Prophets.

ဘာထွာလမဆာမမဆာ ပုဘာထုထီရီဖိအဂုနီ, Ellen G. White စံးဝုာဒါ, “ပုအံစရုလဖိဝံ အာလတီဘာလမထံခးအဖးခိ, ဒဲထုဒါဒါ အစဗွလဂ လမအဖုလုအဝုာဆာယိပမဒဲအုမးအဝုာဝံအဆာအိတီ ဝုာလမဆာအခိအတဲနီလီာ. လမဆာနီအဂး ယွအဆာပမဆာပြ မိဘာ အိကွာဆာစုရုတီလမဆာလအိတီဘာ လမထံခးအဖးခိနီလီာ. လမဆာ မယီအဖးဒါလုနီ ကဆါယွထုဖျါအဆာယုဘုယုဘာနီလီာ. လမအဝုာ အိကွာဂုးခးအဆာမလူအခါနီ အဝုာဖုလုဆာပျီဖျာရံအုထုနုဆာ အဂးဒဲဆာနီယါလဲထဲဘာအဂးဆုနီလီာ. လမဆာလမံးနီ မိမထုခွဲဆာ ပိထုဆုးလီဆာခိမခိမနီလီာ.

“ဆာဒဲဘာနီ မိဘာဆာစုရုခွဲဝုာတရုါ, ဘဲကဆါယွစုရုခွဲဆာ ဆာအနဲအစီမအမုဆာလမဆာဂုဆာဖုလမအိနီလီာ. လမဆာ စုရုတီဆာလမ ပမဒဲဘာဆာအဖးခိနီ, စမိစု, ဘဲပမဆာလမကဆါယွ

ကဆါယွလေလံဆံ့ပံ့အဖးယီ၊ မွဲဘဲဆးဖူဆးနာအစီအမ့နီ၊ မွဲအ့၊ ယွနီမွဲဂုဂုဘွဂုလမာ့ပုဗ္ဗု၊ ဒဲအတခုဖဝနီအုလဲအာအ့၊ ဒဲကဆါယွအဆးအဲအီဆးလီဂုဒဒအဆါအက့တ၊ ပနဲန့ယီလါဆးဘု ဝုဒဒနီလီ၊

ဆးလဘာဒီမိပီဘာနးဆံဘာလ၊ ကဆါယွအဘာမာပံလဒီအီ၊ ဒဲထိးအထိဘဲယီဒလုနီ၊ ယွမွဲဂုပုလအဘုခိဂါဆးလမဆးအးဆးဘု အဂဲး၊ ဆးဘာထိးဆးရှုဆးနာ၊ ဆးလတီလလီဘာ၊ ဒဲဆးမနးမးစဆး နီဒီဒီလုလေဖနီ - ဆးလအဝုလဘာန့ဘာဝုအာနးဆံဘာနီလီ၊ ဒဲ၊ ဆးအကးဒီထုနီ၊ လမုလနဲအဝုမိစုရမဂါဂီခွဲဝုထိးအလုဆ့ နီလီ၊

အတု၊ ဖုဖာဝါရံ ၂ ဆးအဲဆးကွဲဒဲဆးစုရတီဆး

လမလံဆံ့ပံ့ထာဘုယာအဖး၊ ဆးအဲဆးကွဲဒဲဆးစုရတီဆး နီ လုပုဆးလဖျိးလီ၊ ဆးအဲအတီနီ မိဘာအီဝုလမဆးစုရတီ ဆး၊ ဒဲဆးစုရတီဆးနီ အီဂဲကဲထာဝုလမဆးအဲနီလီ၊ မွဲပမိဆီမိ ဆးနံမံယီလဲပးဘာ၊ လါနုမွဲလမဆးအဲဒဲဆးတီယီ ဘာဆးအီက့မ ဘျာဒဝုလမ ပုရှဆးလဖဒီဒီလုအကီနီလီ၊

ဖီ အုအု ၃၃း၅; အဲစုယာ ၆းဂ; ယုရမဲအာ ၉း၂၄; အုအု ၈၅း၁၀; ဒဲ အုအု ၈၉း၁၄. လံဆံ့ပံ့အဆးလဖယီ၊ ဖုလုဆး ဖုလမယွအဆးတီအဂးဘဲဒုလဲ၊

လံဆံ့ပံ့အဆးလဖနီ ထုဖျိဆးလထဲးလုဆုလမကဆါယွအဲ ဆးစုရတီဆးနီလီ (အုအု ၃၃း၅; အဲစုယာ ၆းဂ). လမလံဆံ့ပံ့

အဖး၊ ဆးအဲဒဲဆးစုရတီဆးနီ အီစဲဘုလီလါနီလီ၊ ယွအဆးအဲ ဒဲယွအဆးတီဆးလီနီ လုပုဆးလဖျိးပး၊ ဒဲယွအာဆီဒီဒီလု လမ ဆးအဲဆးကွဲဒဲဆးစုရတီဆးနီ မထုခွဲလုဒီယီနီလီ၊

ဆးကြဲဆီမိလဲမဲ၊ လမမိပံလဖစံထာဒုဒဆးလတီလလီပံ လဖထိးအလု၊ ပထဲးပုဆးစုရတီဆးလတီဘာ၊ ခံ့အုလီဆးလဖ၊ ဒဲဆးစုရတီလလီဘာ ဒဲဆးမနးမးစပုရှဖိယဖိပံ ဒဲပုမမဲပံ ဒဲပုအဂဲဆါလဂါလါနီလီ၊ မွဲပုမးပံမးအးမးဘာဒဲစုရတီ ဆးလတီဘာအာလါနုဂု၊ ကဆါယွလဂါနီ “မဆးအဲအခိးအတဲဒဲဆး စုရတီ၊ ဒဲဆးတီဆးလီလမလုခိး” နီလီ (ယုရမဲအာ ၉း၂၄). ဘဲနီ အဝီ၊ လမလံဆံ့ပံ့ထာဘုထီယာနီ၊ ပုအီတီအီလီလမကဆါယွလဖနီ ဒဒဘာဝုကဆါယွအဆးစုရတီဆးနီ ဘဲဆးဂုဆးဘွအဝီ မွဲလမအဲဂါ ဆီန့ဝုဆးစုရတီ ပုမးအးမးဘာဆးလဖ၊ ဒဲဂါဆီန့ဆးမးဖိမးဖျာ ပုဘာဆးစုရတီဘာဒဲ ပုဘာဆးမးမးစဖိလဖအဂးနီလီ၊

အဂါမနီဘီ၊ ဆးတီဆးလီဒဲဆးစုရတီဆးနီ မွဲယွအဆးပး ဆးပြဲအဂဲးဆဲထံနီလီ၊ ယွအဆးပးလမဆးအဲနီ ကြဲဘာဝုဒဲတီလီ ဝုဒဒ၊ မွဲဆးလုဆးလီလါဖဒီလုလမ လုခိးအဆးပးလုပီးလုဂုယီ၊ လမအစုရတီဆးလတီဘာ လမနုဆါအလဲအဖးအဂးဒဒနီလီ၊ အ့မွဲလမ ကဆါယွနီ၊ “ဆးယုဒုယုဒဲဆးမွဲဆးတီဘာခိးလီအာ၊ ဆးတီဆး လီဒဲဆးမုဆးလဲအဲဂါလီအာလီ” (အုအု ၈၅း၁၀).

ယွအဲဒီဆးလမပးနီ ဖျိပုမလီ၊ “ပုရှန့၊ အဝုဒဒနုယု နဆး လမယဂုလီ၊ အ့လဲမွဲဘာလမအုမးနမဆးတီဆးလီ၊ ဒဲနဲဆးယု ဘာ၊ ဒဲနဲလုဆးလမနုယွအဝီ လမဆးဆဲလုအာအဖးနီ၊ မွဲယဟီဝါ အုမးဒဲနုလမဆးနီလဲမဲ” (မဲကါ ၆းဂ). အ့မွဲဆးအီဒဲလဲမဲလဲ လမ ပမိဘာမးဖုဆဲယွအတခုဖဝ (အလဲအဖး) ဒဲနီ၊ မွဲဒဒဆးအဲလီ - မွဲဆးတီဒဲဆးယုဘာ လမအီဂဲလမအလဲအဖးနီ - မိမွဲဆးအာခံလီ၊

ထီးအထိဘိယီဒေလု၊ ပုဂ္ဂိုလ်အဆီအစားထုလေဖလအ ဆစုရု ဆလတီလလီဘာနီ၊ မွဲဆနီလဲ။ ပကိတ်ထုကဆီယွအဆစုရု တီဆအလအပွလနလအဘာ မိအိဝဒာဒလအမုလနီဘဲဒါလဲ။

အစီ၊ ဖုဖာဝါရံ၊ ၃ ကဆီယွနီဂုဘွဒါဒဲတီလီဒါလူလူဆံ့ဆံ့လီ၊

ကဆီယွလကိတ်ထုဆယီယီလအ ပုဂ္ဂိုလ်အဆီအစားထုလေဖလအဆစုရုတီ ဆအဂးနီဘာ၊ အဝါဖုလအဆအဒါအထုလေဖလအပွလအဆမနီအဂး လီ၊ လံဆံ့ဆံ့ဘဲဒါဝဒါဒလအ ကဆီယွနီ ဆံ့ဆံ့ဝါ၊ တီလီဒါ၊ အလူ တီဝါ၊ လအဆအဲနီ လူလူဆံ့ဆံ့လီ၊ ကဆီယွလကိတ်ထုဒဲ ကိတ်ထုအထီဒါ မွဲဝါဆအဲဆကွဲ၊ ဆတီဆလီ၊ ဒဲဆစုရုတီ ဆလီ၊ အဝါမမဆဆနးဆီအူ။

ဖီ ၅မိ ၃း၄ ဒဲ အုအူ ၉း၁၅. ဆဒါလီပလအ ကဆီယွ အဆအိတီအိလီဒါဒဲ အဆဆတီဆလီမွဲဆနီလဲ။

လံဆံ့ဆံ့အဆအုအလုလအ ထုဖျီထုဝါလအကဆီယွ မွဲဆ အဲဆကွဲနီလီ - “ဆအအိလအဖးဆံ့အူ” (အုအူ ၉း၁၅, ထီစီလအ အုအူ ၂၅:၈; ၁၂၉:၄). “ယဟီဝါ, ဆတီဆလီလက အိလအ အကျ၊ မဆအဖးမံ့အူ။ နဲဖျီထုဆစုရုလအဆဖအကျကိတ်ထု ဒဲ တာ, လုရူအူ။ လါနုတာပုအဒါဒါယဆမုမဲအူ” (ဇုဖနဲအါ ၃း၅). ယီထံယီဆ ဆလအကဆီယွအတဒါဖဝါလုဆဲဒဲလဘာလုစီဘာလအ ပုလအဲဒါဘာဆစုရုတီဆလအနီဆံ့.

ကဆီယွဒါယဆအဂုထု လအပုကိတ်ထုဒဲအဂး, အဲဒါဆအဂုထု လအပုကိတ်ထုဒဲအဂး, ဒဲဂါဆီဆဆလီလအအဂုထုလအ ပုမဘာထွအာ လအအဂးနီလီ.

ဖီ အုအူ ၉း၇, ၈ ဒဲ အုအူ ၁၄၅:၉-၁၇. ဒါလီဆလအ ကဆီယွအဂး မွဲဆနီလဲ။

ကဆီယွလလံဆံ့ဆံ့ဖယီမွဲ “ပုဂ္ဂိုလ်အဆီအစားထုလေဖလ” (အု ၇:၁), ဒဲဆလတီလလီဘာအိလအအဝါအူ (အု ၅:၄). ဘဲ ၁ယီ ၁း၅ စံ့ဝါအိ, “ယွမွဲဆဖုတာ, ဆခံ့အိလအအဖးဆံ့အူ။” မွဲတရူ, ကဆီယွနီလမွဲဘာနု အလအပွဒဲဆဂုဆဘွလမံ့ပးနီဘာ, မွဲဝါဒါ ဆဂုလ “အဘာဆကျဖီဖီနုလအဆအုဆဘုအဖးလဒါဘာ” နီလီ (ယုမံ ၁:၁၃; ထီစီလအ ဟဘာကမ ၁:၁၃).

လအဆထီလူအဖး, ကဆီယွအဆဂုဆဘွဒဲအလအဖးနီ ဆးဘုလီလအဆမလဖုလနုဘာနီလီ၊ လအပုအဂါဘိဘာဆဂု ဆဖအကျနီ, အဝါအစီအမုဒါဝါလါနုဂု အဝါဆိကဝါဒါလအဆ တီဒဲဆအဲအဖးလီ၊ မွဲဆဘာဆးလစမိစုအုစုကဆီယွ, “ဖုနဲ ယလအနုလအဖးဆံ့” ဒဲကဆီယွစံ့ဆံ့ထဲဝါ, “ယမိဒါလုယလဒါလု ခါဂု ယဆဂုထီလူလအနုယလီ” (၂မိ ၃၃:၁၈, ၁၉).

ဘာမွဲနီ ကဆီယွအဂုဒါမထီယီလက ဘာပျဲဆအုဆဘု အိအမလအဂုဒါလီလဲ။ ကုကါစီလုလအဆမလီအဖးဆံ့.

အနီ၊ ဖုဖာဝါရံ၊ ၄ ယွအတဒါဖဝါလအလဲဘာအာ

ဖီ မလခဲ ၃း၆ ဒဲ ယုမံ ၁:၁၇. ဆဒါလီဆမွဲဆနီလအယွ အတဒါဖဝါနီလဲ။

လမ မလခဲာ ဂုးဖိ အဖး၊ ယွဲစံာ်ဂုာ်၊ “ယဂုာ်ဒယီယမဲ့ယဟိဝဲလီာ်။ ယကဒဲကဒဲအူ။” ပုလနုနုဖိဂုာ်လံအဆးယီလကုာ် ဒဲထုထုအခိပယီာ် လမကဆိယွဲနီာ်အာအုလဲာ် လမဆးနးမံအူနးဖးအူနီာ်လီာ်။ လံအဆးယ လကုာ် လမအစံာ်ဂုာ်တဲာ်ယီမဲ့ဒဲ အတခုဖဝလအုလဲအာဘာနီာ်လီာ်။ အု မွဲဆးဖိထွဲာ်လမခဲာ်လကုာ်နီာ်စံာ်ဂုာ်ဒ၊ “မအာဘဲာ်နီာ်တ၊ စယကုာ်အဖိခွာ် ဝံာ်နု၊ နဝံာ်ထီုဘာလမဆးကဂီုအူ။” ဒဲလမခဲာ်လဆးနီာ်စံာ်ဂုာ်ဒ၊ “ဂဲာ်ထဲထဲ လမယအိဆံာ်တ၊ ယမိထဲထဲလမနဝံာ်အအိနီာ်...” (မလခဲာ် ဂုးဂုာ်)၊ ထုဖျိအာလမ အုလဲအာဘာဂုာ်ဒလမဆးမာဘူမထဲအာ အဆး ဘာထွဲာ်အဖးနီာ်လီာ်။

မွဲဆးနီာ်၊ ကဆိယွဲမာဘာထွဲာ်လီာ်အာလမ အဆးတဲလုဆးလဖ လါခိာ်လါဘာလမဆးကိာ်မံဒဲအဖး၊ လါနုအုမွဲအတခုဖဝနီာ် အိဂုး အိခးဂုာ်ဒလီာ်။ ဘဲဆးအိကုာ်ဂုးခးဂုာ်ဒလမ ယုမံ ဝးဘဂု အဖးအိာ်၊ ကယဲဆးဖုလုအဂုာ်အဘွဲ၊ ဒဲကယဲဆးဖုလုလမအလမအုလဲလါလါ နီာ် ဂဲာ်လုဂုာ်လမဆးဖုအဖိအအိလမထာ်လခိာ်၊ လမဆးအုလဲာ်လအိဘာ နီာ်လီာ်။ ကဆိယွဲနီာ် မွဲဆးအမုဆးဘုအဆးမးနးမံအူနီာ်လီာ်။

လမလံဆံာ်ပံာ်လစီုဘာလစီုအဖး၊ စံာ်ဂုာ်လမ ယွဲအတခုဖဝအုလဲ ထုအာအူနီာ်လီာ်။ မွဲလါနုဘိ၊ ကဆိယွဲနုလဲမာဘာထွဲာ်အာလမ အဆးဘာတဲလုလုဝံာ်လဖးနီာ်၊ ပုလမအထိးဆးအဂုာ်လဖးအဂး အဂုာ်စုာ်ရု တီဆးလမအဆးအဲနီာ်လီာ်။

ဖိ ၂ထံ ၂းဘု; တဲတမာ ဝး၂; ဒဲ ဟံတြုာ် ၆းဘဂု, ၁၈. လံဆံာ်ပံာ် အဆးလဖးယီ နဲာ်လုယွဲအဂဲး မွဲဆးနီာ်လဲာ်။

ကဆိယွဲနီာ် ခွဲရိာ်လုအာအူ၊ အဂုာ်အုလီာ်ဆးနးဆိအူ၊ ဒဲအဆး အုလုလဖးနီာ်ကဂီုဂုာ်အူ။ ပနဲနုကဆိယွဲဂုာ်ဒ ဘဲဆးလမံးလမ

ပရံအဖးနီာ်အိာ်လီာ်။ ဘဲာ် ဟံတြုာ် ၁ဂုးစ စံာ်ဂုာ်ဒအိာ်၊ “လမမုဂဒဲလနီာ် ယီ၊ ဒဲအဆိဆိအကုာ်ကုာ်နီာ် ယုာ်ဂုာ်ပရံ မွဲဆးဘဲာ်အလးလးအိာ်လီာ်။”

နမာလီာ်ဆူနဲယွဲအဆးဂုာ်ဆးဘွဲလမဆးမာအာကဲဂုာ်နုနု လုလမနဆးအိမာအဖးနီာ် မိနုဂုာ်ဘဲာ်လဲာ်။ ကဆိယွဲအခဲးအဂု လမထုစုာ်ယာလီုနီာ် ဖုလုနုနုဆးမာလီာ်လမ မိနဲနုအဂုာ်အဆးဂုာ် ဆးဘွဲနီာ် မွဲဆးနီာ်လဲာ်။

**ပူတပု ဖုဖာဂါရံ ၅
မွဲကဆိယွဲလမအနီုယါလုထဲအာလဂး**

ယွဲနီာ်နီုယါလုအာဘုနု။ အုမွဲဆးနီာ် အခိပယီာ်နီုမွဲနီာ်လဲာ်။ ပဘု ယာဘာလမယွဲနီာ်အုလဲအာနးဆိအူ။ မွဲဘာနီာ်လမလံဆံာ်ပံာ်အဆး လနုနုစံာ်ဂုာ်ဘဲာ်ယွဲနီာ် “နီုယါထဲ” အာ၊ အုလမဲ့ “မလုဆိအာ” အိာ် နီာ်လီာ်။ အဂုထုအုမွဲပုဂုာ်အဆးနီုယါလုအာနီာ်၊ မွဲဘုယာလုထဲအဆး မာမဆးလမံးမံးအဂးလီာ်။ အုမွဲဘဲာ်နီာ်၊ လံဆံာ်ပံာ်အဆးလနုနုဖျိဂုာ်လမ ကဆိယွဲ “နီုယါလုထဲအာ” နီာ် မွဲဆးဘဲာ်လဲာ်။

ဖိ ၂မိစုာ် ၃၂းဘု ဒဲထီုပီုလမ ယုာ်ရမဲအါ ၁၈း၄-၁၀. မွဲနုဘု ဆးဂဲးမွဲဆးနီာ်လမံးလမ အာလုဆိထဲနီာ်လဲာ်။

လမလံဆံာ်ပံာ်အဆးအစီုအဖး၊ ဆးနဲဖျိလမ ကဆိယွဲမာဆိလု အဆးစုာ်ရု၊ မွဲလမပုလနုအဆးထိးဆးနီုယါလုထဲအာအဂးနီာ်လီာ်။ ကဆိယွဲအုလုဂုာ်လမ အုပုခမုးဝံာ်ဘိကုာ်ထဲအာလမ အဆးအမုဆးဘု နီာ်၊ အဂုာ်ကအိဂဲာ်ထဲလမအဆးကိာ်စုာ်ရုဆးနီာ် မွဲဆးမာယံာ်အာလမ လံဆံာ်ပံာ်ဖး လမဆးစံာ်ဆး ပုဂုာ်အဆးနီုယါလဲထဲအာနီာ်လီာ်။

ဖီ ၎မ်စုာ် ၂၃း၁၉ ဒဲ ၁၈၁မုာ်အုလၢ ၁၅း၂၉. လံဆံ့ပံာ်အဆၢၤ
လဖၢယီၤ ဒီးလိာ်ဆၢဘၢထွၤလၢ ယွၤနီၤ လမၤလုၤဆါအဂဲးဘၢ, အုၤ
, လနီၤယါလုၤထဲၤဘၢအၢလၢ မွဲဆၢနီၤလမံၤလဲၤ.

စံာ်ဝဲဒၣ်, “အဂဲးဘဲာ်ယီၤအဝဲဒၣ်ပုၤဂၤလၢ, လၢအမိဘၢနုၤထုၤနီၤယါ
လုၤထဲၤအၢအုၤ,” (၁၈၁ ၁၅း၂၉), ဒဲ “ယွၤမွဲပုၤဂၤလၢအချဲၤဘျဲၤဘျဲၤဆၢအုၤ,
တၢ်မွဲပုၤဂၤလၢအမိနုၤထုၤနီၤယါလုၤထဲၤအၢအုၤ. အုၤစံာ်ဆၢလမံၤနီၤ,
မွဲအမၤဘၢအုၤ. အုၤချဲၤဆၢတၢ်, မွဲအမၤဂုၤမၤခၢအုၤ” (၄မိ ၂၃း၁၉).
လံဆံ့ပံာ်အဆၢလဖၢယီၤ လီၤနုၤသုၤဆၢဘၢထွၤလၢယွၤအတၢ်အုၤလၢ
အဂုၤအခၢနီၤလီၤ. အဝဲဒၣ်အိၤက့ၢ်တီၤအလုၤအထၢဒဲအဆၢအုၤလုၤလဖၢနီၤလီၤ.
မွဲအဆၢအဲၤအိၤဝဲဒၣ်လၢအဆၢတီၤနီၤ အုၤပုၤဂၤလၢအဆၢနီၤယါလၢ
အခုၤက့ၢ်ထဲၤအၢလၢ အဝဲဒၣ်အိၤလဖၢနီၤလီၤ. ဘဲာ်စံာ်ဝဲဒၣ် ယုၤရမဲအ
၁၈၆ ဖၢနီၤအိၤ ပဒၢဘၢယွၤအဆၢဘၢအိၤလၢ ပုၤခမုၤဒဲၤအဖၢခိၤလီၤ. ဆၢ
ချဲၤစံာ်ဝဲဒၣ် အဆၢနီၤယါနီၤ မွဲဘဲာ်ပုၤဂၤလၢအဆၢနီၤယါအုၤ. ပုၤဂၤလၢအဆၢ
နီၤ မွဲလၢအဝဲဒၣ်နုၤဆါအဆၢမၤအဂဲး, ဒဲအုၤမွဲကဆါယွၤနီၤ မွဲလၢအဆၢယုၤ
မၤဆၢပုၤဂၤလၢအဆၢနီၤယါအဂဲးနီၤလီၤ. အဝဲဒၣ်ခွဲၤအဆၢစုၤရၢလၢ ပုၤဂၤ
အဆၢနီၤယါအဂဲးလီၤ. ယွၤအတၢ်အုၤနီၤ မွဲဆၢဂုၤဆၢဘၢ, ဆၢတီၤဆၢလီၤ,
ဆၢအဲၤဆၢကွဲၤ, ဒဲဆၢယုၤသုၤဘၢနီၤလီၤ.

လံဆံ့ပံာ်အဆၢထုၤဖျိၤ ယွၤအ “ဆၢမၤလုၤရၢ” မွဲဆၢနီၤလမံၤ
လဲၤ. ဆၢမၤနီၤဒုၤသုၤဆါထုၤယွၤအတၢ်အုၤလၢအဂုၤအခၢ အိၤထဲၤပုၤ
လၢဆၢဖုၤလုၤဒဲဆၢမၤနုၤအဆၢမၤဘျဲၤဘျဲၤထွၤလီၤလၢ ဆၢလုၤဆၢ
လီၤလၢအဖၢခိၤ မွဲဆၢနီၤလမံၤလဲၤ.

ပြီပတံၤ **ဖုၤဖၢဝါရံၤ ၆**
ဖီၤဂုးထၢဆၢအဲၤဒဲဆၢစုၤရၢတီၤ

လံဆံ့ပံာ်ဒီးလိာ်ပၢၤကိာ်အထီၤဒုၤလၢ “အခိးမွဲသုၤယၢနုၤ လၢယပိၤဝါ
နုၤယွၤနီၤ အဝဲဒၣ်ပုၤဂၤလီၤ. ယွၤလၢအလုၤတီၤ, လၢအထီၤနုၤဆၢအုၤလုၤဒဲ
ဆၢယုၤဘၢလၢပုၤလၢအအဲၤဝဲဒၣ်, ဒဲထီၤနုၤအဆၢမၤလုၤလဖၢနီၤ ထီၤလုၤလၢ
ပုၤအဆါလထီၤလီၤ.” (၅မိစုာ် ၇း၉). အတၢ်အုၤဖၢဝါလၢ အဝဲဒၣ်အဲၤဆၢ
ကွဲၤဆၢနီၤ ဘၢဆၢထုၤဖျိၤဝဲဒၣ်အဝဲဒၣ်ထုၤလၢ ကဆါယုၤဂၤအထုၤစုၤယါလီၤ
နီၤလီၤ (ယိလၢ ရံမၤ ၃း၂၅, ၂၆; ရံမၤ ၅း၈). ဘဲာ် အုၤအုၤ ၁၀ဝး၅ အိၤ,
“အခိးအတၢ်အိၤဝဲဒၣ်လုၤဆါလုၤက့ၢ်, ဒဲအဆၢမွဲဆၢတီၤအိၤဝဲဒၣ်လုၤဆါ
လဆါဘၢလဆါလီၤ” (ထီၤစီၤလၢ အုၤအုၤ ၈၉း၂ နီၤဆံၤ). မွဲဆၢနီၤ, ပနဲနုၤ
ဘၢကဆါယုၤဝဲဒၣ်, မွဲလၢအဝဲဒၣ်ဖုၤလုၤဆၢနုၤဆၢဂုၤဆၢဘၢလၢအဖိၤဝဲ
အဂဲးနီၤလီၤ (ယုၤမံၤ ၁း၁၇; ထီၤစီၤလၢ လုၤက ၁း၁၁-၁၃). အဝဲဒၣ်ဖုၤလုၤဆၢ
အဝဲဒၣ်လၢ လၢပုၤအိၤက့ၢ်လုၤအၢ ဘဲာ်ယွၤအဒုၤအဒါအိၤလဖၢအဖၢခိၤဒၣ်
လုၤနီၤလီၤ.

**ဖီ မၤဂုၤ ၅း၄၃-၄၈. ဆၢဒီးလိာ်ပၢၤမွဲဆၢနီၤလၢ ကဆါယွၤအဆၢ
အဲၤလုၤလီၤလုၤလၢနီၤလဲၤ. ပမိဘၢမၤဆၢလၢပုၤဂုၤဂၤအဖၢခိၤ လၢ
ကဆါအဆၢဒီးဆၢဘၢအလၢအဖုၤဖၢ ဘဲာ်သုၤလဲၤ.**

မၤဂုၤ ၅ နီၤ လီၤဖျိၤထုၤကဆါယွၤအဆၢအဲၤယီၤ မွဲဆၢအဲၤအလၢအုၤ
နီၤလီၤ. ဆၢအဲၤလၢအလုၤဘၢဆၢလၢအုၤဘၢနီၤ မွဲပုၤအဲၤဒၣ်နုၤပုၤလၢ
အအဲၤအဝဲဒၣ်နီၤလီၤ. အုၤမွဲယွၤနီၤ အဲၤပုၤလၢအမုၤလဲၤအဝဲဒၣ်နီၤဒၣ်လုၤနီၤ
လီၤ.

ကဆါယွၤအဆၢအဲၤဒဲအဆၢယုၤဘၢနီၤ ဒိၤဝဲဒၣ်အဝဲဒၣ်ထီၤဒၣ်လုၤစီၤဆီၤ
မိၤဘၢဆၢအခိးအတၢ်ဘၢလီၤနုၤဂုၤ, အစုၤရၢတီၤဆၢနီၤ အိၤက့ၢ်ထဲၤဝဲဒၣ်အုၤ.
ဆၢစုၤရၢတီၤဒဲဆၢယုၤဘၢနီၤ မၤပုၤဆၢလမံၤပးနီၤလီၤ (အုၤအုၤ ၈၅း၁၀).

ဘဲနီအဘိ၊ လံဆံ့ပံပဝံပထပပ၊ “အခိးမဲ့ဘိနဲ့ယီ ထဲထဲလဲနယွ အအိ၊ ထိးနဆအခိးအတဲဒဲဆစုရတ၊ အိခိနယွလထံပးဘိပးဆံ” (ဟိခံအာ ၁၂း၆; ထိပီလမ လကက ၁း၄၂ နိဆံ).

အပစံလအထုနိ၊ ကဆိယွနုဆိဒဂါဂါဆိနဆစုရလ အတိအလိနိလိ. ရိမာ ၂း၅ ဝိပီလိဒဂါဒ၊ အဂါ “အဆစုရတိမိအိ ဖျိပုဒါဆလိ.” လမခဲထုနိ၊ ပုဘဆထိးထဲတဲထဲလမမိဒအိဒဂါဒ- “ဒုဆလူကဆိယွနု၊ နဆမလမနိမဲ့အဒိ၊ မဲ့ဆအမပပထိမာ ထိမလိ. ပဆံပံအစပလဂနု၊ နဖပပလမနိ၊ မဲ့အတိအလိဒဲ အမဲ့အတိလိ. ကဆိနု၊ မဲ့ပလလါဒဲဒါဒါနမတ၊ လစံထုအုအုဘ နမံလဂလဲ. အဂဲဘဲယီ နဒဂါဒါ နမဲ့ပဆံပံပထပပလိ. အဂဲဘဲယီ ကယဲပုကိဆံဒဲဒါ မိဂါဘထုဆလမနမယလိ. အဂဲဘဲယီ နဆ စုရလမအိဖျိပုဒါလိ” (နဲဖျိ ၁၅း၃, ၄; ထိပီလမ နဲဖျိ ၁၉း၁, ၂ နိ ဆံ).

အဲစုယ ၂၅း၁ ထုဖျိလိဒဂါဒ၊ “ယဟိဝဲနု၊ နမဲ့ယယွလိ. ပမိအိကုထုထိနမ၊ ယမိစံထုအုအုနမံလိ. အဂဲဘဲယီ နမဆလလဲ; ဆကိပထုဖလလဲဖျိလဲလဲ, မဲ့ဆအလူတိ, ဆမဲ့ဆတိလိ.” ပမိမလိ ဆစံထုအုအုယွ, လဆမထိ လမုဘဒလူနိဘဲဒါလဲ. ဆစံထုအုအုယွလဆစုရ တိဆနိ, အိလနဆအိမာအိဂဲဘထုလိလဲလဲ နနဲနပီ အဖပ, မဲ့ဆနိလမံလဲ.

အခမ **ဖုဖာဝါရံ ၇**
ဆီမိအထုလမယ.

ဖိ Ellen G. White, "God's Love for Man," pp. 9-15, in Steps to Christ.

“ယွအလူအထုထုဖျိထုအဂါအတဲဒဲဖဝလိ. ယွအနုဆိဒဂါ လိဖျိထုအဆအဲထုလနုဘဒဲအဆယုဘဆနိလိ. စမိစုဘဆိဖ ဆဆအခါနိစံပု, ‘ဒုဒဘလါယမလနလနဖဆံ’ နိ, ကဆိယွ စံဆမထဲပု, ‘ယမိဒုလုဖိခွဲယဆဂါထိးအလူလနမယ’ နိလိ (၂မိစု ၃၃း၁၈, ၁၉). အနိမဲ့အဂါအလအဖလိ. ယွလုဆလမစမိစု အမုယတ, လိဖျိထုဒဂါဒ, ‘ယဟိဝဲနိ, ယဟိဝဲယွနိ, လဆအအိ ဆ, ဒဲယုဘဆ, ဝထုက, ဒဲအခိးအတဲ, ဒဲအမဲ့အတိအိဒဂါအမလိ. ခိထဆအခိးအတဲလမပပအထိလမအဂဲ, ဖျိခွဲဆအမဆဘဲဒဲ ဆပူဆမ, ဒဲဆဒဲထုဆဒဲဘလိ’ (၂မိစု ၃၄း၆, ၇). အဂါဒ ‘ယုဘဆအ, ဒဲဘအိဆအိဒါဆယံ,’ ဒဲ ‘အဂဲဘဲယီ ဘဒအာ လဆယုဒုယုဘလိလိ’ ယိန ၄း၂; မဲက ၇း၁၈.

“ကဆိယွပမဆုထပပလအဂါဒအအိ ဘဲလမမူခိဒဲလမဂိယိ ထိအဘိလိ. ခုဖျိလနဆမ (ဆဘတဲ) လမအဆပံဆလနိ အဂါနဲဖျိအာဒဲထုနပလအအိလိ. ဆအိလမဂိယိ, မဲ့ဆလမ ဆပူလအိဘလါနုဂါ အဂါဒုဘပလဆအဂါထုလမနိလိ. ဆ ထိးဘထိးလူပံ အိဝဲဖိလါနုဂါ, ဆဂါအဒုအဒါနိမခံ (မဘျိ) ပုဂါအမတ, အဂါပံယထုကဆိယွနိလဆဒါမဲဘဖျိ, ဒဲဆီမိပု ယွနိ မဲ့ပုအကအဂဲလဂဲဒဲကွဲဖျိဆလဒုဘနိလိ. မုခိလဲနိဘိ ပုဂါလဆဆီမိဘမယွ ဘဲပုအတဲဒဲအိလဆအနိဒဲစုရဆလ အကအဆီနိလိ - ပုမိစုဂါလဆတိနိ ဆိနလံ, မိမနုအမဲလ ပုမလထဲဆ, ဒဲယိလပုဂါလဆအုပဆမလမအမိစုရဂါဒအဂါနိ လိ. မဲ့လဆဆီမိဘမဆဘဲနိအကိ ကဆိပရဲဂါလလမဂိယိ ဘဲဘိမိနဲဖျိထဲဖိကဆိယွအဆအဲ လထုပုလနုဘနိ, အဂါဂါအိ လပုဂါဆံအဘိအကျနိလိ.” Ellen G. White, Steps to Christ, pp. 10, 11.

x x x x x

ဆာမလိယ ၇
ဆာအာဆာဆာဘုအဆာဘိဘူ
ဖုဖာဝါရံ ၈ - ၁၄

မဒါနံဂေ ဖုဖာဝါရံ ၈
ဖိလန္ဒာယိအဂးဆာမလိယ။ ယိဘာ ၃၀:၂၆; မာဒုာ ၂၇:၄၆; ယိဘာ
၃၈:၁-၁၂; အာအူ ၇၃; ဝမိစာ ၂:၁၆, ၁၇; နံဖျိ ၂၁:၃, ၄။

၁နိာထီ
“မဲ့အထူခွဲအဝါအမုထံထီးအလူ လာအမုလာအဖာတာ,
ဆာခါအိလာအု။ ဒဲဆာဒုအာအာအာအိလာအုဘာ, ဒဲဆာဂုဆာ
ယာလအိလာအုဘာ, ဒဲဆာဒုပဲဘာပဲဘာအိလာအုဆုအု။ အဂးဘာယိ
ဆာအိလာအုထံလဖာနိ ဖိခွဲယုာဝါယု” (နံဖျိ ၂၁:၄)။

ပမိစာဆာကဆာဂဲအဒိထုလဖာ ပုစရံဖိအဂးနိ မဲ့ဝါဒဆာအာ
ဆာဘုလိာ။ ပမိမာဘာလိထဲဆာလကဆိယုအဆာဂုအလဖာအုဘာဘာ
လဲ။ လာဆာခါအဖာထု, အုကဆိယုအဆာမာနိအဂုထု, အုအိဝါ
လာအစိအမုအဒိထုနိ, ဘာမဲ့နိ ဆာအာဆာဘုအိအာမလုဆုနိ
လဲ။

အနိမဲ့ဆာကဆာဂဲအဒိထုလကဒိဘာ, မဲ့ဆာအိပဒုထု ပုဂု
အမု ထီးပုဂုလဒုယာဘာ, ဒဲလအဲဘာကဆိယုလဂုအဂးနိလိာ။

“လာပုအာဂါအဆာဆိမိအဖာ ဆာဒဲဘာအဆုထံလဖာနိ ကဲထု
နုဆာအုစုဖာဒိလမံလိာ။ အဝါဒဘာဆာအာဆာဘုအဆာမာအာနိ,
အဝါဒဆိမိထုဝါဒ, ကဆိယုလအဒုဆာလုလဂါအဆာပာဆာပြ
အဖာ ဆာအာဆာဘုဂဲကဲထုဝါဒနဲဘာလဲနိလိာ။ ကဲထုဝါဒလ

ဆာအိဂုလမံ လာအဝါဒအုစုလဂုလနုဘာလမံနိလိာ။” Ellen G.
White, The Great Controversy, p. 492.

ပုလလနဲဘာကဆိယုလဖာနိ ဆိမိဆာဘာနဲစိလဖာအုလိာ။
ပမိမာလိဆာလန္ဒာယိ ဘာထုလကဆိယုလလဲဆဲဘာဖာယိအဆာ
မာဂုလဖာ လာပနဲနုဝါဒအဂး-ထီးလာဂုခိလာဆာအာဆာဘုမာဘာထံ
ဝါဒဒိအာအာအဖာဒုလုနိလိာ။

အတု ဖုဖာဝါရံ ၉
“ဆံယံလဲ, ယဟိဝါနု”

ဆာအာဆာဘုအဆာကဆာဂဲယိ ဖျိထုဝါဒလထိဘာလထိ
လာလဲဆဲဘာအဖာဆုနိလိာ။

ဖိ ယိဘာ ၃၀:၂၆; ယုာရမဲအာ ၁၂:၁; ၁၃:၂၂; မာလခဲာ
၂:၁၇; ဒဲ အာအူ ၁၀:၁။ လဲဆဲဘာအဆာလဖာယိ ဂါဆိနုဆာအာ
ဆာဘုအဆာကဆာဂဲ လာပုဂုဆာအာလုခါဖျိလာဆာလး
အမုယာနိဘာဘာလဲ။

ဆာထုဖျိထုဆာအုစုအာမလု ထီးလာပဝါဒလာမုလနဲယိလိာ။
ဘာမဲ့နိဆာမာအာဖျိလာ ပုအာဘုဖိလဖာဒိနုဘာဆာအိအတါလာ
အဆာအာဆာဘုအဖာ, ဒဲဘာမဲ့နိပုအတိအလိလဖာဘာထီးဆာကဆာဂဲ
ဒိဒိအာအာလုနိလဲ။ လာဆာအာဆာဘုကဲထုနိ ကဆိယုအိခါခါ
လဲ။ ဘာလဖာဖာနိ ဘာမဲ့နိဖျိလာယုအိယဲလဖာ, ထီးဒုလုဖျိလာ
အိပဒုထုအမုလာပာနိလဲ။

ပစာလာဆာအုစုလဖာ ဒဲဆာအာဆာဘုအဆာကဆာဂဲလဖာယိ
ပုဒာဘာဝါဒအာအာလါနုဂု, ပမိဘာ (ပကဘာ) မာလထဲ ထီးပအိကုာ

ဘျိးဘျိးလဂုးနီၤလီၤ. ပကြဲၣ်စ့ၣ်ရၣ်အုၣ်လုၣ်ဆၢကၢဆၢဂဲၤနီၤ လၢဆၢ
မၤဆံၣ်လုၣ်လုၣ်ဆၢအခါပယီၤအံၤ. ဆၢအၤဆၢဘၣ်နီၤ မွဲဆၢလဂုးဘၢတဂျါ
လုၤ - ဒဲကဆါယွၤဘၢအဘၢနးဆံၣ်အံၤလီၤ. မွဲဘၣ်နီၤတၢ်, ပကြဲၣ်မၤလုၣ်စီၤဆၢ
ဘၣ်ဆၢကိၣ်ရၣ်ထုၣ်လၢလံၤဆံၣ်ဖဲၤဖၢလၢ ဆၢမၤဆၢထဲၤဆၢအၤဆၢဘၣ်လၢဖၢ
ဒဲဆၢလတီၤလလီၤလၢဖၢလၢဂၤခိၣ်ယီၤ, “ဆံၣ်ယံၤလဲၤ, ယဟီၤဝဲၤ” အဘီၣ်နီၤ
လီၤ.

**ဖီ မၤဒုၤ ၂၇:၄၆. နနၢသုၤယုၤဂူၤအဆၢချဲၤလၢဖၢယီၤဘၣ်သ့ၤလဲၤ.
ဆၢလၢဖၢနီၤ ဒုၤသ့ၤယၢပၤလၢဆၢအၤဆၢဘၣ်မၤဘၢထံၣ်ကဆါယွၤ
အဘၢအအထုၤ ဘၣ်သ့ၤလဲၤနီၤလဲၤ.**

ကဆါယွၤဂူၤန့ၣ်ဆါဒုၤဂၤ ကိၣ်ရၣ်အုၣ်စ့ၣ်ဆၢလၢထုၣ်စ့ၣ်ယၢလီၤနီၤ,
“ယယွၤဒုၤ, ယယွၤဒုၤ, ဘၢနီၤလၢနစဲၣ်ဒုၤယၢလဲၤ” (မၤဒုၤ ၂၇:၄၆). လုၣ်ဆၢ
ဒုၤဆၢ ပဒၢဘၢကဆါယွၤန့ၣ်ဆါအဘၢထံၣ်ဂၤဒုၤလၢဆၢအၤဆၢဘၣ်အကိုး
နီၤ, မွဲဆၢထုၣ်ဖျိၣ်ဆၢမွဲဆၢတီၤလုၣ်လၢအိၣ်လၢအစီၤအမၤ, လၢကဆါစံၣ်
ဘၢထံၣ်ရုၣ်ဒဲဘၢဝံၤဂၤဒုၤလၢထုၣ်စ့ၣ်ယၢလီၤ, လၢဂၤခိၣ်အဆၢအၤဆၢဘၣ်ထံး
အလူၤဒၢၣ်အဂၤနီၤလီၤ.

ထံးနီၤအဖၢဒုၤလုၣ်နီၤ ဆၢယိၤလါအိၣ်ဒဲၤလီၤ. ကဆါစံၣ်မၤဆၢလၢ
ထုၣ်စ့ၣ်ယၢလီၤနီၤ မၤန့ၣ်မၤစၢၣ်ဆၢအၤဆၢဘၣ်အမိၣ်ရၣ်, မုၤခိၣ်လဲၤနီၤ, ဒဲလၢ
ခဲၣ်ထုၣ်နီၤဆၢအၤဆၢဘၣ်နီၤ မိလၢမၤခိၣ်ဂၤထံးလူၤထံးဆံၣ်လီၤ. ယုၤဂူၤချဲၤဘၢ
ဒိၣ်ဆၢလၢ အုၣ်အုၣ် ၂၂:၁, ဒဲအုၣ်အုၣ်အဂူၤဂၤထံးလူၤအလးခဲၣ်နီၤ ထုၣ်ဂၤဆၢမၤန့ၣ်
ဆၢအဖၢလီၤ.

လၢထုၣ်စ့ၣ်ယၢလီၤနီၤ, ယုၤဂူၤယိၤစိၣ်ဆၢယိၤလါလၢယၢခီၤ, လၢ
ဒုၤဂၤလၢသ့ၤဘၢအထီၣ်နီၤလီၤ. မွဲပမၤန့ၣ်ဘၢဆၢမၤမုၤပၤခၢၣ်ဖျိၣ်လၢ အဂၤ
အဆၢလုၣ်ခၢၣ်ဖျိၣ်အဖၢ, ထံးပဒၢန့ၣ်ဆၢယိၤလါလၢသ့ၤဘၢလုၣ်ဆၢနီၤ
ဘၣ်သ့ၤလဲၤ.

အစီၤ **ဖုၤဖၢဝါရံၤ ၁၀**
“ဆၢလၢပလၢသ့ၤယၢဘၢအိၣ်အမံၤ”

ဖးဖီၤယီၤမိထုၣ်ဂၤဒုၤလၢ ဆၢအဲၤအဆၢမၤန့ၣ်ဆၢအၤဆၢဘၣ်အဖၢခိၣ်နီၤ
လီၤ. မွဲလါန့ၣ်ဘီၣ်, လၢဆၢထီၣ်ဘီၣ်ဘၢနီၤ, ဆၢအုၣ်စ့ၣ်မိအိၣ်ဂၤအမၤဒဲၤလီၤ.
ပမိဆီၣ်မိၣ်ဆၢဒဲၤဆၢလၢ အမိန့ၣ်ဘၢဆၢအခိၣ်အတၢ်နီၤဘၣ်သ့ၤလဲၤ.

**ဖီ ယိၤဘၢ ၃၈:၁-၁၂. ကဆါယွၤစံၣ်ဆၢထဲၤစ့ၣ်စ့ၣ်ဘၢ လၢဆၢဒုၤ
ဆၢယၢဆၢအၤဆၢဘၣ်မၤကၢမၤဂဲၤဆၢအဂးနီၤ ဘၣ်သ့ၤလဲၤ. မွဲပသ့ၤ
ယၢဒဲပလၢသ့ၤယၢဘၢဆၢလၢအိၣ်ဂၤအဘၢလၢ ဆၢမၤအဘၢလဲၤမံၤမံၤအလး
ခဲၣ်နီၤဆံၣ်အလဲၤ.**

လၢဆၢမၤအဘၢအဖၢ, စ့ၣ်စ့ၣ်ဘၢထံးဆၢရုၣ်ဆၢန့ၣ်ဒိၣ်ဒိၣ်အအ
ဒဲအုၣ်ပလၢထဲၤအဘၢ, ဘၢမွဲနီၤလၢဆၢအၤဆၢဘၣ်ဒဲဆၢရုၣ်ဆၢန့ၣ်လၢဖၢ
လုၣ်ဘၢလၢအဂၤအဖၢခိၣ်ဖိၣ်ဘီၣ်ယီၤလဲၤနီၤလီၤ. အဂၤအုၣ်ယၢဆၢလၢပုၣ်မုၤ
မိစံၣ်ဆၢအုၣ်စ့ၣ်ယီၤ, ဘၢထွဲၤဆၢအိၣ်ဂၤလၢဆၢမၤအဘၢအိၣ်ဖျိၣ်အလးခဲၣ်,
လၢမူၤခိၣ်ဆၢစ့ၣ်ရၣ်ခွဲၣ်အလးနီၤလီၤ (ဖီ ယိၤဘၢ ၁-၂).

ကဆါယွၤအဆၢစံၣ်ဆၢထဲၤစ့ၣ်စ့ၣ်ဘၢလုၣ်ကယးကဖး (ထံၣ်ကျဲၤ) မၤ
လီၤ. လုၣ်ဆၢဒုၤဆၢ, “ကဆါယွၤစံၣ်ဆၢထဲၤစ့ၣ်စ့ၣ်လၢလံၤမုၤလဖုၤအဖၢ, ဒဲစံၣ်ဂၤ
ဒုၤ, ‘လၢဆၢချဲၤလအိၣ်ဘၢလၢဆၢသ့ၤယၢနီၤ, ပုလၢအမၤခံၣ်လုၣ်ဆၢဒုၤကိၣ်
မွဲပလၢလဂၤလဲၤ” (ယိၤဘၢ ၃၈:၁, ၂), ဆၢကွၢ်ကျိၣ်အဂၤလဲၤမံၤနီၤဘီၣ်စံၣ်ဂၤ,
“ဘၢမွဲနီၤန့ၣ်အဆၢလၢဆၢသ့ၤယၢအိၣ်ရၣ်ဖိၣ်အဖၢနီၤလဲၤ” (ယိၤဘၢ
၃၈:၂). ဒဲကဆါယွၤစံၣ်အထုၣ်ဂၤလၢ ယိၤဘၢ ၃၈:၄ အဖၢ, “လၢယအိၣ်ကုၤ
လုၣ်ဂၤခိၣ်အဘၢအဘီၣ်ဘၢနီၤ, နဂၤဒုၤယီၤ မွဲန့ၣ်အိၣ်ခီၤခီၤလဲၤ. နအုၣ်သ့ၤယၢ
ဆၢနီၤလီၤဘၢယၢဆံၣ်.”

ဖီ ယိဘာ ၄၂:၃. စယိဘာအဆာစံဆာၤ လီပျုထုဆမ္မဲဆနီၤ လာပကြိၣ်ဒုယာလၢ ပဆာအိၣ်အလးအကျဲဒုပဝုၣ်နီၣ်လဲၤ.

လာဆာစံဆာၤထဲၤစယိဘာနီၣ်, ကဆါယွၤလီၤဆာပျုပျုလၢစယိဘာ လၢဒုယာဘာဆာအိၣ်အမံၤ ဒဲနာဝုၣ်လၢဘာဆုနီၣ်လီၤ. ဘဲၤစယိဘာအိၣ်, ပဝုၣ်ဒံၤလၢဖၢဆု, ပကြိၣ်နာဒုလၢ ပလၢဒုယာဘာဆာအိၣ်အမံၤလၢလၢနီၣ်, ဒဲဆာအိၣ်ပူၤလၢဆာမၤအာအိၣ်ဖျိၤလၢဖၢအလးခဲၤလၢဖၢနီၣ်ဆုလီၤ. ပလၢဒုယာ ဘာဆာစံဆာၤထဲၤ ပဆာအုၤစုၤလၢဖၢယီၤနီၣ် အိၣ်ပယီၤအိၣ်ဝုၣ်ဒုလၢ ဆာစံဆာၤအဂုၤလအိၣ်ဘာ (အု/ဝု) ဆာထိးအလူ မိဂီၤခွဲၤဝုၣ်ပျိၤပျိၤနီၣ်မဲၤအုၤ. ထိးမု လနံၤအထုၤနီၣ်, ပမိဘာအိၣ်နံၤနုၤယွၤအဆာဝုၣ်ဆာဘွၤ, လၢအနဲၤဖျိၤအုၤပမၤလၢ ဖၢဒုအာအာဘီၤအဖၢနီၣ်လီၤ.

ဆီၤမိၤဆာလၢပဒုယာဆာရူၤခိၤဖိၤလၢဖၢနီၣ်ဆံၤ. ဘာမဲၤနီၣ်လၢ ပကြိၣ်မၤလီၤအိၣ်မၤလၢ ဆာကဆာဂဲၤလၢပနာလၢဒုယာဘာအကျဲနီၣ် လဲၤ. လၢဆာအုၤဆာဘုဒဲဆာရူၤဆာနာအဂဲၤနီၣ်လဲၤ.

အနီၤ ဖုၤဖၢဝါရံၤ ၁၁ The Skeptical Theist - ဆာဒုယာနာဒုဆာလၢအအိၣ်ဒဲအဆာၤစဲၤ

ကဆါယွၤထုၤဖျိၤလီၤဝုၣ်လၢ အဲၤစုၤယာ ၅၅:၈, ၉ အဖၢနီၣ်, “အဂဲၤ ဘဲၤယီၤ ယဆီၤမိၤဆာလမဲၤဘာဘဲၤနံၤဆီၤမိၤဆာအိၣ်တၢ နံၤအဖၢဒုလၢ လမဲၤဘာယဖၢဒုဒုယာ, ယဟိၤဝါစံၤဝုၣ်ဒု, ‘အဂဲၤဘဲၤယီၤ ဘဲၤမူၤခိၤထီၤနဲၤ ဒံၤလၢအိၣ်နီၣ်, ယဖၢဒုထီၤနဲၤဒံၤနံၤအဖၢဒုတၢ, ယဆီၤမိၤဆာယီၤနဲၤဒံၤ နံၤဆီၤမိၤဆာဘဲၤနီၣ်လီၤ.’”

ကဆါယွၤအဆာဆီၤမိၤလၢဖၢနီၣ် အိၣ်ဝုၣ်ထီၤနဲၤပဆာဆီၤမိၤလၢဖၢနီၣ်လီၤ. ကဆါယွၤအဆာကိၣ်ဆီၤလၢဖးဖိၤ (history) အဖၢဒု ပဘာနာဒုကဆါလၢဖး

နီၣ်, ပဆီၤမိၤလူၤနုၤအုၤလီၤ. ဘာမဲၤနီၣ်လဲၤ. လၢပဘာဆီၤမိၤလီၤဆာလၢ ဆာ ဒုယာယွၤအဆာလီၤနာဒုပမၤ လၢဆာမၤအာအမံၤမံၤအဖၢနီၣ်လဲၤ.

အုၤမဲၤဖၢဒုလၢဖျိၤနီၣ်ဘီၤ, ပဘာဒုယာလၢပဘာလၢ ပဆာနာဒုရူၤနီၣ်, ကိၣ်ဝုၣ်ဒုလၢ "skeptical theism," ပုအနဲၤကဆါယွၤအိၣ်ဒဲဆာဆီၤမိၤအဂုၤ လၢအဆာမၤအဖၢ, ဒဲဖုၤလၢပမၤဆာဒုယာနာဒုဆာလၢအအိၣ်ဒဲအဆာၤစဲၤ (limited) နီၣ်, ပလၢကြိၣ်ယီၤလီၤဘာဆာလၢအအိၣ်လၢပဆာနာဒုအထုၤဝါ လၢနီၣ်ဘာနီၣ်လီၤ. အနီၣ်မဲၤဆာနာဒုလၢပုရူၤအဖၢ (အဆာအိၣ်အထုၤ) နီၣ်, ဒဲမိဘာဒုယာကဆါယွၤအဆာကိၣ်လၢ အအိၣ်ကုၤဝဲၤဝုၣ်ဒဲဒုယာဝဲၤဝုၣ်လၢလၢနီၣ် ယီၤလီၤ. ဆာဂဲၤမိၤဂျီၤမိၤ မဲၤဝုၣ်ဒုပုရူၤလၢဘာကဆါယွၤအဆာကိၣ်လၢထဲး ဘာအကျဲနီၣ်, အိၣ်ပယီၤအိၣ်လၢကဆါယွၤအဆာဆီၤမိၤဖၢဒုအဂုၤလအိၣ် ဘာနီၣ်မဲၤအုၤလီၤ.

ဖီ အုၤအုၤ ၇၃. ပုကွၢၤထၢလၢလၢယီၤ ဆီၤမိၤဆာအုၤဆာဘုဒဲဆာ လတီၤလလီၤဘာအိၣ်လၢအဝုၣ်အနဲၤအစီၤနီၣ်ဘဲၤဒုလဲၤ. အဝုၣ်အိၣ်ကုၤ လၢအဆာနာဒုလၢအလၢဆာလီၤဝါအဖၢနီၣ် မဲၤဆာနီၣ်လဲၤ.

ပုဝုၣ်ဒုယာထီၤထိးဆာအုၤဆာဘုအဆာရူၤဆာနာလၢလၢနီၣ်နာ လူၤနီၣ်လီၤ. လၢအဝုၣ်အနဲၤအစီၤနီၣ်ဒုဘာ ပုအမၤဘုဖိၤလၢဖၢကဲၤဒိၤကဲၤမုထုၤ ဝုၣ်ဒုနီၣ်လီၤ. ဆာကိၣ်မံၤနီၣ် ဖျိၤဘဲၤဘီၤလတီၤလလီၤဘာဒဲလၢကြိၣ်လဘာဘာ နီၣ်လီၤ. မိဘာစံဆာၤထဲၤဝုၣ်ဒုဘဲၤလဲၤနီၣ်ဒုယာဝုၣ်ဒုအုၤ. ထီၤမံၤထီၤမၤဝုၣ်လၢ ပုနဲၤနုၤကဆါယွၤနီၣ် မဲၤအကြိၣ်ဒံၤဆုၤနီၣ်ဒုလၢလီၤ. အုၤမဲၤထီၤလၢယွၤအဆာ လုၤဂံၤအဖၢနီၣ် အဝုၣ်နာဒုထဲၤဆာထံၤထံၤကျဲၤကျဲၤထီၤနီၣ်လီၤ.

ဆာလုၤဂံၤနီၣ် မဲၤဆာလၢဆာထံၤလစီၤလၢဆာဒုယာဆာအုၤဆာဘု အဂဲၤအဖး, ဒဲဒုနာဒုပုရူၤလၢ အဆာတီၤဆာလီၤဒဲအဆာစုၤရုၤတီၤဆာနီၣ်ဖုၤလၢ ဆာမဲၤဆာတီၤအလၢအုၤလၢ အထီၤဘာထီၤဘာနီၣ်လီၤ.

ပုဂ္ဂိုလ်တို့သည် နာမည်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆင်ပြေစေရန်အတွက် အလေးထားသော အရာများကို အသုံးပြုကြသည်။ မွဲဘာ ခိုးဘာတလေနက၊ လာဆာအုစုလဖယီအဖေ၊ ဒဲဆာလုထံလေ ဖးဖီ (ဆာလုခေဖျီ) ဒဲယွအဆာစုရတီလီ၊ မိဖျီထုဒုဒါဒလဆာထီးလူအထုနီဆုဇာ။

ပူတပူ ဖုဖာဝါရံ ၁၂ ဆာမာဘဲအာဒဒါအဆာပဒါ

ပလဒုယာဘာကဆီယွအဖေဖာ ဒဲအဆာဆီဖီလဖဘာလါနာဂု၊ လံဆဲဘဲနဲဖျီဆာလနု လာပမိနာဒုဆာအာဆာဘဲအဆာမာလဖနီလီ။ ဆာလမံလအထုဖျီဆာအာဆာဘဲအဆာကဆာဂဲနီ မွဲဒါဒါဆာထုဒါ ဆာပျီဖျီအဆာမာနီလီ။

ဆာထုဒါဆာပျီဖျီအဆာမာနီ မွဲဆာအာဆာဘဲဆီကဘာမာ ဆာ ပျီဖျီအထဲဂုထီဘာနီလီ။ ကဆီယွမိအီကွာဆာမာလဆာ ဆာအာဆာဘဲ အလီနီမွဲအု၊ ဆာအာဆာဘဲနီ မွဲဒါဒါမွဲဆာဆီက (ဝါ) ဘာမာဆာပျီဖျီ လာကဆီယွဖုလုပုဂ္ဂိုလ်ဆာဂုအဂးနီလီ။ ဘာမွဲနီကဆီယွဘာဖု လာပုဂ္ဂိုလ်အဆာပျီဖျီနီလဲ။ ဘာထွါလဆာဂဲယီ၊ C. S. Lewis စံဒါဒါ လဖာ၊ ဆာပျီဖျီလာပုဒါနုဘာဂုလဖအကျ ဆာမာအာမာဘဲဆာမိကဲထု ဝါဒါနီ ကဲထုဝါဒါဒါလဆာဒါနုဘာဆာပျီဖျီအကျီနီလီ။ ဆာမာလဆာ ပုအီကွာဝါဒါစံဂုဒါ (စက်ရုပ်) အဘီနီ ဆာအခါအတလမ မိမာဂုထုဗွ ထုဆာအလးအီအု။ ဘာအဆာဘာထွါအီအုလီ။ ဆာဒုပုဂ္ဂိုလ်ထီလဆာ ယွအီကွာလအဆာဘာတဲအဂုထု (ပုဂ္ဂိုလ်) အဂးနီ မွဲဆာဖုလုပျီ၊ ဆာ ရွံနုအုထုလနာဆီဘာဒါဒါအဆာမာလဆာ ပုလကဘာလကအဖာခါနီလီ... လာဆာနီအဂး အဝါမိဘာနုဘာဆာပျီဖျီလီ။” (Mere Christianity (New York: MacMillan, 1960), p. 52.

ဖီ ဝမိစု ၂:၁၆, ၁၇. လံဆဲဘဲအဆာလဖယီ ထုဖျီထုတခု ဖဝအဆာပျီဖျီ လာစအာဒါဒဲနဲအံအဂးနီဘဲဒါလဲ။

ဘာမွဲနီယွဖုလုဆာပျီဖျီဂီ မာလုဂုဆာနီလဲ။ ဒါလာစအာဒါဒဲ နဲအံဘဲအာဘာဆာဘဲနီဂီ၊ ဂုမိလဖျီယီ ဗွလုဒါဒါလဆာအာဆာ ဘာလီ။ လာ ဝမိစု ၄ အဖေနီဂီ၊ လာခဲလဆာနီ၊ ဆာဒဲဘာအလံအလဲ အာဘဲဖျီထုဒါဒါလဆာ စကံမာဘဲအဖုစအာဘာလနီလီ။ ဆာမာအာလဆာ ဒဲဘာနုလဲယီ ထုဖျီထုစအာဒါဒဲနဲအံဘဲဆီကဘာမာဆာပျီဖျီနီ ဂါဆီနုဆာဒဲဘာဒဲဆာအာဆာဘဲလဆာ ပဂုမိယီအဆာလုခေဖျီအဖေ လီ။

လာလံဆဲဘဲထုဘဲယာအဖေ၊ ပဒါဘာအဆာပျီဖျီအခဲအဂ ထံထံဆာဆာလီ (ဖီလ ၅မိ ၇:၁၂, ၁၃; ယီဂူအာ ၂၄:၁၄, ၁၅; အုအု ရာဘဲ-၁၄, ဒဲ အဲစုယာ ၆၆:၄). ပဆာအီမာကီနဲဒါဒါလဆာဘာလဆာ နီ , ပဘာမာဂုလီပဘာလဆာပျီဖျီလာပဒါနုဘာလဆာ အဆာတဲလဲကဆီ အအီနီလီ။ အုလဲမွဲဘာလဆာပျီဖျီနီ၊ ပဒါယာလုပဘာလဆာ ပမွဲပုဂ္ဂို လာဒါဒါအုနီလီ။ ဆာမိမာအာဘဲစံဂု (စက်ရုပ်) အဘီ၊ ထီးဒါလုဆာ ဒါယာဆာ ဆာနာဒုဆာလအီဘာနဲမံနီလီ။

Sony ဆာဖံဆာမာဒါပနီဖာဒါ မာကဲထုထွံစံဂုလုဒါ၊ ကီဂုအမံလဆာ Aibo နီလီ။ မာအာလုဂုထွံအဂါမလု၊ လါနာဂုစုဆာဒါအု၊ ထွံဗါထုလဆာအလီအု၊ အဲဆာဒါအု၊ ပုဘာဖုထုအဆီလီအုနီလီ။ နအဲဒါဆာမာအာဘဲ Aibo လုဒါနီဇာ။ အုလဲမွဲဘာဘဲနီတ၊ နဆာရွံအုထုဆာနီ မိဖုလု နာဆာနာဒါအဂုနီ လာယွတဲလဲထုပမာဘဲအဝါအာအဘီ၊ လာဆာပျီဖျီ - အုမွဲဘာဆာရွံစံဂု (risk) အာလါနာဂုဆုနီလီ။

ပြီပတ်

ဖုဖာဝါရုံ ၁၃

ဆအဲဆကွဲနီထိးဆာ့ဆအးဆာ့ဇာ

ကဆါယွဖုလၢအဆဘာတဲလဖနီ လာအဆပျီဖျှ မွဲလဆဆအဲဆကွဲလီၤဝါဒနီလီၤ. ဆဆိက (ဒိ) ဘာမဆပျီဖျှအလးနီ ကဲထုဆအးဆာ့ဇာလီၤ. ကဆါယွပျဲဆအးဆာ့ဇာ (လလထီအဂး), လမွဲဘာလဆာအီလါနဂု, အဆမထုဆွဲလထံးနီ မိဘထံးဆအဲအဆဲအဂ့ဝါဒအကီနီ, ဘာမန့အဆာ့အထီလဆဆနဲန့ဆအဲဆကွဲအဂးနီလီၤ.

“ဂုခိယီလလဆဆခံကျ မွဲလဆဆဆိမိဘာမကဆါယွအကီနီလီၤ. ဘဲဒါဆဆခံအလဒုယီ မိန့ဘာထဲဆဖအဂးနီ, ဂုခိယီ မိဘာမခါဘျာခွဲမုခိလဲးအဆအုလီၤဆအစီအမုလဖနီလီၤ. ဆမအာဘဲနီ ကဲထုဝါဒလဆမဆိမိနီန့အုနီလီၤ. ဆမဆိမိနီဆနီအီထုဒလိလကဆါယွအဆပးဆပြဲလီၤ. ကဆါယွအဲဒါဝါဒနီ မွဲဆမလဆဆအဲအဖးနီလီၤ, မွဲဆမန့ဆိဆအဖးအ့. ဆအဲနီပုမန့ဝါဒလ ဆဖုလၢဆလူအဆိဖးနီမွဲအ့. ဆအဲနီဘာထီထုထဲဂဲဒလဆဆအဲအဖးလီၤ. ဆဘာယာကဆါယွနီ မွဲဆအဲအဝါဒနီလီၤ. အဝါဒတခုဖဝါနီ မိဘအီလဆာလိလမ မုခိလဲးအတခုဖဝါထံထံကျကျနီလီၤ.” Ellen G. White, *The Desire of Ages*, p. 22.

အ့လမွဲဘာလဆပျီဖျှနီ, ဆအဲဆကွဲအီန့အ့, ဒဲကဆါယွယီအ့မွဲဆအဲဆကွဲနီတ, ဆမိမထံထဲဆအဲအဖျီအီအ့. ဒဲဆပျီဖျှ (ဆပျီဖျှ) မိဘအီဝါဒထိးနီလီၤ.

ဖီ ရီမာ ၈:၁၈ ဒဲ နဲဖျီ ၂၁:၃, ၄. ဆဖုလၢပမဆာ့ဒုခါဒုလဆအနဲန့ကဆါယွအဆဂုဆာ့နီ ဘဲဒါလဲ.

လဆဆခံကျပဒစီဆလဖျီဘာလါနဂု, ကဆါယွဒဆအထုနီ ခါလဆဆထံအီလီၤ. အဝါဒစီ ဆဒုပွဲဘာထီလပုအအီက့အဆနဲလကဆါယွအဖးလဖနီဆလီၤ. ရီမာ ၈:၁၈ စံဝါဒ, “ဆဂျဆန့အထီထိးယီ ကြဲဘာဆယီပီဝါဒ လဆဆအလအဖးလအမိဖျီထုလပဖးယီအ့.” မွဲဆဆနဲဒဲဆဒါနဲပဝါဒအီလ ပမိဒါန့ဘာအဝါဒဆအုလုယီဆ့.

ဆအဲနီဆံ့ဝါဒဒါမ, ဂုခါဒုတဂျ, ဒဲဆပျီဖျှနီ အီဝဲဝါဒလဆဆအဲအဖးလီၤ. ကဆါယွဂျာယာဝါဒလ ပုအထုဒဆထိးအီထုဝါဒနီ, ဆမိဝါဒဝါဒလ ထုပယာအလး, လဆအဝါဒမိဘထိးဆဂျန့န့လုနီလီၤ. မွဲလါန့ဘီ, အဝါဒဖုလၢဆပျီဖျှယီ လပမကီဂဒါ, လဆအဝါဒယာဆအလဲအလဲ လဘာလဆအဝါဒအဖျီနီဆလီၤ. ဘာမွဲနီ ဆဆိမိလဆအကဒါဝါဒယီ ဘာအီလပမယာကီအဆာ့ထီဒါနီလဲ.

ပမိဘအီက့ပဝါဒဘဲဒါလဲ, လကဆါယွဖုလၢပမဆပျီဖျှယီ မိအီပဒထပမလဆ ဆဆိမိဂဲကဲထုဝါဒလဆထိးအလုနီ ကဲထုလကဆါယွအဆဘာလီၤနီလဲ.

အဘာ

ဖုဖာဝါရုံ ၁၄

ဆိမိအထုလမယာ.

ဖီ Ellen G. White, "Why Was Sin Permitted?" pp. 33-43, in *Patriarchs and Prophets*.

“ဆန့စဲခွဲလဆမုခိလါနဂု, ဝါဒဆလုကဆါယွနီ မကဂီခွဲမုခိလဲးအ့. ကဆါယွထိးဆာ့ဝါဒန့ဒ ဆမလဆဆအဲအဖးနီတ, ”

အခွာအဆေးဘာတဲလဲယနီ၊ မိဘာအိတ်တီလီဝုဒါဒလအခွာအဆေးစုရတီဒဲအဆေးဘာအိတ်ဆေးအဖးနီလီ၊ ပုဗ္ဗသိဖိဒဲပုဗ္ဗသိဖိလယနီ အိတ်တဲဝဲဘာအဘလအ မိနာဒုဆေးဒဲဘာအလံအလဲနီ အိတ်ဝဲနးမံအူ၊ ဒဲမိဒယွအဆေးစုရတီဆေးလအ ဆေးမကဂီဝဲနွဲမုသီလဲလဲထံပးအဖးမိနအူဆူလီ၊ အူမဲယွမကဂီဝဲနွဲမုသီလဲလဲထံနီလဲထံပးနီ၊ ပုလနုနုမိမယွအဆေးမလအဆေးဘာမဲဆေးအဖး မိအနဲလအဆေးအဲအဖးနီလီ၊ ပုအုလီဆေးလက(မုသီလဲ) အဆေးထုနုပုအဘနီ မိလဲမိခွဲဝုလူလူဆဲဆဲအူ၊ ဒဲဘလအပိထုဆေးနီဆုမိထုခွဲဝုအူနီလီ၊ အဂဲဘဲဘီ၊ အဝုမိမအဆေးပိထုဆေးနီ ပုကိဂဒုလအမူဝဲဒီထုထံဘဲယာ မိဒဘာထိးအထုဘာဝုလအဖး၊ ဆေးထိးအဘလအထုထုထုဝုဒလအ ယွအဆေးစုရတီအဂးနီလီ၊ ယွအဆေးအဲဆေးယဘဒဲအဆေးစုရတီဒဲအဆေးမလူလအအဲလဲဘလနုဘာနီ မိအိတ်ဂုဒါဒလအဆေးအူထုထိးအလူလအ အဝါလခါနီလီ၊

“မုသီလဲအဆေးပိထုဆေးနီ မိကဲဆေးမလီလဲမံလအမူဝဲဒီဖးလအဆေးအဆိလအမုယဘဲလအအဂး - ဆေးထိးဘလဘျဲဂီလဘျဲ လအဆေးဒဲဘာအဆေးဖိထွဲလအမိဖျိထုဝုဒလီ၊ မုသီလဲအခါနီ မိမဘာထံပုဂ္ဂုဒဲအဘီလအနီ၊ မိဖးနဲဆေးအိတ်ဝဲနွဲယွအဆေးပးဆေးပြ အဆေးမအဘနီလီ၊ ဆေးနီမိမဲဆေးထိးဘလအယွအဆေးပးဆေးပြနီ အိတ်စးထုထုအဘလအဆေးဘာတဲထိးအလူနီလီ၊ မွဲဆေးဘဲနီအဘီ၊ ဆေးမအဘလအ ဆေးကိတ်ထုဆေးအလဲဘဲဝုဒါနီ မိကဲထုဆေးအိတ်ပဒဲထုထုထီယာလအပုဆဲဘဲထိးအလူအဆေးဘဲပုအဂး၊ လအမိအိတ်ပဒဲအဝုဘဲလအဆေးအလဲအလီအဂး၊ ဒဲမိမဖိဖျဲအဝုဘဲလအ ဆေးထိးဆေးဆေးဒဲဘာဒဲဆေးဘာထိးဆေးရှုဆေးနုလအဆေးစုရတီလအခဲထုနီလီ။” Ellen G. White, Patriarchs and Prophets, pp. 42, 43.

x x x x x

ဆေးမလီ ၈
ဘာအိတ်ဆေးပျီဖျဲ၊ ဆေးအဲ၊ ဒဲဆေးထီထွဲ၊ မလအေး
ဖးဖဝါရံ ၁၅ - ၂၁

မးဘဲနဲလ **ဖးဖဝါရံ ၁၅**
ဖိလနုယီအဂးဆေးမလီ၊ လုက ၁၃:၃၄; ယုရမဲအါ ၃၂:၁၇-၂၀; ဟဲတြု ၁:၃; ၅မိစု ၆:၄, ၅; အုဖစး ၁:၉-၁၁; ယီဟု ၁၆:၃၃.

ခါထီ
“ယလီဘာယုနဲဘဲလအဆေးထီလအလီ၊ လအဂုသိချီယီ နဲဘဲမိဘာဆေးအရူလီ၊ မွဲလါနုတ၊ ဘာပွဲထုနဲဘဲဝုဘီ၊ ယဝုဒယီယမလအေးဖးယုဂုသိယုလီ” (ယီဟု ၁၆:၃၃).

ဆေးလးခဲထံ (providence) နီမွဲဆေးချဲဖျိလအ ပုထုဖျိဝုကဆီယွအဆေးမလဲလဲလအဂုသိယီလီ၊ ဆေးဆီမိယွအဆေးမလအမဲဝုဒါနီ ကဲထုဆေးလဲဆေးဖးဒဲ လအဆေးမဘာထွဲလဲလအယွ၊ ဆေးမဘာထွဲလဲလအပုဂ္ဂါ၊ ဒဲဆေးဆီမိဆေးအေးဆေးဘဲအဆေးကဆေးဂဲဘဲဘဲလဲ၊ ဘဲဘဲလဲနီလီ၊

ပရဲဖိဘဲဖိပုထုထုဆေးနုဘဲလအမဲလအ ဆေးဆဲဆေးပံ (ယွ) အလးခဲထံအဂဲနီလီ၊ ပုလနုနုဝုဒါလအယွမဖိထွဲအစီအမု လအအိတ်ကုလအဘဲမိမကဲထုဆေးကိတ်မဲ ဘဲအကဲထုဝုဒါအဘီနီလီ၊ အဝုဂွဲနုပုလအမိမဖိဖျဲဝုဒဲပုလအမိထုဝဲနွဲဝုဒါနီလီ၊ လအဆေးဒဲဆေးနုဘဲဆေးထီနီ၊ ပုဂ္ဂုပျီဖျဲလအဆေးဂွဲနုဆေးအဂးအူ ဒဲဘာကဲဝုဒါလအ ယွအဆေးအိတ်ကုလဝုဒါနီလီ၊ မွဲဆေးနီ၊ ပုအဆေးနဲအိတ်ဘဲနီလအ စံဝုဒါလအ ပုဂ္ဂုအဆေးအဲဒဲလအဒဲလဲနီ ဘာဆေးအိတ်ကုစုရတီဝုဒါလအ ကဆီယွနီလီ၊

ဖိ နဲ့ဖျိ၊ ဘေးဘူး၊ ယုတ်မဲ့အာ ၃၂:၁၇-၂၀; လုကာ ၁:၃၇; ဒဲ မာသာ ၁၉:၂၆. ဆီဒီယံထံာ် ဟံတြါ ၁:၃ ဆုလါဆံာ်. ဆာဒီယံလီလာ ကဆါယွအစီအမု မွဲဆာနီလဖလဲာ်.

လံဆံာ်ပံာ်အဆာဒီယံထံာ်ဒဲအဂ္ဂါဂလဖာ ဒီယံလီလာဒါလာ ကဆါယွ မွဲဒုမုခမျာအယွလာအအီကွာဂုးခာဂုးခါယီ လာအဂ္ဂါအစီအမုနီလီ. မွဲတဂ္ဂါ, လံနဲဖျိကွာဒီဆာဘဲာ် “ပုဒုဆာလူ” (အဒီလဲ နဲဖျိ ဘေးဘူး ထီဒီလဲ ၂ကီရံ ၆:၁၈; နဲဖျိ ဘေးဘူး; နဲဖျိ ၁၆:၁၄; နဲဖျိ ၁၉:၁၅; နဲဖျိ ၂၁:၂၂) ဒဲဆာကွာကျိဂုာလာ “ပုဒုဆာလူ” စံာ်ဂုာလာ “အစီအမုအီပံး စီ” နီလီ. ဆာမွဲဆာတီလဲထံာ်နီ မွဲနုဆာချဲလဲအုအုအုပာလဲလဲလီ အု, မွဲလာအဆာမာ မိမာဖီဖျာအဂ္ဂါခမျာ ဒဲအနုလဲမာဆာလာဂုဒီယီအဂး ဆုလီ.

ပုစံာ်ဆာ, “ပုဒုဆာလူ” နီ မွဲစံာ်ဂုာဒါလာ ယွမာကဲာ်ထုဆာထီအလူ နီမွဲအု. လံဆံာ်ပံာ်ဒီယံလီလာဒါလာ ကဆါယွမာဂုာလဲနုဘာနီ အီဂုာဒါ ဆုလီ. ပစံာ်အဒီလဲ ၂ထံ ၂:၁၃ ထုဖျိထုဂုာဒါ, ကဆါယွနီ “မီဒံာ် လဲဒါအာအု” နီလီ.

လာဆာကြံာ်ဆာဘာအဖာ, ပရံဖီဝံာ်နာဒုဂုာလာ ကဆါယွမွဲဒုဆာ လူဒဲအစီဒီမာထီ (omnipotent), လာဘာထွာလာဆာထုဒါလဲလဲဘာ, ဆာဘာလဲကျိလဲလဲဒါဒါ (လဲအုလဲဘာ) လာကဆါယွအလုအလါ နီလီ. ဆာလဲနုနုကဲာ်လဲဘာလဲကဆါယွနီ ဘဲာ်ပရံအဆာအုကံး ဘာဆီဖာဆာလဲဂုာစုမနီအဖာနီလီ. လာပရံစံာ်ဂုာလဲထံာ် “အု မွဲယွနီဒုဆာထီအလူ” (မာသာ ၁၉:၂၆) ဘီဒီနီ, အဂ္ဂါအုကံးဘာဆီ ဖာလဲဖါကဆါအီ လာအဘူမိဘာထုလဲထုပုထုယာလီနီ, စံာ်ဂုာဒါ,

“ယဖါနု, ဆာလဲလီယီအုဒုဘာ, မွဲဆာဒါဖီခွဲယာဆံာ်. မွဲလါနုဘီ ထီဒါယာဒါယာဒါမွဲအု, မွဲထီဒါနာဒါဒါနုဆံာ်” (မာသာ ၂၆:၃၉).

ဘဲာ်နီအဒီလီ, ဖါကဆါယွအီဒဲအစီအမုဖာလဲပရံဆာဘာထီ ဆာလဲထုပုထုယာလီနီ, မိမာဆံာ်လဲလဲလဲဒါဒါနုဂုာ, လဲထံာ်ပးနီ ထီထဲတုထဲပုဒဲဘာဖီဝံာ်နုအုနီလီ. မိဘာမာဂုာလဲမံမံ, မွဲနံာ်မံလူနီ မွဲအုလီ.

လံဆံာ်ပံာ်စံာ်ဂုာဒါဆု လာကဆါယွအာအီထီထဲတုထဲ ပုကီဂါဒါ (အဒီလဲ ၁ထံ ၂:၄-၆; တဲတဲာ် ၂:၁၁; ၂ပံ ၃:၉; ဇံာ် ၃၃:၁၁), လါနုဂုာ မွဲပုနုဘာဂုာကီဂါဒါအု. ဆာပျီဖျာဒဲအစီ အမုလဲအီကွာစံာ်ဂုာ (limits) လာအဖာလဲဒါဒါနီမွဲဆာနီလဲ.

အနီ ဖာဖဝါရံာ် ၁၈ ဘာအဲကဆါယွ

ကဆါယွလဲအုဆာလူနီ မွဲစံာ်ဂုာဒါလဲ ဆာအကျိလဲလဲဘာ (logically impossible) နီမာဂုာနီမွဲအု. လာဆာကြံာ်ဆာဘာအဖာ, ကဆါယွအီကွာလဲဆာလဲပုလဲဂါ မိအဲအဂ္ဂါဘာထွာလီလဲလဲလီ လါဒါ (causally) နီ မာဂုာအု. အုအီကွာလဲလဲဆာလဲမံမံယုနီ မွဲဆာ ပျီဖျာအုနီလီ. အုပစံာ်လဲအဖာနီ, ကဆါယွမာဆီနု (ထုဆီနု) လာ မိအဲအဂ္ဂါအဂးမာဂုာနုအု, မာဂုာအု. အုမွဲလဲဆာမာနုဆီနီ မွဲဆာအဲ လဲအုနီလီ.

ဖိ မာသာ ၂၂:၃၇ ဒဲ ၅မိဖုာ် ၆:၄, ၅. ဆာဒီယံပာလဲဆာပျီဖျာ အမွဲအဘာနီ မွဲဆာနီလဲ.

ဆာမလူအင်ဒါထု၊ ဘာအဲကဆီယွ (ယဟိဝါ), ဖုလုဆာထီးဘာ
လယုမာဝုဒာ၊ တရု၊ လာပုကိဂမိအဲအဝုနီလီ။ မွဲလါနုဘိ၊ မွဲပုကိဂ
အဲကဆီယွအု။ ဘာဆာနီလဲအိ၊ ယုမာဆာလမံးလဲပုကိဂမိအဲ
အဝုနီ၊ မွဲအုဒေ။ စံကဒိလဖာ၊ မွဲလဲဆာအဲ၊ မိဘာအဲနီ၊ ဘာအိလ
ဆာပျီဖျာနီလီ။

ဖိ ဟံတြု ဖီး၁၇, ၁၈ ဒဲ တဲတဖာ ၁:၂. ဆာဒီပလီပမာ မွဲဆာနီ
လကဆီအဂဲးနီလဲ။

၎မိစု ၂၃:၁၉ စံဝုဒာ၊ “ယုမွဲပုဂ္ဂလအချဲဘျဲဘျဲဘျဲဆာအု။”
မွဲယုလအချဲဆာအဘျဲအဘျဲလဘာလက (တဲတဖာ ၁:၂), ယုအိက
ဂုးခါအလုဒဲမာလုမိခွဲအဆာအုလု (ဆာဆိလအာ) နီနုဆိအု
(ဟံတြု ဖီး၁၇, ၁၈). လဆာကြံဆာဘာဖာ, အုယုအုလုဆာဒဲအိက
လအာလဆာလမံးမံးနီ, အဝုအဆာထွါဆာလယာနီ မိအိကဆာ
စဲ (limited) ဝုဒာလအဆာအုလုနီလီ။

အနဲအနီ, ကဆီယုဖုလုဆာပျီဖျာရံနုဆာ လအဆာဘာတဲ
အိနီ မွဲကဆီယုအဲဒိဝု, အုမွဲပုဂ္ဂလအုထုဆာနီ မွဲကဆီယုအဆာ
မာအုလီ။ အုမွဲကဆီယုဖုလုအာလအာယုလအာလအဆာဘာတဲ
လဖာလဆာပျီဖျာနီ, ပုဂ္ဂလဘာဆာဘာဆာ (ability) လအမိထုဒ
ယုအဆာဘာနီဝုဒာဆာလီ။ ဆာလဲဘာအုလမံးနီ မွဲလဲပုဂ္ဂ
ဘဲနီအိအာဒာဆာလီ။ ဆာအိအမံးလဘာဘာယုအာ လဆာက
ထုဘာလဖာအကျဲနီတ, ပစံလဆာကထုဘာလဖာနီ မွဲယုအဆာမ
မွဲအုနီလီ။

နမာဘာမွဲဆာနီလဲယုလဲ လယုလအဲဒိနမာဘာနီလဲ။
ဆာဒီပလီပမာမွဲဆာနီလဲလဲအမဲအဘာနီလဲ—မိကဲဆာဖိထွါ
ထုအဲလဲအလဲဘာမဲဒုဝုဒာ—မွဲလဲဆာပျီဖျာအကျဲနီလဲ။

ပူတပျီ ဖုဖဝါရံ ၁၉
ကဆီယုအဆာနဲလီနဲဒဲအာအိဆာပိဒိမာဂုထုဆာ

ဖိ အုဖစာ ၁:၉-၁၁. ဆာစံပမာလဆာပိဒိဆိဝဲဆာ (pre-
destination) မွဲဆာနီလဲလဲ။ ပုလနုနုနီ ဘာဆာစုရုဆိဝဲ
လဆာမာ, လနုနုနီလဆာဘဲနီမွဲဆာ။

ဂြိစအဆာချဲဖျီ (term) ကွကျိ "predestination" လဲလဲဆံး
ဖာ (prohorizo) နီ မွဲကဆီယုအိကပိဒိဆိဝဲဆာမိမာအာလဖာ
(history) နီမွဲအု။ အုမွဲဂြိစအဆာချဲနီ အိပယီအိလ “မိအိက
လဲဝဲအာ” နီလီ။

မွဲဘဲနီအိလီ, ပုလဂလါလါအိကဝဲအာလ မိမာဆာလမံးမံး
လဆာပျီဖျာအဖာနုဝုဒာလီ။ လဲလဲဆံးစံဝုဒာလ ယုမာလဲခဲဒါလီ။

အဒိလ ရိမာ ၈:၂၉, ၃၀ အဖာ, လဲဖျီ “ဆာပိဒိစုရုဆိဝဲဆာ”
(predestination) နီ မွဲအချဲဖုဒိဝု (refers) လကဆီယုကိဆိဝဲ
ဆာ (plan) လယာအဂဲး ထီးအဝုမနုဒဲလအဖုလုဆာပျီဖျာ ပုအိ
ကလဲဘာအဆာဘာတဲလဲလဲနီလီ။ ဘဲနီအိလီ, ယုယိထွါဆာမ
အာလဖာ လဆာပိဒိဆိဝဲဆာလယာအဂဲးနီ အဝုအဲဒိဆာထီးအလု
မိလုဝု, မိထုဝုလဆာဂုဆာဘာအဖာ, လပုအိကဒိဆာဖုလုဆာ
ပျီဖျာဒဲအိမာဝုလဆာအဲအဆာမာဘာထွါလဲအကြံအဘာလနီ
လီ။

အုဖစာ ၁:၁၁ ထုဖျီလီဝုလ “ပုလအမာဆာထီးအလု ထီးဒ
အကိထုဖလုဒာ ဘဲအဆာကိဝဲအိနီ, ပဘာဆာအိကဝဲပမာ,
ဒဲပနုဘာဆာလပရံအဖာနီလီ။” ဆာနီမိစံဝုလ ကဆီယုအိကလဲ
ဆာကိမံးလဆာဘာအာလမံးပစာ . . . ဖိစဲလ အုဖစာ ၁:၉-၁၁ နီ

လဆယ်ထံလဲလဲနီဆံ့. မွဲဆဲးကွဲကျိးဆဲးယီ. မိအိလဲဆဲးလိလဲလဲ
လဲဆဲးပံးအဆဲးပံးလဲလဲ အဆဲးထံးဝဲဝဲလဲပုဂ္ဂိုလဲထိးဆဲးဘဲ “ယွ
အဆဲးဘဲအဲ” (လဲကဲ ၇:၃၀; ထိးပီလဲ လဲကဲ ၁၃:၃၄; အဲအဲ ၈:၁၁-
၁၄). အဲလဲဆဲးပံးလဲထဲဒဲဘဲလိလဲနီ, ပဲကြဲနဲနဲလဲဆဲးပံးအဆဲး
လဲထိး အိရီဝဲဒဲလဲဖဲးနီဘဲဒဲလဲ.

လဲလဲဆဲးပံးဖဲလဲဆဲးနဲအဲလဲအဲလဲဆဲးပံးလဲဆဲးလဲလဲလဲ
ကဲဆဲး “ဘဲအိဆဲးနဲလိနဲဒဲ” (ideal will) ဒဲကဲဆဲး “ဘဲအိဆဲး
ပီဒဲမဲဂဲထဲဆဲး” (remedial will) အဲဘဲဆဲးနီ မွဲကဲဆဲးအဲဒဲ
ဒဲအိထဲဝဲလဲ ပုဂ္ဂိုလဲမိဖဲထွဲယွအဆဲးဆဲးပံးလဲဝဲနီလီ. ကဲဆဲး
“ဘဲအိဆဲးပီဒဲမဲဂဲထဲဆဲး” နီ ပုစဲလဲ ယွအဆဲးကဲဝဲဆဲးဘဲထဲ
လဲဆဲးဖဲလဲအဆဲးဘဲထဲလဲဆဲး ဆဲးပီဖဲအိကဲလဲအဲဆဲးနီလီ.
(အဲဖဲ ၁:၁၁) ထဲဖဲဝဲဒဲ ယွ “ဘဲအိပီဒဲမဲဂဲထဲဆဲး” (remedial
will) နီလီ.

ကဲဆဲးအဆဲးပံးယဲဝဲဆဲးလဲယဲ (foreknowledge)
နီ အိလဲအဲအဲဒဲမဲလီ. ယွအဆဲးပံးယဲဝဲဆဲးထိးဒဲလဲ
ဆဲးနီ (choices) ထိးအဲလဲ, ဘဲထဲပဲလဲပုဂ္ဂိုလဲအဲအဲထဲ
လဲအဲဂဲဘဲလဲဆဲး, “ဆဲးထိးအဲလဲမဲဂဲထဲအဲ လဲအဲဝဲ
အဲလီ” (ရီမဲ ၈:၂၈). ဆဲးဘဲမဲနဲလဲ ဆဲးမွဲဆဲးထိးယီမွဲနီ
လဲ.

ပြီပဲတဲ **ဖဲဖဲဝဲ ၂၀**
ပဲမဲနဲမဲမဲယဲပုဂ္ဂိုလဲ

အဲမွဲဆဲးကဲမဲဒဲကဲထဲဝဲဒဲလဲ ကဲဆဲးအဲအိဆဲးနဲလိနဲ
ဒဲနီ, ဆဲးအဲဆဲးပံးအဲဝဲဒဲနဲအဲ မိအိဒဲနဲဆဲးပံးဝဲဒဲလဲဒဲဆဲး
ဘဲလဲပဲလဲထဲပဲနီလီ. လဲခဲထဲနီ, မူဝဲဒဲထဲဘဲယဲ မိနဲဘဲထဲ

ဆဲးလဲပံးပဲထိ, မွဲယွအဲအိဆဲးနဲဒဲနီလီ. လဲအဲဘဲဘဲနီ,
ကဲဆဲးအိကဲအဲဒဲလဲ အဆဲးဖဲလဲပီဖဲဖဲဒဲဒဲ (ဆဲးအိကဲ
လဲ) အဲနီလီ.

ကဲဆဲးအိကဲဒဲအဲဘဲထဲဖဲကဲကဲ, ကဲမဲဒဲလီ. ဘဲအဲ
ဖဲလဲထဲဆဲးပီဖဲဖဲလဲ ပုမိနဲဆဲးပံးလဲဆဲးအဲအဲ, ဆဲးပံးအိအဲ
ကဲအဲအဲ, ဒဲအဲမွဲဆဲးပံးလဲလဲလဲလဲအဲလဲအဲလဲ, မွဲလဲ
ယွအဲဆဲးနီအဲ အဲဆဲးဘဲဒဲအဲနီလီ.

ပုလဲနဲနဲဝဲဝဲလဲ ယွပဲဆဲးထဲဆဲးကဲမဲဒဲ လဲအဲဝဲ
အဲနီလီ. ဆဲးမဲအဲလဲနဲလဲလဲလဲလဲ မွဲလဲကဲဆဲးအဲ
(အဲဆဲးထဲထဲထဲအဲ) လီ. လဲနဲအဲမွဲလဲနဲနီ မွဲဒဲလဲပု
ဆဲးထဲလဲထဲအဲဆဲးနီလဲလဲလဲလဲလဲ. ဆဲးမဲအဲလဲ
လဲဘဲယွအဲ ကဲထဲအဲလဲလဲလီ.

ဖီ ယီဟဲ ၁၆:၃၃. လဲဆဲးပံးနဲအဲကဲဒဲလဲ, ဆဲးထိလဲ
လဲလဲဆဲးပံးအဲဖဲလဲနီ မွဲဆဲးနီလဲ.

လဲဆဲးပံးလဲဆဲးပံးနဲဆဲးကဲဆဲးပံးအဲထိဖဲ, ပုဂ္ဂိုလဲ
အဲဆဲးနဲမိလဲဝဲဝဲဝဲဒဲ မွဲလဲအဲဝဲထဲထဲဆဲးနဲလဲလဲ
ကဲဆဲးမိမဲဖဲဖဲအဲဝဲလဲလဲလဲလဲ. လဲနဲဂဲယွဂဲဘဲပဲ
လဲဆဲးအဲဂဲလဲ, ဖဲပဲထဲထဲအဲထဲအဲဝဲ လဲအဲဝဲမိဘဲ
ဆဲးပံးယဲဘဲဆဲးကဲဆဲးပံးအဲဆဲးပံးလဲလဲလီ, လဲနဲဂဲ
ဆဲးထိလဲအဲဝဲဒဲ, မွဲလဲပဲမဲနဲမဲမဲမဲယဲပုဂ္ဂိုလဲ (ယီဟဲ
၁၆:၃၃).

ဆဲးလဲလဲပဲဘဲဆဲးပံးယဲဆဲးပံးနဲ ဒဲဆဲးမဲခွဲလဲနီ မွဲဆဲး
လဲကဲဆဲးအဲနဲလိနဲဒဲနီမွဲအဲ. ပဲဘဲအိကဲလဲပဲဖဲကဲ

အဆၢထီဒုးလၢဆၢအဒိအမုလံး-မွဲဆၢဂဲးလိတုးလိဖးဒိ (the great controversy) နီၤလီၤ. မွဲလါန့ၤဂ့ၤနီၤ, ပနဲန့ၤဂ့ၤဆၢသ့, လၢဆၢအၢဆၢ ဘၣ်အဖးနီၤဒၢလုၤ ကဆါယွဲဂဲၤဆိန့ၤဆၢဂ့ၤဆၢဘၣ်ဒၢနီၤလီၤ. ပအုၤ မွဲနဲန့ၤကဆါယွဲနီၤ, ကဆါယွဲကမၤန့ၤပဆၢဂ့ၤဆၢန့ၤလဖးနီၤ ဘဲၤဒိအမိကျုၤ န့ (ထုၤန့) ထဲၤပၤလၢအဝဲအနဲထံၤ ဒဲးမိဖုးဆိထုၤထဲၤပၤလၢပမိအိဒဲးဆၢ အဲဆၢယုၤဒဲးမိဖုးဆၢထဲၤပုဂ္ဂိုၤဂဲၤအဂးနီၤလီၤ.

အဘၢ ဖုၤဖၢဝါရံၤ ၂၁ ဆီၤဖိၤအထုၤလၢယၢ.

ဖိ Ellen G. White, "God With Us," pp. 19-26, in The Desire of Ages.

“ကဆါယွဲအဆၢကိၤလၢဆၢထိးထဲၤတုၤထဲၤအဂးနီၤ မွဲဆၢမၤကဲၤထုၤ လၢခဲၤနီၤမွဲအုၤ, မွဲဆၢကိၤလၢဆၢအၢဒၢလုၤလၢဆၢဒဲးဘၢဖးဂီၤအလးခဲၤနီၤ မွဲအုၤ. ဆၢမၤနီၤမွဲဆၢနဲၤဖျိ ‘ဆၢအိၤဂ့ၤအိၤဘဲၤအဆါဆိအက့ၤက့ၤလၢ ဖျိလံၤလံၤလအိၤဖျိဘၢနီၤ’ လီၤ. ရိမၤ ၁၆:၂၅. မွဲဆၢထုၤဖျိထုၤဆၢဒိၤဆၢ ဘၣ်အဆၢထံၤဆၢပၤအိၤဂ့ၤအဆါဆိအက့ၤက့ၤ လၢယွဲအလးဆိဆိနီၤလီၤ. ခိၤလၢအဆၢထံၤနီၤ, ဖါကဆါဒဲးကဆါပရံၤသ့ၤဝဲၤမုၤခိၤလဲးအဆၢထုၤဒဲးဆၢ အဂဲးအကိၤ, ဒဲးပုၤဂ့ၤအဆၢလၢမၤဒၢဖျိလၢ ပုထုၤဒဲးဆၢလဂၢနီၤအဆၢအုၤလံၤ အုၤလီၤဆၢအဖးနီၤလီၤ. ကဆါယွဲအိၤက့ၤန့ၤဆၢလၢဆၢဒဲးဘၢမိအိၤထုၤ အဂးအုၤ, လါန့ၤအဝဲဒဲးကဆါပရံၤသ့ၤဝဲၤမုၤခိၤလဲးအဆၢထုၤဒဲးဆၢ အမိဒဲးဆၢယုၤဘၢဆၢလၢဒဲးဘၢဖျိနီၤလီၤ. အဆၢအဲၤက့ၤခိၤလဲးဒိၤဂ့ၤမၤ တၢ, အဝဲအုၤလၢဆၢလၢမိဖုးလၢအဖိခွၢအိၤလဂၢပးနီၤ, လၢ ‘ကယဲပုၤလၢ အနဲထဲၤဂ့ၤလဂၢနီၤ, မိဘၢဆၢဂီၤအုၤ, အုၤမွဲမိန့ၤဘၢဆၢမၤလုၤဆိလုၤ က့ၤလီၤ’ ယီၤဟ့ ၃:၁၆.” Ellen G. White, The Desire of Ages, p. 22.

ဆၢမၤလိၤ ၉ မူၤဝဲဒိၤအဆၢထုၤဒဲးလိၤဝဲၤ ဖုၤဖၢဝါရံၤ ၂၂ - ၂၈

မးဝံၤနံၤဂၤ ဖုၤဖၢဝါရံၤ ၂၂ ဖိလန့ၤယီၤအဂးဆၢမၤလိၤ. မၤဒုၤ ၁၃:၂၄-၂၇; ၁မိ ၁:၃၁; ဇံၤ ၂၈:၁၂-၁၉; အဲၤ ၁၄:၁၂-၁၅; မၤဒုၤ ၄:၁-၁၁; ယီၤဟ့ ၈:၄၄, ၄၅.

၁နီၤထီၤ “တၢယမိဒုၤထုၤဒုၤဒဲးနၢၤလၢပုၤမုၤ, ဒဲးန့ၤန့ၤန့ၤလၢပုၤမုၤအချံၤ အဘၢနီၤလီၤ. အဝဲအိၤမိဒိၤဆုဖိၤနိၤတၢ, နမိဒိၤဆုဖိၤအဝဲဒဲးအဆၢ နိးခဲၤလီၤ” (၁မိစ့ၤ ၃:၁၅).

ဆၢဂဲးမိထုၤလၢလံၤဆံၤပံၤဘၢထွဲၤဆၢဘိၤဆၢဘၢနီၤ မွဲဝဲဒိၤမူၤဝဲဒိၤ အဆၢထုၤဒဲးလိၤဝဲၤလၢကဆါပရံၤဒဲးမုၤခိၤလဲးအဘိၤဆၢနီၤလီၤ. ဆၢမၤအဝဲၤ ဖးဒိၤယီၤ ဖျိကျဲဒိၤဒိၤလုၤလၢလံၤဆံၤပံၤဖး (မၤ ၁၃:၂၄-၃၀, ၃၇-၃၉; န့ ၁၂:၇-၁၀) နီၤ ပြိၤပြါလုၤစိၤဝဲၤပံၤလဲးလၢ ပရံၤဖိၤဝံၤအဆၢဘိၤဆၢဘၢအလုၤ အလါဖးလါန့ၤဂ့ၤ, ပရံၤဖိၤဝံၤအဂၢနီၤ ထိးဆၢဂ့ၤအုၤ, ပဲၤခွဲၤဝဲဒဲးဆၢသ့ၤ ယၢန့ၤလံၤယီၤ လုၤလုၤဆံၤဆံၤနီၤလီၤ.

မွဲလါန့ၤဂ့ၤ, လၢလံၤဆံၤပံၤအဆၢန့ၤဖးနီၤ, မူၤဝဲဒိၤအဆၢဂဲးမိထုၤ, မွဲမုၤခိၤလဲးဒဲးအဖုၤအဂီၤဝံၤထုၤဒဲးကဆါယွဲအဘၢအမုး ပဘၢလီၤအလးအိၤအုၤ. ဆၢမၤအဝဲၤ အခဲးအဂ့ၤဖျိဂ့ၤလၢဆၢဝဲၤအပရၢၤလံၤပးအဖးလီၤ.

ပမိအုၤပဆၢလန့ၤယီၤ လၢဆၢအုၤစ့ၤနံၤမံၤအဆၢစံၤဆၢလၢလံၤဆံၤ ပံၤဖး မိအိၤဝဲဒဲးဘၢလဲၤဘဲၤလဲၤနီၤလီၤ.

(၁) လံဆံ့ပံာ်ဒီပုလိာ်ဝုလုဆာ်ထုဒါလိဝါ လာ်ကဆါယွဲဒဲ မုဆိလဲးအဘိးဆးနီု မွဲအိာ်အလးခါခါလဲာ်.

(၂) ဘဲာ်လံဆံ့ပံာ်အဆာ်လိဖျိာ်ထုဝုအဘိး, ဆာ်ထုဒါလိဝါအခံး အဂုနီု မွဲဆာ်နီုလဲာ်.

အတုး **ဖုဖာ်ဝါရံာ် ၂၃**
မွဲဒုဒါလဂါမာ်ဆာ်ယိာ်လိာ်

ဖိ မာ်ဒု ၁၃း၂၄-၂၇. ဆာ်ချဲဒီးဆာ်ယိာ်ဒုနာ်ဒုပမာ် ဆာ်အာ် ဆာ်ဘုလုဂုခါချိာ်ယိာ်အဂဲးဘဲာ်ဒုလဲာ်.

ယုဂုလုချဲဒီးလုဆာ်လုဆာ်ဆံကဆါလဂါလု ဝံာ်လုဆာ်ချိာ်အဂုလု အဆံဖေဒါနီုလိာ်. ထိးအထိဘာ်လုဆာ်ချဲဂဲာ်မဲာ်ထုနီု, ဘုထိဂုလုထု ဝုဒါဆုလုဘုအကျဲနီုလိာ်. လုဒါဘာ်ဆာ်မာ်အာ်နီု, အဘိးအဂုလုဖာ် စံာ်ဘာ်ဆံအကဆါနီု, “ကဆါနု, နုပံာ်ဆာ်ချိာ်ဂုလုနဆံဖေဒါမွဲအုဒေ. မာ်အာ်ဘဲာ်နီုတု, ဘုထိဂုလုနီု မွဲအဂဲာ်ထုဝုဒါခါခါလဲာ်” (မာ်ဒု ၁၃း၂၇). ဆာ်ယိာ်ဆာ်မာ်အာ်ဘဲာ်မုဆာ်လုနီုယိာ် ပုဂုလုအုစုဆာ် - အုမွဲကဆါယွဲ တဲလုလုဂုခါထုဘဲာ်ယုလုဆာ်ဂုအဖာ်နီု, ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုလုဖာ်အိာ်ဂဲာ် ခါခါလဲာ်.

ဖိ မာ်ဒု ၁၃း၂၈-၃၀ လုကဆါပရံအဆာ်ချဲလု မာ်ဒု ၁၃း၃၇ - ၄၀ အဖာ်နီုဆံာ်. ဖုလုဆာ်ဒုယုနာ်ဒုလု မုဝုဒီးအဆာ်ဂဲးလိ တုလိအဂဲးဘဲာ်ဒုလဲာ်.

ဆံအကဆါနီု စံာ်ဆာ်ထဲအဘိးအဂုနီု “အယိာ်လဲမံ့မွဲဒုဒါလဂါမာ် ဝုလိာ်” (မာ်ဒု ၁၃း၂၈). ယုဂုလုထုဖျိာ်လိဝါ, “ပုလုအပံာ်ဆာ်ချိာ်အဂုနီု မွဲပုဂုလုအဖာ်ခါ” မွဲအနုဆါဒါဝုဒါနီုလိာ် (မာ်ဒု ၁၃း၃၇), ဒဲစံာ်ဝုဒါ “ဆံလဲာ် နာ်ခါနီုမွဲလုခါလိာ်” (မာ်ဒု ၁၃း၃၈), ဒဲ “ဒုဒါလုအပံာ်ဝုလဂါနီု, မွဲမု ခါလဲးလိာ်” (မာ်ဒု ၁၃း၃၉). ဆာ်ယိာ်မွဲဆာ်လိဖျိာ်ပုလုဆာ်ဂဲးလိတုလိလု ပရံဒဲမုဆိလဲးအဘိးဆာ်အဂဲးနီုလိာ်. ဘာ်မွဲနီုဆာ်အာ်ဘာ်အိာ်လုဂုခါ ယိာ်လဲာ်. ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုနီု မွဲဆာ်ဖိထွဲမုဆိလဲးအဆာ်မာ်လိာ်. မွဲပုအထုဒါ ဆာ်, “အယိာ်လဲမံ့မွဲဒုဒါလဂါမာ်ဝုလိာ်” (မာ်ဒု ၁၃း၂၈).

မွဲလုဆာ်စံာ်ဆာ်ဆာ်နီု ဒုကဲာ်ထုဆာ်အုစုအဂါလဲမံ့ဒီး, “ပမိလု ထုနုခဲဆာ်နီု, မွဲအဘာ်နာ်ဆုဒေ.” မိစံာ်ဝုဒါအခါပယိာ်အဂါလဲမံ့နီု, ဘာ် မွဲနီုလုထုထုခဲဆာ်အာ်ဆာ်ဘုနီု လဲထံာ်ပးလဲာ်နီုလိာ်. အဝုဒါစံာ်ဝုဒါ “မွဲအုဒေ,” “နာ်ထုထုခဲဘုထိဂုလုအဘိးဘာ်နီု, ဘာ်လုဘာ်နာ်မိထုနုပု ဘာ်ဘုဆုလိာ်. မွဲအဒါထုပုဒါဝုဒါနာ်မံ့လု ထိးကုဘုအထိဆံာ်” (မာ်ဒု ၁၃း၂၉, ၃၀). ထိးစံာ်လု မာ်ကမာ် ၄း၂၉). ဘဲာ်ဆာ်ချဲဒီးနီုအဘိး, ကဆါယွဲ မိမာ်ထုခဲဝုဒါဆာ်အာ်ဆာ်ဘုလုဖာ်နီု လုခဲထုလုနီုလိာ်. လါနုအုမာ်ထုခဲ ဆာ်အာ်လုအဆါအချဲနီု, မိမာ်ဂီုပုထဲဆာ်အဂါလုဖာ်ဆုနီုလိာ်.

ဆာ်လုအုယိာ်လုဖာ် ပုထုခဲ (ထုထုခဲ) ဘုထိဂုလုထု ယိာ်လဲထံာ်ပးနီု မွဲဆာ်နီုလဲာ်. ဆာ်အိာ်ခါအဆာ်အထိနီု မွဲဆာ်ပျဲထိး ဆာ်ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုမွဲအုဒေ ပမိနုဒုဘာ်ဘဲာ်ဒုလဲာ်.

အစိး **ဖုဖာ်ဝါရံာ် ၂၄**
ဆာ်ဂဲးလိတုလိအခဲထံာ်လုဂုခါယိာ်

ဆာ်ဘာ်လုပိာ်လုဆာ်နီုဒီးဆာ်အဖာ် - ဘာ်ထွဲလုဆာ်အုစုဆာ်ဘာ် မွဲနီု ဆာ်ချိာ်အအာ်ဘာ်ဂဲာ်ကဲာ်ထုဝုလုဆံအကဆါပံာ်လုဝုဒါနုဆာ်ချိာ် အဂုနီုလဲာ်. မွဲဆာ်အုစုအဂါလဲမံ့, အုမွဲယွဲတဲလုလုဂုခါထုဘဲာ်ယု ယိာ်နုဆာ်အဂုနီု, ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုဂဲာ်ကဲာ်ထုဝုဘဲာ်ဒုလဲာ်.

ဖီ ဝမ်စုာ် ဝး၃၁. ကဆါယွဲအဆာ်ချဲးမွဲဆာ်နီၤထုာ်ဖျါထုာ်အဆာ် တဲးလုဂီၤဘုၤအထီၣ်နီၤလဲၤ, ဒဲးဘာ်မွဲနီၤ ဆာ်စံာ်ဆာ်ဆာ်ယီၤအကးဒိၤ ဝုၤ ဒၤလဲၤ.

ဘဲၤ ဝမ်စုာ် ဝး၃၁ စံာ်ဝုၤအဘိၤ, လၢကဆါယွဲတဲးလုဂီၤလုၤနီၤထုာ်ဖျါအထီၣ် နီၤ, စံာ်ဝုၤဒၤ “ဂုၤမလီၤ.” လၢ ဝမ်စုာ် ၁ အဖးနီၤ, ကဆါယွဲအဆာ်တဲးလု ဂီၤနီၤထုာ်ဖျါ ဆဲးဘုၤအာ်လၢဆာ်အာ်ဆာ်ဘုၤအိၤနးမံၤအုၤလီၤ. အုၤမွဲဘိၤထီၤ, ဘာ် မွဲနီၤပုဂ္ဂိုလ်ဖိၤဘာ်လုၤခါဖျါဆာ်အာ်ဆာ်ဘုၤလဲၤ.

ဖီ ဝမ်စုာ် ဝး၃၁-၇. ဆာ်လီၤနဲၤပမၤ မွဲဆာ်နီၤလၢဆာ်အာ်ဆာ်ဘုၤ ဂဲၤထီၣ်လၢနီၤလဲၤ. ဆာ်နဲၤဖျါမုာ်ဝုၤဒိၤအဆာ်ဂဲၤလိၤတုာ်လိၤ အလုၤအလါမွဲဆာ်နီၤလဲၤထီၣ်ထီၣ်လဲၤ. (ယိၤလၢ နဲၤဖျါ ၁၂:၇-၉ နီၤ ဆံာ်).

လၢဆာ်မၤအာ်ထီၣ်ထီၣ်အဖး, ပဒၤဘာ်ဂုၤအဆာ်အုၤလဲၤအုၤလီၤဆာ်ဘာ် ထွဲၤကဆါယွဲအတုာ်ဖျါ, ဘဲၤမုာ်ခါလဲၤထုာ်ဖျါထုာ်အာ်အဘိၤ (မွဲ “ဂုၤလဲၤလဲၤ လၢဖျါလဲၤ”) လၢ နဲၤဖျါ ၁၂:၇-၉ အဖးနီၤလီၤ. ဂုၤအုၤစုာ်ဆာ်အဆာ်ထီၣ် လဲၤထီၣ်နီၤ မၤဂံၤပုဂ္ဂိုလ်အာ်လၢကဆါယွဲအဆာ်မၤလုၤအဖးခါ, ထီၣ်မၤဘျိာ် ဒၤခွဲၤယွဲအဆာ်ချဲးနီၤလီၤ. ထီၣ်နီၤလဲၤထီၣ်ထီၣ်ဒုၤဒုၤယွဲအဆာ်မၤလုၤပျါပျါ, စံာ်ဘာ်နးအံၤနီၤ, “နဲၤမိၤဘၢတဂျါအုၤ” (ဝမ်စုာ် ၃:၄) နီၤလီၤ.

မွဲပလၢအဆာ်ချဲးနီၤ အမွဲအတီၤလဲၤ. နးအံၤဘာ်ဂုၤအုၤထုာ်နုၤဝုၤဒၤလီၤ. လၢလဲၤဆံာ်ပံၤအဖးထီၣ်ထီၣ်, ဆာ်ဂဲၤလိၤတုာ်လိၤအဂဲၤမိၤဂျါနီၤ ဘာ်ထွဲၤလၢဆာ် ဘိၤဆာ်ဘာ်လီၤ. မွဲပုဂ္ဂိုလ်ဝုၤမပာ်လဲၤ, ဒဲးမွဲဆာ်နီၤလဲၤနီၤလီၤ.

နမိၤဘာ်ဆီၤပိၤပုလၢနးနးအလုၤနီၤ မွဲနဲၤနဲၤဘာ်ဒုၤဒုၤအုၤနီၤလီၤ.

ဖီ ဝမ်စုာ် ဝး၃၁. ကဆါယွဲအဆာ်ချဲးလၢဂုၤဒဲးပုဂ္ဂိုလ်အဆာ်အာ်အဘိၤ, မွဲဆာ်နဲၤဒိၤမစဲၤအာ်မိၤဆံာ်ဖီၤဂုၤအဆာ်နီၤ ပုဂ္ဂိုလ်ဝုၤလၢဆာ်ဘာ်ထီၣ်အပရၢ (protoevangelism) လၢလဲၤဆံာ်ပံၤအဖးလီၤ. ဆာ်ဂဲၤလိၤတုာ်လိၤအကျဲးနီၤဒုၤဆုၤဒၤ.

အနီၤ ဖုာ်ဖာ်ဝါရံၤ ၂၅ ဆာ်ဂဲၤလိၤတုာ်လိၤအဆာ်ထီၣ်လၢမုာ်ခါထီၣ်

န့ၤဒၤလၢ ဝမ်စုာ် ၁-၃ အဖးနီၤ ထုာ်ဖျါထုာ်ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုၤအိၤဝဲၤဝုၤလၢ စအာ်ဒဲးနးအံၤလၢချုၤမၤမာ်ဘာ်ဆာ်ဒဲးနီၤ ပဒၤဘာ်ဝဲၤလဲၤထီၣ်လၢ “ဆာ်ဒုၤယာ် ဆာ်ဂုၤဒဲးဆာ်အာ်” အိၤဝဲၤဝုၤယုၤနီၤလီၤ (ဝမ်စုာ် ၂:၉, ၁၇). ထီၣ်နီၤမုာ်ခါလဲၤ စံာ်နုၤဝုၤလၢ ကဆါယွဲအုၤလီၤဆာ်နီၤလီၤ. ဂုၤနီၤဂဲၤအိၤထုာ်ဝုၤဒၤ (နဲၤ ၁၂:၉), အိၤထဲၤဒုၤဝုၤလၢဆာ်အုၤလဲၤအုၤလီၤဆာ်ယီၤ ထုာ်ဖျါထုာ်ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုၤအိၤ ဝဲၤဝုၤထီၣ်နီၤလီၤ. မွဲဆာ်နီၤ, ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုၤနီၤ ဂဲၤအိၤဝဲၤဝုၤလၢကျိာ်အံၤဒဲး အဖး လၢဆာ်လုၤထုၤလၢချုၤကဲၤထုာ်ဒဲးဘာ်နီၤလီၤ.

ဖီ အဇံၤခအုၤလၢ ၂၈:၁၂-၁၉ လၢနဆာ်နးဒုၤ ၂၅:၁၉, ၂၀ အဖးနီၤဆံာ်. ပုဂ္ဂိုလ်လၢဆာ်မၤအလုၤအလါနီၤ မွဲဆာ်နီၤလဲၤ.

ဘဲၤလဲၤဆံာ်ပံၤအဆာ်ယီၤလီၤဖျါထုာ်ဝုၤအဘိၤ, ဆာ်အာ်ဆာ်ဘုၤအဆာ်ထီၣ် ဒဲးဆာ်ဂဲၤလိၤတုာ်လိၤနီၤ ကဲၤထုာ်ဝုၤဒၤလၢမုာ်ခါနီၤလီၤ.

လၢချုၤမုာ်ခါလဲၤလဲၤလၢဆာ်မၤဒဲးဘာ်နီၤ, အဝုၤမွဲခါဂုၤဒဲးဂုၤအာ်လၢဒုၤ, အဝုၤမွဲ “လၢထုၤထုၤလၢဆာ်အာ်အလၢအိၤစဲၤနဲၤထုၤဝုၤဒၤလီၤ,” ဒဲး အိၤ ဝုၤလၢ “အံၤဒဲး, ယွဲအကျိာ်အဖး” (ဇံၤ ၂၈:၁၂, ၁၃) နီၤလီၤ. ဆာ်လဲၤလဲၤလါ လၢအစံာ်ဝုၤဒၤနီၤ ဘာ်ထွဲၤဝုၤလၢပုဂ္ဂိုလ်အစုၤလၢတဲအာ် (Tyre) အဂဲၤ ဒဲးပုဂ္ဂို လၢဂဲၤလါလါအဂဲၤနီၤနုၤအုၤ, မွဲအုၤနီၤလီၤ. ခါလၢနီၤ, ပုဂ္ဂိုလ်လၢကဆါယွဲ ဒုၤနးဒုၤပမၤလၢ မုာ်ခါလဲၤ (Lucifer) အဆာ်လုၤမၤအဂဲၤနီၤလီၤ.

ဖီ အဲဒါစုယာ ၁၄:၁၂-၁၅. ဆးဒုယာအထုဆးလးဆးဂဲးလိ တုလိဖေဒိအဆးထံးယီ မွဲဆးနီလဲ.

ဘဲအဲဒါစုယာ (၁၄) စံးဂုအာဝိ, မုဒါလဲးအိကုအာလး မိထုထီထု အာဒဲမကဲထုအာလးကဆါယွနီလီ. ဆးမအာလး အဇံခအုလး ၂၈ အဖး, လး “အိကုထုထီအာ” နီလး “အပံအလး” (ဇံ ၂၈:၁၇), လးအမိဘဆိန့ယွအလးအဖးနီလီ. လါနုဂုလးဆးနီအလး, အဂု အိကုထုထီအာဒုဂုလီ. အမုန့အနီ, လးဆးအိကုထုထီအာ အဖး, အဂုကုစံးမနုကဆါယွအလး ဒဲချဲဂုဂီကဆါယွအလးအဖးနီ လီ. ဟံတြုအလံဖျိ (အလံ) လးအစံးဂု “ဆးဖနံ” trading လး အဇံခအုလး ၂၈:၁၆ အဖးနီ အခါပယီအိဂုလး “ဆးချဲဂုဂီပုလဂု အလးအဖး” ဆုနီ, မွဲမုဒါလဲးမိထုဒုဒဲကဆါယွဒဲထုဒုဒဲပမဆုနီလီ.

မွဲပနာဒုမုဒါလဲးလးအလးဆးမဖးလဂု, အဆးထံးနီ မွဲ “ဆးလးဆးပွ. . . ဝီလးမုလနံ” လး “အိဖျိထုဆးဒု န့ဆးဒဲဘာ” လးအဖးနီ (ဇံ ၂၈:၁၅) ဘဲဒုလဲ. ဘာမွဲနီလဲ လးပုအလးအဖးလဂု, လးလးဆးမဖးန့ဂုဘဲဒုလဲ.

ပူတပူ ဖုဖာဂါရံ ၂၆

နအုထံးလးဘိထုဘာထုယးနီ

မုဒါလဲးအာအိလးမိအုဂုန့ကဆါယွအလးဆိဆိနီ န့ဖျိဂုဒု လးဆးကျဲဖစီလးအထုဖျိဂုလး မာဒု ၄ ဒဲ လုက ၄ အဖးနီဆုလီ. လးဆးဘာဒုဆးယာလိဘာအဖးနီ, ပဒုဘာဆးထုဒုဒဲဆးအခဲးအဂု အလုအလါနီလီ.

ဖီ မာဒု ၄:၁-၁၁. ဆးဂဲးလိတုလိဖေဒိလးကဆါပရံ ဒဲမု ဒါလဲးအဘိဆးနီ ဆးမအာဂျါမဘဲဒုလဲ.

ဘမုနီ “လုဒါနု” ယုဂုလးမံလဲကျဲဘဲဒါအမိဘာ “ဆးကျဲဖစီ လးမုဒါလဲး” (မာဒု ၄:၁) နီလီ. လးလးချဲဘာဒုဆးယာဘာဆးအခါ နီ, ယုဂုလးဒုဆးဆးအိအနံလဲဆံးအနုလဲဆံးနီလီ. မွဲဆးနီလး မုဒါလဲးဂဲကျဲဖစီယုဂုလး အမိဒုကဲထုလိလးလးကိ (ဆးအု), လးယုဂုလးဘဲအာနုနုလဲအဖးနီလီ. လါနုဂု ယုဂုလးဆးယာဆးကျဲ ဖစီနီ လးလဲဆံးပံ, ဒဲမုဒါလဲးဘာစုဂုထိးနီလီ.

ထိးနီလးဖး, ကျဲစံးမဆိယုဂုလး မိအိကုဒုယးအာ ဒဲခွဲလး အာ (ဖုလး) လးဆးလုဂုအိစီနီလီ. မုဒါလဲးဝဲကဲ (ဝဲဘဲဒဲ) လဲဆံးပံအဆးဖးကိလး ယုဂုလးအုမွဲယုအဖိခွာတဂျါနီ, အဘိခဲမိဆိ အဂုလးအစုနီလီ. လါနုဂု လဲဆံးပံလီဖျိထုဂုလးထံးလးဆုလး ယုဂုလးခါဖျိဆးကျဲဖစီဂုနီလီ.

ဆးကျဲဖစီဘာမံလဲနီ နဲဂုပုပုလု ပုအးဘဲဒုဒုဒုနီ မိမးနု ခွဲယုဂုနီလီ. အဂုအဲဒါဂုလးယုဂုမိဘာဘာထုအဂုနီလီ. အဂု ကျဲစံးအုဂုန့ဆိဆးဘာလးအဘာဆဲးလး ကဆါယွလဂုပဒု နီလီ.

အဂုဒုနဲယုဂုလး “ကယဲဘဲဒဲမုဒဲလးလုခါချိယီ, ဒဲအလး အဖး” နီ, စံးဂုဒု, “နအုထံးလးဘိထုဘာထုယးတး, ယမိဖုလးနု ကယဲဆးနီလးထိးအလုလီ” (မာဒု ၄:၈, ၉). မွဲတဂျါ, လုက ၄:၆ နီ ဘာလုပိလးလဲမာဒုအဆးကွဲ, မုဒါလဲးစံးဂုလး, “ကယဲဆးအစီအမု ယီ, ဒဲအလးအဖးနီ, ယမိဖုလးနုလီ. အဂဲဘဲဒဲ ဆးဖုလးယုလး ယစုဖးတး, ထိးဒုပုလးဆးမိဖုလးဘာယာလဂုနီ, ယဖုလးယုဂု ဒုလီ” (လုက ၄:၆).

မကဒိလဖာ၊ ယုရှုမေနေမုစခွဲဆေးကျဲဖစီနီ လာယွအလူ
အထာတ မုခီလဲးဘာစခွဲဝဒထီနီလီာ။

လဆမအာဘာဖဲလူအဖးနီ ယုရှုဆီကဒဆလ
လံဆံ့စံနီလီာ။

အဖစာ ၆:၁၂ လီနုထုပမလ “ဆဒအဆီလမဲ့ဘထုဒ
ဆခွဲဒလဆဖံဆယ၊ အမဲ့ထုဒဆမဲ့အခိံဝံ၊ ဒဲထုဒဆ
အစီအမု၊ ဒဲထုဒအယီလကွအဆခံအကဆါ၊ ဆနအီလ
မုဖိဖာလီာ။” ပလကြံအီဘာလဆခဲဆအဖးဘာလီနုဂု၊
ဘမဲ့နီလပဘာအီနုထု ဆဂဲဖျုဂဲဝအဂျါမအီလပနဲပဗီ
လဖနီလဲာ။

ပြီပတံး ဖုဖာဝါရံ ၂၇
မုဂုဒီအဆထုဒလီလောအလူအလီ

ပဒဝဲဘာလံဆံ့စံအဆာလဖလ အဒီလီပမလမုဂုဒီအဆ
ဂဲလီတုလီလော ကဆါယွဒဲမုခီလဲးအဘိဆးနီလီာ။ လီနုဂုဆမ
အာနီ ကဲထုဒဒယီယီဘဲဘဲလဲာ။ ကဆါယွလအစီဒီမဒီလ
ဆထီးအလူအဖးခိလဂနီ၊ ပုရှုထုဒအဝဒနဲဘဲဘဲလဲာ။ ဆမလဲဆ
မိအီဝဒလမံမံလီာ။ အဂျါမနီ၊ လံဆံ့စံလီဖျါဝဒလ ဆထုဒ
ကဆါယွအတခုဖဝ - ဆထုဒလအမဂဂီယွအလအဖးလ
မုခီလဲးအဆမ (လဆဂုဂအကျဲ) စံဝဒယွနီ အီလဆဂုဆ
ဘွဒဲဆအဲဆကွဲအ့။ ဆစံနုဆီဆဘဲယီနီ မနုခွဲဆခွဲအ့၊
ဆမနုဆနီ မိဘာအီလဆထီထစီယိဆနံမံအတခုဖဝနီလီာ။

“လကဆါယွအဆမဘာထွာ လီလောဆဒဲဘာအဖးနီ၊
ကဆါယွဆီကဒဆ ဆတီဆလီဒဲဆမဲ့ဆတီ (righteousness
and truth) လီာ။ မုခီလဲးမဆနုလ ကဆါယွမလနုဘနီ မဲ့ဆချဲ

အုအုလဲဘဲဆအုလံအုလီနီလီာ။ မုခီလဲးအုပစံချဲဘာမယွ
အဆပမုဆပြ အဆကိဆီဆလအဘိဘဲလဖအမုယော၊ ဒဲလီဝဒလ
ကဆါယွအဆဒီဆဘဲလအီကွလဝဒနီလတီလလီဘာ၊ ဒဲအုမာ
ဆီနုပမိဘာခိနုဖိထွာအဝဒအလူလ အဝဒအလအဖးအဒဲဝဒနီလီာ။
မဲ့ဆနီအကီ၊ ဆမိဘာဒုဒယာဆမအာယီ လပပမုခိဖိဝံအမုယော
ထဲးပုလပပမုခိဖိဝံအမုယောဆနီလီာ။ မုခီလဲးထုဖျါအာလ မိမဂု
ထုဆလမုဂုဒီအဖးနီလီာ။ ပုအုဂုဆီနုဆလဂအတခုဖဝဒဲ
အဆကိလဖနီ အီဖျါထုဝဒလအဆမအမုမာဘာဆလဖအဖး
ဒနီလီာ။” Ellen G. White, The Great Controversy, p. 498.

ဖိ ယီဟု ဓး၄၄, ၄၅ လနဆနာဒ နဲဖျါ ၁၂:၇ -၉ အဖးနီ
ဆံာ။ လံဆံ့စံအဆာလဖယီ ထုဖျါထုမုခီလဲးအတခုဖဝဒဲ
အဆကိထုဖလမဲ့ဆနီလဲာ။

မုခီလဲးအဆကိခီလအဆထံနီ ကျစံပုနဲဆလကဆါယွ
လမဲ့ဆအဲဆကွဲဘာဒဲလတီလလီဘာ ဒဲအဆဒီဆဘဲနီ မဆမန
ဆနီလီာ။ မဲ့ဆနီယုရှုကိမုခီလဲးနီလ “ပုလအချဲဆအဘျ
အဘျတ၊ မဲ့ဆချဲဘျချဲဘျဆအဖါ” (ယီဟု ဓး၄၄) နီ ပဘာထီမံ
ထီမအလအီအလီာ။ အမဲ့ယုရှုနီဂဲလဝဒ “ထီအာလဆမဲ့ဆ
တီ” (ယီဟု ၁၈:၃၇), ဒဲဆယုရှုမုခီလဲးဘဲဘဲအမိမဂုဂီခွဲအဆမ
လဖနီလီာ (၁ယီဟု ၃:၈; ဟံတြါ ၂:၁၄)။

နဲဖျါ ၁၂:၉, ၁၀ နီ ထုဖျါထုမုခီလဲးဘဲဘဲ (၁) “ဂုလဲလဲလဖျါ”
(၂) အီလမုခိဒဲပုလအအီကွဆမလပထာပုဝဲဘဲအလီလဂ, ဒဲ (၃)
ရှီဖဒီလအအုလီနုပပမုခိဖိကိဂဒနီလီာ။ ငြိစံအလံ “မုခီလဲး -
devil” နီ အခါပယီအီလ “ပုချဲဂဂီဆအလအဖး” နီ လီဖျါထုဒီ

ဆဲးဂဲးလိတော့လိဆဲးအလှူအလှူလဲဆဲးနဲးအဖျဲးခိး၊ ထဲးပုလဲယုအလဲ
အဖျဲး (အတုခွဲဖဝဲ) နီးလီာ်။

အဘိဓာန် **ဖုဖာဝါရံ ၂၈**
ဆီးမိဒီးအထဲလဲယုယာ်။

ဖိ Ellen G. White, "The Origin of Evil," pp. 492-504, in
The Great Controversy.

“ဆဲးမိဒီးလိဆဲးဖျဲးပျဲးဂုနဲးလဲဆဲးပံးအဖျဲးလဲ ကဆိယုအမူဒဲး
လဲအိဘာလဲဆဲးဒဲးဘာဂဲးနဲးလဲဒဲးအဂဲးနီး၊ ဆဲးအဂူဂါအိးနဲးမံးအဲး
ကဆိယုအဆဲးပံးဆဲးပျဲးနီး လဲဂီုလဲထဲး (deficiency) လဲမိဘာဖုလဲ
ဆဲးမဲးအဘဲလဲဆဲးပိထဲးဆဲးအဂဲးနီးအိအဲးလီာ်။ ဆဲးဒဲးဘာနီး ဂဲးလဲဆဲး
နဲးဂူ၊ မွဲလဲဆဲးဖုလဲဖျဲးဘာ (reason) အိးနဲးမံးအဲး။ အနီးမွဲဆဲးအိဂူ
လဲမဲးလဲပုဆီးမိထုထဲးလဲဘာဘာလဲမံးလီာ်... စာတုအဲးဘာဆဲးမဲး
ဂီုခွဲလဲထဲးထဲးနီး၊ ပုမူဆိဖိဝဲဒဲးပုဂူဂါလဲမိဘာဆိနဲးယုလဲဆဲး
ဘဲးဘာဖျဲးအဖျဲး၊ လဲမွဲလဲဆဲးအဲးဆဲးကွဲးဘာနီးလီာ်။ မုဆိလဲးအစီ
အမုလဲဘာလဲဖျဲးနီး ဘာဆဲးမဲးဂီုခွဲလဲလဲဆဲးဘာဒဲးအဲး။ ဆဲးအဲး
ဆဲးဘဲးမိဘာအိဂူထဲးအထဲးဘာလဲအိဂူထုကုးနီးလီာ်။ လဲဆဲးဘာတဲး
ထဲးအလဲအဆဲးဂုဆဲးဘာအဂဲး အဆဲးအထဲးအိဂူတဲးဝဲးဂုအိဂူနီး၊ မုဆိလဲး
(စာတု) မိဘာမဲးအထဲးအဆဲးဘာလဲလဲ လဲအိဂူကုးဆဲးမဲးထုဒဲး
ယုအဆဲးပံးဆဲးပျဲးနီး၊ ပုအတီအလီထဲးအလဲမိဘာဂုလဲဆဲးနဲးဘာ
ဂုဂုပျဲးပျဲးထဲးနီး၊ မွဲယုအဆဲးစုးရဲတီဒဲးအဆဲးယုဘာလဲအဲးလဲအဘာ
လဲအိဘာဒဲးအဆဲးမဲးလဲနီး မိအိဂူဒဲးလဲဆဲးအဲးစိအဲးစုးထဲးအလဲအမု
ယာ်ထဲးနီးလီာ်။” Ellen G. White, The Great Controversy, pp.
492, 493, 499.

x x x x x

ဆဲးမဲးလီာ် ၁၀
ဆဲးဘာလဲပိအဲးနီးလဲဖျဲး
မဲးခွဲ ၁ - ၇

မဲးခွဲ ၁
မဲးခွဲ ၁
ဖိလဲနီးယီအဲးဆဲးမဲးလီာ်။ ဒု ၁၀:၁-၁၄; နဲး ၁၃:၁-၈; ဘာ ၁:၁-
၁၂; ဘာ ၂:၁-၇; ယီ ၁၂:၃၁; ယီ ၁၄:၃၀; မာ ၆:၅; မာ ၉:၂၉။

၁နီးထီ
“ပုလဲအမဲးဆဲးဒဲးဘာနီး ဘာဆဲးလဲမုဆိလဲးလီာ်။ အဂဲးဘာ
ယီလဲဖျဲးလဲအဘဲလဲလဲနီး မုဆိလဲးမဲးဆဲးဒဲးဘာလီာ်။ တာယု
အဖိဂုအိဂူဂုလဲဆဲးယီအဂဲး၊ ဘာဘာအမိမဲးဂီုခွဲလဲမုဆိလဲး
အဆဲးမဲးလီာ်” (၁ယီ ၃:၈)။

မူလဲဒီးအဆဲးဂဲးလိတော့လိအလှူအလှူအခဲးအဂူနီး ပဒဲးဘာလဲ
၁စုး ၁၈:၁၉-၄၀, လဲစအဲးလဲယာလဲဆိလီကဲးမဲးလဲ; လဲကဆိယု ဒုးဖျဲး
ထဲးဆဲးပုကိဂုလဲ “ကယဲပုအဆဲးလဲဖျဲးအယုဝဲး” နီးလီာ်။ အဂူ
အယုလဲဖျဲးနီး မွဲနဲးဆဲးဆီးမိနဲးဆဲး (စိတ်ကူးသက်သက်), လဲအိဂူဖိ
ပုအံးစုးလဲဖိဝဲဒဲးနီးလီာ်။

“အဂူဝဲးလဲထဲးဆဲးလဲဆဲးဂု, မွဲလဲယုအဲး, ယုလဲဖျဲးလဲအလဲ
ယာဘာဂု, လဲဆဲးဘာလဲအဂဲးထုဘာ, လဲနဲးအဖိလဲဖျဲးလဲဘာဘာဂု,”
(၅မိ ၃၂:၁၇)။ စဝီလူလီအထဲးဂုဒဲး, “မွဲယုစုးလဲပုဆဲးလဲဖျဲးနီး,
လဲလဲထဲးဘာယုတဲး, မွဲအလဲထဲးဆဲးနဲးလီာ်။ ယာဘာလဲနဲးလဲဖိ
နဲးဘာအာလဲဆဲးနဲးအဲး” (၁ကီ ၁၀:၂၀)။

လမပုအဆံလဖ “အယွဝံ” အလးခဲနီ၊ ဆနသံလဖလီထု အဘဘိဝိယွအဂ္ဂါမနီလီ။ လံဆံပံအဆမလဖနီ စံဝုဒလမဆမဂု ဆမဖဲဒဲထံခဲအယွလဖနီ မွဲအဘထွာလ “မူဝုဒိဒိအဆထုဒလီဝါ” နီလီ။

လမဆအိဝဲအဘယီအဖမု၊ ပုနသုအထုမူဝုဒိဒိအဆထုဒလီဝါ အဂဲလီ။ ဒဲဆမမွဲဆတီလမံယီ ဒုကဲထုဆနသုဒိဒိလုလမ မူဝုဒိဒိ အလုအလီ၊ အအမုအဘနီလီ။

**အတု
အဘိလဂအိယံနးဝု**

မန့် ၂

ဘဲပဒဘဘအဘိ၊ ပုဆံဝံအ “ယွလဖ” လမအဘမယီ မွဲဆနသံအဆလီထုမန့အဘနီလီ။ ဒဲပဒဘဆဆနအအိလမ မူဖိဖုအခါလဖနီ၊ ဘလဖမုအိလမပုဂုခါအခါလဖ အလးခဲနီလီ။ မူခါအဘိလမ ကဆိယွပျဲလုလဖဒလုနီ ဘဆမန့ဆိဝုဒလမ ဒုဒအဖုအဂိလဖဆနီလီ။

ဖိ ဒုနအုလ ၁၀၃-၁၄, လမဆအိကုဘအဆမုဖိ ၁၂, ၁၃ နီလီဆံ။ လံဆံပံအဆမလဖယီ ဝိလိပမဲဆနီလမ မူဝုဒိဒိအဆဂဲလိတုလီနီလဲ။ ထိယွအဘိအိယံအိနးဝု “နံဆံလနံ” နီ နမိမဆနီလဲ။

အဘိလမပျဲလုလဂနီ “အိပဒ” ဝုဒမန့လုနီ မွဲဆဘဲဒုလဲ။ ဒုဆလုကဆိယွ၊ အုမိစံဆမုထဲဝုဒနအုလထံပန့ဝုဒနီလီ။ မွဲလီနုဘိ၊ “ပရူ (Persia) အဘုအမုအခါအခါလဂနီ “ပဒထု” အဘိလမကဆိယွပျဲလုလဂနီ၊ မွဲန့ကဲဘဲဒုလဲ။

“လမမုဒမန့အလးဖမု စကဲဘိလဘနီလီလမဆဆံအစီအမု လဖ၊ ဘဲဘိအမိပဒဆမုထဲစဲရမ (Cyrus) အဘနီ . . . ဆမအဘလမမူခါကဲထုဝုထိအလု လမကဆိယွအဂ္ဂါမန့အဂဲနီလီ။ မိမန့ဆလမခဲထုနီ၊ ပုဒုဒအဂဲအဘလဖ ဘဆအုပယီဝုဒလမ စဲရမအဆပမုထုထီယ၊ ဒဲလမအဖိခွာ Cambyses အမုနံထုထီယ အဖမုဆနီလီ။” Ellen G. White, Prophets and Kings, p. 572.

လမဆနသုဆထုဒုဒဆလမံအဂဲနီ ကဆိယွမိဘဝိအစီအမုလီအမုအု။ ဒုဒနီ မိဘထိဆပျီဖျုအမွဲအတီဒဲဆအစီအမု အုလဲဘလသုဘနီလီ။ လမမူဝုဒိဒိအဆဂဲလိတုလီအဖမုနီ ဆအိကုစဲဆမုမိဘအိဝုဒလမ၊ လမကဆိယွအဘိဆံပံအဖမုဒလုနီလီ။ မိမအဘဘဲဆဘဒဆမုယဆအခါနီလီ။

ဘဲပစံဝဲအဘိ အုပနသုကဆိယွမဆထိအလုလမဆအဲ၊ ဆအဲလမဆမဆိမနီလအိဘနီ၊ မွဲအဆပမုဆပြုအလိခဲထံနီ ဆကဆဂဲအိလမပဂဲအု၊ ဒဲပမိသုယနသုအထုမူဝုဒိဒိအဆဂဲလိတုလီနီဂုဝုဘဘလီ။

နလုခေဖျီဘဆအိကုဆမုစဲ (limits) လမဆအဲအခါလမအလမဆိမနီဘဆဘနီဘဲဒုလဲ။ နမလိဘမုဆလဲလမအဘထွာလမ ဆအိကုဆမုစဲအစီအမုနီလဲ။

**အစီ
ရီလမလံနဲဖျီအဖမု**

မန့် ၃

ဆအကမုဒိလမ ခါနီလဲလမအအိလမမူဖိဖုလဖအဂဲနီ ဘဆကုထုဝုဒမံပံဒဲပျုပျုလမလံနဲဖျီအဖမုနီ မွဲဝုဒ “ရီဖဒိ” လမအလီထုအဘ လမပုဝိထုကဆိယွဒဲ “အအုလီနုပုဂုခါဖိကိဂဒု” နီလီ (နံ ၁၂:၉)။

ဖိ နဲ့ဖျိ ၁၃:၁-၈. ဆာထုဖျိထုရှီအဆာစုရုပျံ့ အထိအဒီး မွဲဆနီလဲာ.

ရှီ (စာတု) နီထုဒါကဆါယွ (နဲ့ ၁၂:၇-၉) လကဒံဘာထုဒါ အခါအရူဝံဆု (အဒီးလမ နဲ့ ၁၂:၁-၆), လါနုဘာဆာထုဖျိအဝါလမ ပုပမဆုထဆာလမ ဂုခိအဘုအမုးဝံအလးခဲနီ, အဝါမွဲပုမရုမနယွ အရူခမုးဝံ လမအဆိထမုထိယာနီလီာ.

ရှီနီ “ဖုလုအဝါအစီအမု, အလးဆိဆိ, ဒဲအကယးကဖးဖဒိ” လမဆမံလဲကဲထုလမမာဆမံဖးနီ (နဲ့ ၁၃:၂; ထိထစီလမ နဲ့ ၁၃:၅; နဲ့ ၁၇:၁၃, ၁၄). ဆမံလဲလမမာဆမံနီ “ဆဖုလုဝါလမအနီ လမအချဲ ဆဖဒိ, ဒဲဒုဒုဆလီာ. တဆဖုလုဝါအစီအမု ဘဲဒါအမိမဆ လါလဆံနီဘဲလီာ” (နဲ့ ၁၃:၅).

မွဲဆနီ, စာတု (ရှီနီ) ဖုလုဆမအစီအမုဒဲအကယးကဖး လမဆမံလဲအအိ (ဂုခိဆဘိဆဘါ-ဆပမဆပြအစီအမု) နီ လီာ. ဆမအစီအမုထိ မဝါဒါလမဆမအုဂုမနဆိဆဘိဆဘါလမ ယွ အလးနီလီာ. ဆမံလဲနီ ချဲဒုဒုယွအမံ, ဒုဆလမယွ, ဒဲထိဒါ လဲ မနဆ (ယွအပုဆံ့ပံလဖ), လမအထိလထိအထးဖးနီလီာ. ဆ စုရုပမဆထိ ဘာဆဖုလုဝါလမရှီ, လမအအုဂုနဆိပမဂုခိယီနီ လီာ.

မွဲလါနုဘိ, စာတုဒဲအဖုအဂီလဖအဆာအထိနီ ဘာဆအိဆာ စံထဝါ (limits) ဆနီလီာ. “မအဘဲနီတ, မုခိ, ဒဲပုအိဝါလမ အဖးဝံန့, ဝုပုဝါလါနုဝါဝါ, ပုအိဝါလမဂုခိဒဲမာဆမံအဖးဝံနီ ဘာအရူလီာ. အဂဲဘဲထိ မုခိလဲဒဲဝါလမအဆာအထိလမအဂဲ မွဲလဆိဖိတ, ဂဲလုဝါလမနဲအအိလမအာထုဒါမလီာ” (နဲ့ ၁၂:၁၂).

စာတု (မုခိလဲဒဲ) “ဝုယာဝါလမအဆာအထိလမအဂဲမွဲလဆိဖိ” (နဲ့ ၁၂:၁၂), ဒဲဆမအဘဲဖျိထုဒါလမလဲနဲဖျိအဆာလီဆါဝဲဆာ လမယာခါအဆာအထိ, လမအဖုနဲဆအိကုဆာစံ (limits) အလု ထဲနီလီာ (ဖိလမ နဲ့ ၁၂:၁၄; နဲ့ ၁၃:၅). လမဆပမဘာဆမအဆာအဖု အဖုအဂီလဖနီလီာ.

မွဲတရု, ယွမနဆဆလမခဲထုနီလီာ. “မွဲအထုခွဲအဝါအမုထိ ထိအလူ လမအမုလမအဖးတ, ဆဝါအိလမအု, ဒဲဆဝုအုဘအု လအိလမဘာ, ဒဲဆဂုဆမယလအိလမဘာ, ဒဲဆဝုဝဲဘဲအိလမ ဆုအု. အဂဲဘဲထိ ဆအိလမအဆထဲလဖနီ ဖိခွဲယွဝါယွ” (နဲ့ ၂:၄).

မွဲကဲဝါဝါလမပဘာဒါဘိယီလါနုဂု, လမအထုနီ ဆဂု ဆာမွဲမနဆခွဲဆမအဆာအဖု အဆိဆိအကုကုနီလီာ. ဘာ မွဲနီလမပလကြဲဘာနုဘာ ဆအုလုအမုထိနီလဲာ.

**အနီ မန့် ၄
စယိဘာအဆမအဘ**

ဆဖုလုပမဆနုအလုဆး (အထုန့) လနုလမဆမအဘ တရုလမ ဆဂဲလဲတုလဲဖဒိအဖးနီလီာ.

ဖိ ယိဘာ ၁:၁-၁၂ ဒဲ ယိဘာ ၂:၁-၇. ဆဂဲလဲတုလဲဖဒိ အနီလဖ လမအဝဲထုအဘထိယီနီ မွဲဆနီလဲာ.

ဆဖျိထံကျအလုထဲလဖလမလဲဆံ့ပံအဆာဝံယီအဖး အိ ဝါအမလီာ. လမ, မုခိအခိစာ (council) အလးဝု, လမွဲနုကဆါယွ ဒဲမုခိလဲဒဲအဘိဆာဘာ, ပုမုဖိဖုလဖဘာထဲဒုဝါဆုလီာ.

နံပါတ်လထံ၊ ဆချဲ့အတုလိလောအိလန၊ လကဆါယွအုစုဆ ဆထိးစာတုထယမစယိဘအခါနီ၊ ထယမမွဲဆနီအဂးလဲ၊ လဆယိပျုဖလဲအဖ၊ ချဲ့ဒုဒွဆိးလီဆ။

၁၂၀၊ လထံ၊ လယွလီဖျီထုစယိဘမဲ့ပုအတီလီ၊ ဒဲပုဝဲမဲကဆါယွအခါနီ၊ မုဆိလဲးလီဆမုထဲဒုဝဲလဲ စယိဘမဲယွ မွဲလဆဆိကုပဒုထလဆလအဝဲအဂးအကီလီ၊ အနီမဲ့ဆချဲ့ကဂီစယိဘအတုဖဝဲဒဲကဆါယွအလအဖဆုနီလီ (ထိထစီလန နံ ၁၂:၁၀; ရဲ ၃)။

လထံလထံ၊ စာတုစံနဆလယွအိပဒုထလဆလစယိဘအဂးနီ လတီလလီဘ။ စာတုကျစံမဆစယိဘလီ၊

ကဆါယွစံဆမုထဲစာတုအဆစံနဆိဆနီ ခါလမုဆိအခါစမာပျဲစာတုအိကုအဆဆိမိထယဆလဖ လဆမခါခါအဂး၊ လါနုလအဆအိကုဆမုစံဆ (limits) အဖနီလီ၊ အခဲထံနီအဝဲပျဲမနွံ “ဆလအအိလအဝဲလဖ၊” လါနုလပျဲမဘထံအဝဲပျဲဆါဘ (ဘ ၁:၁၂)၊ လခဲလဖ၊ ထိးမွဲစာတုအကံဆဖံအဂးတ၊ ယွပျဲစာတုမဆစယိဘအဖံအယ၊ လလဘမထံဘအမာဘနီလီ (ဘ ၂:၃-၆)။

စာတုဂဲဆိနဆရုဆနလစယိဘအဂံဒီဖ၊ ထိးနီဒလစယိဘအုအုထုယွအမံဒဲ (ဘ ၁:၂၀-၂၂; ဘ ၂:၉, ၁၀), ဒဲမဘျဲဒွံစာတုအဆမလဖနီလီ၊

ပဒိနဆမလီထိးယိအမ၊ လဆဒီဆဘ (၁နီ) လဖအဆထုဒလီလအကျနီလီ၊ ဆစံနဆကဆါယွကဲဒုလါနုဂဲ ကဆါယွအိကုထ (မလမခါခါ) အဆဒီဆဘအဆံအနီအု၊ အဆဒီဆဘအိဝဲလဆအဖ၊ အဆပဒုဆပြအဆကိဘကိဒုနီ အိဒုထုအလအဆတီဆလီဒဲအဆအဆကံအဖဒလီ၊

မုဆိအဆမအလလံလီဘအဖယီ ဖုလဂုပဒုဆဒုယါအဆဖလဆ ဆဂဲးလီတုလိအဆကဲထုဘတချီနီ၊ ဒဲဆမိမအလလဂုနီချီယီဆနီလီ၊

ပူတပျီ မန့် ၅
ပုပဒုဂုနီယီလဆိလလး

မုဆိလဲးဒဲအဖုအဂီလဖနီ နဘဆစုရုပဒုဆလဆိလလးဖိလဂုနီယီ၊ အိလဆဆိကုဆမုစံအဖလီ၊

ဆဆိကုဆမုစံဆလဆဒဆယါလီလောနီ လမဲ့နုဒုဒါအဆမလမဲးအကီဘ - မုဆိလဲးဒဲအဖုအဂီဝဲဆဆိကုဆမုစံယွအဆမလဖဆုလီ၊ မွဲလကဆါယွနီ လမဂီခါအဆအုလုဘအကီဒဲဝဲပျဲဆဘဒဆယါဆလီ၊ မုဆိလဲးအဆပဒုဆပြလဆိလလး လဆဆိကုဆမုစံအဝဲမနုခါဝဲ လမဆဲလုရုလုဘအစီအမံအလအဖနဲဆဘနီလီ၊

ဖိ ယီဟု ၁၂:၃၁; ယီဟု ၁၄:၃၀; ယီဟု ၁၆:၁၁; ၂ကီရံ ၄:၄; ဒဲ လက ၄:၆. လံဆံပံအဆလဖယီ ဒီလီပမလဒါအဆပဒုဆပြ မွဲဆနီလမဲးလဂုနီယီလဲ၊

လံဆံပံအဘအိကုထဘုမုဒဲလဖအလ - ဆဖဒဲဆခံအဘုမုလဖ၊ ဒဲဆခံအိဂဲလမုဆိလဲးဒဲလအဆပိထုဆနီလီ၊ အုမွဲကဆါစရံအဆဖံဆမနီ မိဘမနုမစခါမုဆိလဲးအဘုအမုနီလီ၊ “တယွအဖိခါအိဖျီဝဲလဆယီအဂး၊ ဘဲဒါအမိမဂီခါမုဆိလဲးအဆမလီ” (၁ယီဟု ၃:၈)။

လါနုဂု၊ “၁နီ” ဆအိကုဆာ့စဲ လကဆါယွဘာမာဂုနီ မာဂု လဆအိကုလထဲဆတီလဆ အဆဒီဆာ့လဖလဆအဆပမုဆပြ နီလီ။ ဆအိကုဆာ့စဲ (limits) လဖနီ ပာဂုဂုဒ (၁) ဆဖလ ဘအဆပျီဖျလဆဘာတဲဝံလဖအအိ (၂) ဆအုလအိလအနီ ဘထွာလဆဘာဒဆာ့ယာလီလ၊ လပလဒယာဒိဘာလဆဖျထဲထဲ ဘိယီနီလီ။ ဆဘာထဲဘထဲဒဆအိကုဆာ့စဲလဆဆံဆပံ အဆမနီ မွဲဆမလဆဖျီထံကျလဆယွအတခုလဆအမိမလရဲဒဲ မိထုထွဲခွဲဂုဆအဆာ့လ ဂုဒိယီလထံပနီလီ။ မွဲဘဲယီအိ နီ၊ ပဒဆအဆာ့ဒဲ ဆရုဆနအဆဆာ့ဂု၊ လဆမဂုပုဂုအာ လဆဆအုစုကဆါယွအဆဆာ့၊ ဒဲဆဆဂုဆဘွဆနီလီ။ လါနုဂု၊ ထိမွဲပနဒဆဆဂဲလီတုလီဖဒိယီ အဆထံဆပမုနီ၊ ဒဲဆအိကု ဆာ့စဲလဖလဆယွအိကုဂု လဆအမိမဘထွာလီလ (မိမဂီခွဲအဆ မ) လဆဆအဆာ့၊ အထိအပလပနဒယီ - ထိကဆါယွမနု ခွဲဆဆအဆာ့လဆဲထုနီလီ။

ကဆါယွဂုကီတုလ “ပုပဆ” (ဒိနီ) လဂုဒိယီ နီ မဆပပ၊ ပဆနဒလဆဆအဆာ့အိလဂုဒိယီ မွဲဘဲဒလဲ။ လပဒယာဘဆယီ၊ လထဲ၊ မွဲဂုဒနီလဆိ လလးဖိလီနီ၊ မမုပဘဲဘဲဒလဲ။

ပြီပတံ မန့် ၆
ဆအိကုဆာ့စဲဒဲနီလဖ

မူဂုဒိယီအဆဂဲလီအဆထံနီ မွဲဘဲလဘာလပိလကဆါယွ အတခုဖ (အလအဖျ), မွဲလမုဒီလဲစံနဆဒဲချဲဂုကဆါယွအဆ ဂုဆဘွ, အဆစုရတီ, ဒဲဆဆပပဆပြနီလီ။ မွဲဆအမူအရ (lawsuit) လမဲလမူဂုဒိယီအဆအုလအိလအဖလီ။

ဆထုဒဆဘဲနီ မိဂီခွဲဂုလဆဆအစီအမုအဆိနုဒအ, ဆ ထုဖျီလီပျဆမိဘအိဂုဒလီ။

အုမွဲဆစံနဆိလဆအဂဲအဖလအိဘာလမဲနီ အိပမုနုလ လဆဆအဂဲအဘာ, ဖမုဘအဂုထုလဆမိမနုခွဲဆစံနဆိ ဆနီ မိဘပျဲဆပျီဖျ, ဆအတီအဘ, ဒဲဆအစုအမူအရါပျ (open investigation) မိဘအိဂုဒလီ။ အုမွဲဆစံနဆိ ဆနီ မိမတုမပိ ဆပမုဆပြထာ့ဂုယာနီ, ပုမိထုထွဲထီထီနုဒအ။

ဆမအဘထိအလူထီ ဖုလဂုဆနဒလမူဂုဒိယီအဆဂဲလီ တုလီဒဲဆဘထွာဆအဆာ့အဆကဆဂဲ မွဲဆနီလမဲလဲ။ ကဆါယွအုမွဲအုလဂုနီ, မိမပထုခွဲဂုလထံပနီ။ မွဲဘဲနီအ. ထိဒကဆါယွထိဆာ့ဆဘာဒဆာ့ယာဆအနီလဖနီ, အဂု အဆဂဲဆာ့ (ဆမ) လယာဒိ မိဘအိလဆဆအိကုဆာ့စဲ (လ အလအဖျ) နီလီ။ ဘဲဆဆအဆာ့လနုအိလဆဆံအဆပမုဖျ လဆိလလးအိနီလီ။

ဖိ မာကမ ၆:၅ ဒဲ မာကမ ၉:၂၉. လဲဆံပံအဆာ့လဖထီ ဒုဖျီထုဆနဲမွဲဆနီလဆ ကဆါယွအဆဂဲဆာ့ပာပိလလ ဆဆဆနဲဒဲဆအဘဆိဖနီလဲ။

ပဒဘာဆမအာအမဲလဆဆအကဲဘာဆိဖနီ မကဲထုဆ အုလဲဘာလဂုဒိယီ, လဆဒုဒယာယွအဆဖိဆမအဂဲလီ။ လါနုဂု, ပလကြဲဆိမိဘာမဆလဆ ဆဆဆနဲဒဲဆအကဲဘာဆိ ဖဆနီ မွဲဆအဂဲဆထံဆပမုလမဲနီဘာ. ဆဂဲဆထံအိအမဲလ ပနလဒဘာမိအိဂုဒလီ။

ဆေးမအေးအောင်၊ မိဘာလုပီးလေး ဆေးဘာဒေသနာယာဆေးအာနီလေး
လီ။ အနဲ့အနီ၊ ဘဲယွဲထီးဆေးဆေးဖွဲလုလုနုနု လေးအဘာလုပီးလေး
ဆေးဘာဒေသနာယာဆေးအာနီနီ၊ အဆေးမိအိမိတုလေး ဆေးအိမိကွဲဆေးစုံလေး
အလေးအဖူးဖူးနီလီ။ ဆေးနီမိမိဆေးအေးဆေးဘုလုနုနု မိလုတုလေးဆေးခံ
အဘဲအမူးအဆေးပေး လဆိလေးအဖူးနီလီ။

**ဖီ ရီမာ ၈:၁၈ ဒဲ နဲယျီ ၂၁:၃, ၄. ဆေးဖွဲလုနုနုဆေးနဲနဲဘဲ
ဆေးလေးပလဲသုယာဘာအမဲအဖူး, ပနဲနုကဆိယွဲဘုလေး ကဆိယွဲ
ဘုယာဆေးအဂုထု, ဒဲမိဘိပေးလေးဆေးအေးဆေးဘုထုခွဲတုဒဲ လေးဆေး
ဘုပွဲဘဲယာအဆိအကွဲအဖူးနီ ဘဲဘုလဲ။**

**အဘာ မနီ ၇
ဆီမီအထုလေးယာ။**

ဖီ Ellen G. White, "The Power of Satan," pp. 341-347,
in Testimonies for the Church, vol. 1.

“ပုလုထုလေးဆေးဒဲဘာဖူးလေးနီ မွဲစာတုအစီးဘာစေးထုလေး
လီ။ ကဆိပရုံအဆေးဖဲဆေးမနီ မွဲမိထုထုခွဲအဝဲဘဲလေးစာတုအဆေး
ထုဒဲဖဲဒဲအဖူးနီလီ။ ပုဂ္ဂိုလ်အဘဲဆေးလေး မိဖိထွဲစာတုအဆေး
ဖွဲကိလေး, ဒဲမေးဆေးထဲဒဲဒဲအေးဘုနီလုနုဘာ။ အဲဒဲလေးပရုံနီ, ဆေး
မေးဆေးအဆိနီ, မိအိလေးအဝဲအဖူး, မိနဲဖူးဘုလေးမိဘာလုတု, ဒဲမိဖူး
လုအဝဲဆေးဒဲဆေးဘာလီ။ ကဆိယွဲလေးပေးဒဲနီ အိမိကွဲဆေးစုံစာတု
အစီအမုနုဒဲဒဲနီလီ။ စာတုမိလုဝဲဝဲ (ခွဲခွဲ) လေးလုပီးယီ, အဆေး
အထိအိထေးရှုခါ ဒဲဘဲဆေးလေးလေးကိလေးဘာပုဂ္ဂိုလ်အထုလေးနီလီ။
ဆေးယီအကေးဒဲမလေး ယွဲအရှုခေးဒဲဒဲမိဘာဘုယာတုဒဲ, ဘဲဘိအဝဲဘဲ
မိဖူးဖူးလေးစာတုအဆေးကိအဖူးနီလီ။ စာတုအိကွဲတဲဝဲအဆေးအလဲ
အလီလေးမုနုခဲထုအေး, ထီးယွဲအရှုခေးဒဲဒဲလေးမိဘာဘု

လေးအဝဲမွဲစာတုနီလီ။ ၂ကီရီ ၁၁:၁၄ - ‘ဆေးထီမဲထီမဲအလေးလအိ
ဘာ, အဂဲဘဲယီ မုခါလဲအေးဆေးဒဲလု အဲလဲလုအေးလေးဆေးဖူးအစီ
လီ။’ စာတုဘုယာဆေးဂုနု ယွဲအရှုခေးဒဲဒဲမိဘာဘုယာဆေးအစီအမုလေး
ကဆိပရုံအဆေးနီဒဲလီ။ ပုအဂဲဆိ (အရှုထု) လေးဒဲလု, ထီးအဝဲ
ဒဲဒဲအေးလေးပုမေးဆေးလေးအိတုဂ္ဂိုလ် အဝဲမိမေးခွဲစာတုဒဲအဖူး
အဂဲဘဲလေးနီလီ။ စာတုဆဲမိဂဲဒဲဒဲဒဲဒဲလုလေးအဝဲအဆေးအလု
လေးနီလီ။ ပရုံဖိလေးအလုပွဲဒဲမဲခံလေး မိနုဖူးထဲဒဲဒဲဒဲဒဲအေးလေး
ကဆိယွဲအဆေးလီ။ လီနုဂုစာတုမိဂဲဒဲဒဲလေးပုလဲဆီမိဘာအထီ,
မေးလုဆေးအလုဒဲလီထုအဘဲပရုံအစီ, မိမေးလေးဖိလဲဘဲကိလု
အေးလေးယွဲအေးခေး ဒဲဆေးခါလေးအိဘာလေးအကျဲနီလီ။” Ellen G.
White, Testimonies for the Church, vol. 1, p. 341.

x x x x x

ဖီ ယီဟာ ၁၈:၃၇. ဆာလီဖောနဲပမာမွဲဆာနီၤ လာပရဲကဆါ အဆာမာဆာထဲဒုဒါအဆာအုလီၤဆာနီၤလဲၤ. ဆာအခါပယီၤ မွဲဆာနီၤလာ ယုာရှုမွဲစဉ်နီၤလဲၤ.

လံဆံၣ်ပံာ်စံာ်ဒုဒါ စာတုာ်နီၤ ပုအုလီၤဆာအခါ, ပုချဲၤကဂီၤဆာအလာ အဖျါ, ပုစံာ်နီၤဆာ, ဒဲခါနီၤအုဂုၤနီၤဆာလာပရဲလဲၤလီၤန့ၣ်ဂ့ၤ, လံဆံၣ်ပံာ် ဒီၤလီၤဆုလာယုာရှုမွဲဒုဒါ ပုအမာနုၤစာတုာ်လာဆာကိာ်မံၤဒုဒါအဖျါနီၤလီၤ.

- (၁) ယုာရှု “ဂဲၤလဲၤလာပရဲ, ဘဲာ်ဒါမိထိးအာလာဆာမွဲဆာတီၤ အဂး” (ယီဟာ ၁၈:၃၇).
- (၂) ယုာရှုထုၤဖျါထုၤ ကဆါယုာအဆာလာပရဲလဲၤလီၤဆာတီၤဆာလီၤ ဒဲဆာအဲၤဆာကွဲၤဖျါလဲၤထုၤစုၤယာ (ရိမာ ၃:၂၅, ၂၆; ရိမာ ၅:၈), ဘဲာ်နီၤအာ် ထုၤဖျါထုၤမုၤခါလဲၤအဆာစံာ်နီၤလဲၤ လတီၤ လလီၤဘာ (နဲၤ ၁၂:၁၀, ၁၁), ဒဲ
- (၃) လာခဲၤထုၤနီၤ ယုာရှုမိမာကိာ်ခွဲၤမုၤခါလဲၤအဘုအမုၤ, “ဒုယာ ဝုာ်လာအဆာအုထီၤလာအဂး မွဲလဆိဖိ” နီၤလီၤ (နဲၤ ၁၂:၁၂; ထီၤ ထီၤလဲၤ ရိမာ ၁၆:၂၀), ဒဲကဆါပရဲ “မိပမာဝုာ်အဆါဆါအကုာ် ကုာ်လီၤ” (နဲၤ ၁၁:၁၅).

လာခဲၤထုၤနီၤ, စာတုာ်မိမာဝုာ်ဆာလဲၤမံၤလဲၤန့ၣ်ဂ့ၤ, အဝုာ်မွဲဒုဒါလာ အဘာဆာမာနုၤမာစံာ်ဝုာ်ယုာ, ဒဲအုာ်မွဲဆာဂဲၤဆဲၤလာပဂးနီၤ ပမိဘာစံာ် ဂုးခါကဆါပရဲအဆာမာနုၤဆာလာပဂးနီၤ ကိာ်နဲၤဒုဒါ, လထီၤဘာလထီၤ, ဒဲဘာ အိၤကုာ်ဂုးခါအဆာအုလဲၤလဲၤလာအဖျါလဲၤလဲၤ လာထုၤစုၤယာအလီၤနီၤ လီၤ.

လာဆာဂဲၤလီၤတုာ်လီၤဆာဖာဒိၤအဖျါ, ပဒုယာလာမပာလဲၤ မာနုၤဆာလဲၤနီၤလီၤ. လာလနံၤဘာလနံၤ နဆာရံၤနီၤ အိၤဝုာ်လာ

ခါခါလကဲၤလဲၤနီၤ အခါအတါမိလဲၤဘာဝုာ်ဘဲာ်လဲၤ. မွဲပမာလဲၤထံး ဆာ ပအိၤလာပုမာနုၤဆာဘိၤယီၤဘဲာ်လဲၤ.

အစီၤ မနံၤ ၁၀
ဆာတီၤဒဲပုမာတီၤဆာ

လာဆာမာအာကိာ်မံၤနီၤ, ကဆါပရဲအိၤပဒုထုၤမုၤခါလဲၤအဆာမာလီၤ. ဘဲာ် ယီဟာ ၃:၈ စံာ်ဝုာ်အာ်, “ယုာအဖိၤခွာ်အိၤဖျါဝုာ်လာဆာယီၤအဂး, ဘဲာ်ဒါအမိမာကိာ်ခွဲၤမုၤခါလဲၤအဆာမာလီၤ” (ယီ ၃:၈), ဒဲ “မွဲဘဲာ်ဒါအမိမာ ကိာ်ပုအိၤလာဆာဘဲာ်အစီၤအမုၤလဲၤ, ဘဲာ်ပုစံာ်ဆာအာ်, မုၤခါလဲၤ” (ဟံတြုၤ ၂:၁၄). ဆာမာနုၤမာစံာ်ဝုာ်ဒါအဆာပမာနုၤဆာလုၤလုၤဆံၣ်ဆံၣ်နီၤ အထီ အိၤဝုာ်နံၤဆာလီၤ. လာနီၤ, ခါဖျါလဲၤထုၤစုၤယာအဆာမာနီၤ, ကဆါပရဲ ထုၤဖျါစုၤရဲခွဲၤ စာတုာ်အဆာစံာ်နီၤလဲၤအဆာဘာမာလီၤ. ဒဲ, လာခဲၤလဆာနီၤ, စာတုာ်ဒဲအဘုအမုၤမိကိာ်ခွဲၤဝုာ်နီၤလီၤ.

ဖီ ရိမာ ၃:၂၃-၂၆ ဒဲ ရိမာ ၅:၈. လံအဆာယီၤ ထုၤဖျါထုၤ မွဲဆာနီၤလာကဆါပရဲမာနုၤမာစံာ်ဝုာ် မုၤခါလဲၤအဆာစံာ်နီၤလဲၤအဂး အဖးလအိၤဘာနီၤလဲၤ.

ဘဲာ်ပဒုဘာအာ်, ဒုဒါနီၤစံာ်ဝုာ်လာကဆါယုာနီၤ တီၤလီၤဒဲအဲၤဆာနီၤ မွဲအလာအုၤအုၤလီၤ. လါန့ၣ်ဂ့ၤ, ကဆါယုာထုၤဖျါထုၤအဆာတီၤဆာလီၤ ဒဲအဆာအဲၤလာကဆါပရဲအဖျါ, ဒဲမာဝုာ်လာထုၤစုၤယာအဖျါလဲၤလီၤ.

လာယုာရှုအဆာဘဲာ်ဂီၤအလဲၤခဲၤ, “စာတုာ်ဒုဒါအဆာလီၤထုၤအာ်နီၤ ယာဘျာ်ခွဲၤဝုာ်နီၤလီၤ. အဝုာ်အဆာပိာ်ဒါနီၤ ဖျါပုၤဝုာ်လာအဘိၤဆံၣ်ပံာ်ဒဲ လာ မုၤလဲၤဒီၤအခါမုၤဒဲၤအမုၤယာတာ, ဒဲအဝုာ်နဲၤဖျါထုၤအာ်လာ ပုမာဘဲာ်ဆာလဲၤ

နီလီ. လာဆာလူလကဆိယွအဖိခွာအဝံ့နီ၊ အဝုထုထုခွံ (ထုထု
ခွံ) အာလာမူဆိဖိအယုာဆာသုအလးနီလီ.” Ellen G. White,
The Desire of Ages, p. 761.

**ဖိ နံဖျိ ၁၂:၁၀-၁၂, လာဆာနာသု ၁မိစု ၃:၁၅ အဖးနီ
ဆံ. လံအဆာယီဖျိလုဆာဖု (ဆာနာသု) လာမူဝုဒီအဆာဂဲး
မိဂျိလာ ကဆိစရံအဆာမာနာဆာလာထုစူယာအလီနီ ဘဲာသု
လဲ.**

ဆာရွံနုထဲဆာအဆာလုခေဖျိနီ ဖုလုဆာထိးဘလပဂးအာမလ
ပမိနဲနုဘကဆိယွကိအဆာအထိဒုနီ မိဂဲဆိနုပမာဆာဂုဆာဘွလ
ဆာကိမံဒုအဖး လာမုနံအထုထိးနီလီ. ကဆိယွလဲဆံ့စံ
အဖးနီ မကဲထုဆာဂုဆာဘွဒဲဆာအကြံအဘာ, အိကုထုကဆိလ
အလးဘကျဘလအကြံဒဲဒုနီလီ (၅မိ ၃:၄; ၁စာ ၃:၁၈; အ
၁၄၅:၁၇; ၃၇ ၄:၃၇; ကာ ၁:၁၃; နံ ၁၅:၃; ၁မိ ၁၈:၂၅).

ဘမဲ့နီလာ ဆာထုဖျိထုကဆိယွအဆာတီဆာလီဒဲအဆာ
အဲလမူဝုဒီအဆာဂဲးလိတုလိအဖးနီ အကးဒီမလုနီ
လဲ. ထိးနဆီဖိထဲထုစူယာဒဲကဆိယွအဆာမလ အဆာကိ
ဆိအဆာရွံထဲဆာအဖးနီ, ကဆိယွအဆာမလဖ ဖုလုနာ
ဆာနဲနုအဆာအဲ, ထိးဒဲလုလာဆာမခွါဒဲဆာရွံဆာနအကျနီ
မဲ့ဘဲာသုလဲ.

အနီ

မန့် ၁၁

ပုလယအဲဘာလဂအထာခိ

လာဆာမလုလအဖး, ကဆိယွထုဖျိထုအဆာအဲဒဲအဆာတီ
ဆာလီ လာမူဝုဒီအဆာဂဲးလိတုလိအာကျနီလီ. အုမဲ့ပုလနုနု

မိအုစုဝုဒါ, ကဆိယွမိဘမဆာအနဲဒဲအဝုမဝုဒါလာဆာထဲဝဲဆာ
အဂး ဒဲလာဆာထုခွံဆာအာဆာဘုအဂးနီဇ. ပဒဲဘာမူဝုဒီအဆာဂဲး
လိတုလိအဆာဒီ လာအဖးနဲကဆိယွမဆာဘဲာအိအိကုဒီ ဘ
အဆာပျိဖျာကဘာအိဝုဒါလာ ဆာအဲအဆာမဘာထုလိဘလ အဝုဒဲ
ပုဂျအဘိဆာနီလီ. အနဲအနီ, အဝုမဝုဒါပုပုလုတုဖဝအဆာ
စဲထုဝုလမနီ, ဒဲဆာဘာဒဲဆာယာဆာအနီ, လာမူဝုဒီဘ
လလုပိဘလအလအဖးနီ, လာအိအိဘထဲအလးနီ, လာဆာဖးနဲ
အဝုအဆာအဲလမဲ့ပးအဖးဒဲနီလီ.

**ဖိ အဲစုယာ ၅:၁-၄. မဲ့မပလာချဲဆာယီလဲ. စအဲစုယာချဲ
ဆာယီလမပာအဂဲးအကျဲလဲ. စဘဲကျိဒဲစဘဲကျိအကဆိနီ ဘာ
ဆာဒီဝုဒါမပာလဲ. စဘဲကျိအကဆိအဆာမလထဲလဲစဘဲကျိ
အလးနီ မဲ့ဆာနီလဲ. အခိအတဖိထွ့ထုနီ မဲ့ဆာနီလဲ.**

လာလဲဆံ့စံအဆာဘဲာယီအဖး, စအဲစုယာဘအံ့ထာခိလ ပုလ
အအဲဘာဝု, စဘဲကျိလလးအဂးလီ. စဘဲကျိအကဆိနီ မဲ့ကဆိယွ
နုဆါဒဲဝု, ဒဲစဘဲကျိနီ စဒီလုယီအခမးနီလီ (ယိအဒီလဲ အဲ ၁:၈;
မဲအာ ၂:၂၁). အုမဲ့ဆာဒီလုထိးယီ မဲ့ဆာမဘာထုလိဘလကဆိယွ
အထုလဲထုဝုလမနီယီလီ. ဘဲာစံထိးယီအဘိ, စဘဲကျိအကဆိ
(ယွ) မဆာကိမံဒုလအကြံအဘာနီ မိကဲထုလအစဘဲကျိမိဒီထု
ထီထုဝုဒါနီလီ. စဘဲကျိနီ မိဘဖုလုအုအဘလအဝုလါနုနီ,
၁ထုဒဲနုလ “စဘဲမံ,” ပုအဂုဂကျိဝုဒါလ “အလုအဖးလအိ
ဘ” နီလီ. အုမဲ့လဲ ဟဲတြုအလဲဖျိနီစဲဝုဒါ စဘဲဘလအစီနု
အုနီလီ.

ဖွဲ့လာပေးဆေးပျိုးဖျားလေး ကဆါစရံအဖေးနီ၊ လာဘဲမဲဝှားဒါမလေးအဝှားဘာ ထိုးမေးနားဆေးလေး ပမိဘာမေးအလေးနီလီ။

ဖီ အဲဒါစုယာ ၅၃:၄. မွဲမပေးအဆေး “ဆေးစုဆေးဆာ” ဒဲ “ဆေးခု အုဘအု” လေးအဝှားဆိထေ့ဝှားလေး ထုစုယာအလီနီလဲ။ ဆေး မိဘာစံဘာပေးမွဲဆေးနီလဲလေး ကဆါယွဲမေးဆေးလေးပေး, ဒဲဆေးထိုး ထဲတုထဲအလုအပွဲ မွဲဆေးနီလေးအဝှားဘာဖွဲ့လာဝှားနီလဲ။

ပြီပတံး မန့် ၁၃
ကဆါယွဲအမံ့အဆေးဒုဖျိုးဆေးထိုးဘ

အဒိထုလေးခဲထုနီ, ကဆါယွဲအမံ့ဒုဖျိုးဆေးထိုးဘလေးဆေးကိမံ့ ဒုနီလီ။ ခုဖျိုးဆေးမေးလေးဖါကဆါ, ဖိကဆါ, ဒဲဒါမုဆံ့ပံ့ကဆါအိကွာ ရှိဆေးကိမံ့ဆိဝဲဆေးလေး ဆေးထိုးထဲတုထဲဆေးအဖေးနီ, ဆေးလေးဆေးပွဲ လေး ဆေးတီဆေးလီဒဲဆေးအဲဆေးကွဲ လေးကဆါယွဲထုဖျိုးဝှားလေးဆေးဆိမိ ဘာဂံလုကိမံ့ဒုအဖေးနီလီ (ယိလေး ရိမာ ၃:၂၅, ၂၆; ရိမာ ၅:၈).

ဖီ ရိမာ ၃:၁-၄ လေးနဆေးနုဒု အဲဒါစုယာ ၅:၃, ၄ အဖေးနီ ဆံး. ဆေးဒိလီနုမေးမွဲဆေးနီ လေးယွဲအနုဆါဒုဒု ဒုဖျိုးဆေးထိုးဘ လေးမူလုဒိလီအဆေးဂဲလီတုလီဖေးနီလဲ။

လေး ရိမာ ၃ ဒဲ အဲဒါစုယာ ၅ အဖေးနီ, ပဒါဘာကဆါယွဲလေး (ဆေးအိ ကွာဆေးစံလေးအဖေး) အဖဲဒါနုပုဘာဆေးတဲဖိလေး စုရုအဝှားအလေး အဖေး (တုဖေး) နီ, ထိုးဒါလုဆေးမေးပံ့လေးအိဘာလေးပေးနေးမံ့ဘာ ဒဲမိဘာ ဆေးထုလေးဆေးမေးနီ အလေးလေးအိဘာနေးမံ့အဖေးနီလီ။ လေးအထုနီ, ထိုးလဲထိုးအလုထဲထုအဖေးနီ, ပမိဒါဘာဆေးထိုးဘလေးကဆါယွဲမေးဝှား လေးလေးပွဲ. လေးဆေးအိတီအိလီဒဲလေးဆေးတီဆေးလီနီလီ။

ကဆါယွဲမိဒုဖျိုးဆေးထိုးဘလေးနုဆါဒုဒု လေးပုကိပုဒါထိုးလုအမုယာ ထိုးနီလီ။

ဖီ နုဖျိုး ၁၅:၃ ဒဲ နုဖျိုး ၁၉:၁-၆ နီဆံး. လဲအဆေးလေး ယီ ဒိလီပေးမွဲဆေးနီလေးဆေးဒုဖျိုး ဆေးထိုးဘလေးယွဲအမံ့ လေး ခဲထုနီလဲ။

လေးလဲဆံ့ပံ့ထေးဘဲယာအဖေး, ကဆါယွဲဖွဲ့ဆေးဘာဆိလေးအမံ့ အဂေးနီလီ။ ဘာမွဲနီလဲ။ နမိအဲလေးဆေးမေးဘုမေးထိုးလီလေး ပုလဂေးလေး နုလဲနုဘာအတုဖေးနီ မိကဲနေးဆိအု. ပုလဂေးအုမွဲစံဘာ နမာ/နဝ (အု) ပုလေးနဲအဲဘာလေးလေးဆေးချဲဘျဲဘျဲအလေးမဲ ဘာထွဲလေး နုဂေးနီ, နမိဘာ (နကဘာ) မေးဆေးလေးနုဒု, နမေးပံ့ဘဲဒါမိချဲဆေးထဲ ဆေးစံဝှားဆေးနီလီ။ အုမွဲပုနဲဘာဆေးစံဆေးနီ, မိမေးလုဖေးခွဲနုဆေးအဲ အဆေးဘာထွဲနီ တရုလုလီ။

လေးခဲထုနီ, ကဆါယွဲဒုဖျိုးဆေးထိုးဘလေးထုစုယာလီဒဲလေးဆေး ကိမံ့လေးဆေးထိုးထဲတုထဲအဂေးထေးဖျိုးယာနီလီ။ လေးဆေးစုရုဆိ ဆေး (pre-advent judgment) အဖေး, ကဆါယွဲဒုဖျိုးဆေးထိုးဘ လေး မူလုဒိလီလေးအထုထွဲဆေးလေးအမုယာနီလီ။

ထိုးနီဂီ, ကဆါဂဲလုဂီအလေးခဲအဘိဆေးနီ ပုနုဆေးထိုးထဲတုထဲ လေး “မိစုရုအဘိလေး” နီလီ (၁ကိရံ ၆:၂, ၃), ကဆါယွဲဘာဆေးဒုဖျိုး ဆေးထိုးဘ, ထိုးပုနုဆေးထိုးထဲတုထဲလေး လေးဘာလေး ဒါဘာထဲဆေး စုရုအဆေးအိကွာနုဂီနီ မိအုလုဝှား (ထိုးဆေးဝှား) ကဆါယွဲမေးဆေးတီ လီဘဲအဝှားတီလီဝှားအဘိနီလီ။ လေးပုဒါအကျဲ ပုမိအိလေးဆေးအုစု အမံ့လေးနီ အိဝှားနေးမံ့လေးအုလီ။ လေးချုဆေးမေးအထိုးအလုဂီဒိ

ဘာနီ၊ ဆာအုစုဒံလဖာနီ၊ ဘာဆာစံထဲယူဝုယူလီ၊ (ယိလမ ၁၀၇၊ ၄၅ အဖာ)။

ထီးလမအခဲထုနီ၊ ကယဲမွဲပုထီးအလူကော်ဂဒုနီ၊ မိထွဲလုအခဲလမ ယုဂ္ဂုအမုယာ၊ ဒဲကယဲပုဂ္ဂုအဖျုမိအုလုလမယုဂ္ဂုပရံ၊ မွဲကဆါလမဖါယု၊ အလအဖုအကးလီ၊ (ဖလံဖံ၊ ၂:၁၀, ၁၁)။ အယီမွဲဆးထီးအလူလမဆာ ဒုဖျါဆာထီးဘ ကဆါယုအလအဖု (အတခုဖဝ) နီလီ။

အဘာ

မန့် ၁၄

ဆီုမိဒုအာထုလမယာ။

ဖိ Ellen G. White, "The Reward of Earnest Effort," pp. 285-288, in Testimonies for the Church, vol. 9.

“ကယဲမွဲဆာမာဘံဘူပဘာလမ ကဆါယုအဆာယိထွဲဖာလမလုခိ၊ ချီုယီလဖာ မိဂဲထီုဝုလမဆာဒုဖျါဆာထီးဘပုပုနီလီ။ ဆာလမပဘာ နာဒုကကဲလဖာ ဘာဆာဖုနဲဖျါပုလီ။ ဆာအခိးအတအိဂူအဘာလဖာ နဲဖျါအဘာလမပမုယာလီ။ ပဆာနာဒုအိလမအထီအဖုလုထီးမွဲနုဆာ ဘံဘူဒဲဆာခါဘျုလဖာ မိဒုဘာဆာလမဆာပွဲဒဲဆာဘာလုပိအစံအလ၊ ထီးနီလီ။ ပမိဒုယာဘာဆာအဲအထီအဖုလမအထုလအိဘာ အဆာဒီ၊ လုဆာလုခါဖျါလမ အဖျါကကဲဒိထုလဖာထီးနီလီ။ ထီးပဒုဘာ (ပနာ ဒု) အဆာယိထွဲပာလမဆာထီးအလူ မဂုပုအဘာလမပဂးနီ၊ ပမိဘထီ လမပလီလနုလမဘာ လမအလမပွဲဒဲဆာအလအဖုနီလီ။” Ellen G. White, Testimonies for the Church, vol. 9, p. 286.

x x x x x

ဆာမလီ၊ ၁၂
ဆာအဲဒဲဆာတီး ဆာမလူဖာဒိနာဖု
မန့် ၁၅ - ၂၁

မးဝံနံဂေ

မန့် ၁၅

ဖိလနု၊ ယီအကးဆာမလီ၊ မဒု၊ ၂၂:၃၄-၄၀; ဇုခရဲအ၊ ၇:၉-၁၂; အုအု၊ ၈၂; မဲက၊ ၆:၈; မဒု၊ ၂၃:၂၃-၃၀; လုက၊ ၁၀:၂၅-၃၇။

၁နီထီု

“ပုလကအုစုဒံဝု၊ ယအဲယုနီတ၊ အုမုလဲအထာဖုဝဲလက နီ၊ မွဲအချဲဘျုးချဲဘျုးဆာလီ။ အဂဲဘဲယီ၊ ပုလမအလအဲဘာ အထာဖုဝဲလမအဒုဘာဝုနီ၊ မွဲအမိအဲယုလမအလဒုဘာဝုနီ မိဒုဘဲဒုလဲ” (၁ယီဟု၊ ၄:၂၀)။

မုနဲခဲထုထုကမတီးမလီထဲဆာထီးအလူ ပုနဲဝုတဂျါလါနုဂု၊ ပုမွဲစရံဖိလဖာ ပုဆာဖဲဆာမာဘီနုယီလဖာအဂျါဒိအမလီ။ ဆာလတီ၊ လလီဘာဒဲဆာအမုဆာဘု ပဒုဘာမုဆာလနံယီ၊ ယုလမဆံခွဲဒဲဘာ လါနုဂုပုဂဲထဲအိမာလမပုဘမာဖုဖာ ကယဲပဘာဒုဆာဂျုဆာနာဒဲ ဆာအမုဆာဘုလဖာ ပကဘာမလုဂျုလနုကယဲအနုနီလီ။ ပုမွဲစရံဖိ အကီု ဆာမနီမွဲဝုဒုပုတလာနီလီ။

ဘဲဒိပဒုထဲဘာဆာအဲဒဲဆာတီးဆာလီလုဆာမိပိတ၊ ဘဲယု၊ အဲဆာတီးအိ၊ အုမွဲပုအဲယုနီ ပကဘာအဲဆာတီးဆာလီနီဆုလီ။

ဘဲနီအိ၊ အုမွဲပုအဲယုတ၊ ပကဘာထဲပုထာဖုဝဲလကဘာလကနီ လီ။ ပုအဲလီဘာအိပယီမွဲဝုဒု ပုဒုအိဘာအိဒဲပအုယီဆီုမိလ

ပုအိလ်ပုနဲ့ပစီလဖအဂးနီလီာ. ပုလ်အဘာဒ်ဆာရှုဆာနာ ဆာမာဘာ ထံာ, ဒဲဆာလတီလလီဘာအဂး ပကဘာအုယိခဲကံလ်အဂ့ာဝံအဂးဆု နီလီာ. ပုလ်ဘာဆာနာရှုလဖအဂး မာဘျီထာနမ့လဂ့. ပကဘာ အုစုလပာ ယကဘာမအ့အဂ့ာဝံဆာနီလ်. ဘဲယကဒုနာဖျီထု ယွအဆာအဲကန့အဂး, လ်ဆာတီအဂး, ပကအိဂုးခါကန့အဂး ပကဘာ မာဘဲာလဲ.

အတု မန့် ၁၆
ဆာမလူဖာဒိနာဖုာ

ဘဲပုကဒုဖျီထုယွအဆာအဲဒဲဆာတီ လ်ပနာဆါဆာအိမာအဖး မွဲဂ့, လ်ခရးဖးမွဲဂ့ ကန့အဂးနီ ပကဘာသုယာထဲယွအဆာမလူ မွဲအိဘဲာလဲအဂးနီလီာ.

ဖီထဲ မာဒု ၂၂:၃၄-၄၀. ယုဂ္ဂလ်ဆာထဲ ပုဒုလံလဂါ အဆာကျဲဖးစီဘဲာလဲ.

ယုဂ္ဂလ်ဆာအဂ့ာဝံ “အဲယွနကဆါလ်နာထာဖျီယာဒဲလ် နာရှီထိးအလူ, ဒဲလ်နာကိဒုထိးအလူဆံ, အယီမွဲဆာမလူအခဲထံ ဒဲအဖဒိလထံလီာ. နံထံလထံနီ လဂါအဂ့ာနီလီာ. အဲပုလ်နနဲထံ ဘဲနနာဆါဒဲနဂ့အဂ့ာနီဆံ. ဆာလ်ဆာမလူနံထံနံဖီထီ ဆာမ လူဒဲမိလဖလဲဆဲ လ်အဂ့ာဝံထိးအလူလီာ” (မာဒု ၂၂:၃၇-၄၀). ဆာ မလူနံထံနံဖီထီ မွဲအမန့ဂ့လ်ဆဲအလဲလဲဖးနီလီာ.

ဖီထဲ မာဒု ၁၉:၁၆-၂၃. ယုဂ္ဂလ်ဆာထဲပုဝထံာဘာဖီ လဂါထီဘဲာလဲ. ဆာလ်ဆာဘဲာပုဒုလံလဂါနီ မွဲဘဲာလဲ. (မာဒု ၂၂).

ဆာလ်ဆာနီကံထုနီလဲ. ယုဂ္ဂလ်မွဲဘာနီစံဆာထဲအဂ့ာဘဲာ အဂ့ာအုစုထဲဆာအဂ့ာနီလဲ. ဆာလ်ဆာ မွဲအမိဒုဒုယာထဲပာဆာလဖ နီ မွဲဘဲာလဲ.

“ပုလဂါထီဘဲာကလ်ဖးထုလ် ပရံဖီအတုဖာအဂးနီ ယုဂ္ဂလ် မာတီမာလီထုထဲအဂ့ာ ဒဲယုဂ္ဂလ်အဆာချဲလဖထီ လ်ဖးဂ့ဒဲလ်ဆာ ကိဒုဘာကိဒုဘာနီလီာ. ဆာခါနာဒဲဆာလီဖီထွာဆာနီ မွဲဂ့ဒဲဆာထီလီလ် ဆာထိးထဲတုထဲအဂးနီလီာ. အဂ့ာအစီအမုဒဲဆာလုဒိဖးဒိလဖ ကံ ထုဆာအဲလ်အဂ့ာအဂးအကီတာ, အဂ့ာအုမွဲအဲဒိဂုခါဆာလုဒိ ဖးဒိလဖထီ ကမလဲဆံလဲယွထဲနးဘတုဖာအကီ ယုဂ္ဂလ်ဖး ထုဒုထဲအဂ့ာနီလီာ.” Ellen G. White, *The Desire of Ages*, p. 520.

ပုကိဂါမွဲယွကဒုအုဆာလဲခွဲ ပုဆာလုဒိဖးဒိထိးအလူအု လါနဂ့, ဆာလ်ဆာမာဂါနာမာအိဂ့ဒဲလဲမံမံဖး. နအဲ ဒိဆာလ် ကထုထဲထုနာလ်ယွအိလနနဲဖး.

အစီ မန့် ၁၇
ဆာဒဲဘာဖာဒိနာဖုာ

လ်ယုဂ္ဂလ်အဆာဒိဆာဘဲအဖး ဆာမလူဖာဒိနာဖုာထီ မွဲဆာအဲ ယွဒဲဆာအဲလ်ပုအိလ်ပုနဲ့ထံလဖနီလီာ. ဘဲပကလီဖီထွာယွ အဆာမလူလဖနီကန့အဂး ပကဘာဒုနာဖျီထုဆာအဲဒဲပကဘာထိးပာ ဘဲပရဲအဂ့ာဒဲပကဘာလုဆာလ် ကဆါအခဲလဲဖးနီလီာ.

အဂဲဘဲာထီ ဆာမလူဖာဒိနာဖုာနီ အုမွဲဂ့ဒဲဆာအဲယွဒဲဆာအဲ ထဲပုဂ္ဂတာ ဆာဒဲဘာဖာဒိနာဖုာနီ ကမွဲဆာနီလဖလဲ.

**ဖီထဲ၊ အုအူ ၁၃၅:၁၃-၁၉. ဘာဆဲးလဲဆဲးဒဲးဘာအဂဲး
လံဆဲးပံးလီဖျီထဲဘဲဘဲလဲ.**

လံဆဲးပံးလဲလဲဖဲ၊ လီဖျီထဲထဲဆဲးအဲယွကဆါအဂဲးဒိဒိလဲ
တ (၅မိစု ၆:၅) ဆဲးယီမဲ့အိဆဲးဘူအာလဲ ဆဲးဘိထဲထဲထဲဆဲးဂု
ဆဲးဖုနီလီ. ဆဲးယီမဲ့အထဲဒဲထဲယွအဆဲးမလူဘာဆဲးလဲ ပကဘာ
အဲထဲယွအကိုနီလီ.

**ဖီထဲ၊ ဇုခရဲအါ ၇:၉-၁၂ နီဆဲး. ဘဲမိလီဝဲဒဲအိဝဲ ယွ
လဲအဲဒိထဲဘာဆဲးလဲမံနီ မဲ့ဆဲးနီလဲ. ဆဲးဒဲးဘာဘာဆဲးလဲ
ဆဲးဂုဆဲးဖုယီ မဲ့အဘာဆဲးလီအာ လဲဆဲးမလူဖဲဒိနံဖုယီ
ဘဲဘဲလဲ.**

ဆဲးလဲယီပဒဲဘာယွအာထဲနီ မဲ့ဝဲဒဲလဲ ဆဲးဂုဆဲးဖုလီအဲ.
အဝဲအခါအရဲလဲ ဘာထဲဆဲးလဲလဲလီဘာအကိုနီလီ. ယွမဲ့ဆဲး
အဲဆဲးကွဲအကို ဆဲးလဲလဲလီဘာနီ အဝဲထဲဆဲးန့အဲ.

ဆဲးနီအကို ဆဲးဒဲးဘာဖဲဒိနံမံနီ မဲ့ဝဲဒဲပုလဲအဲဘာယွဒဲ
ပုလဲအဲဘာပုလဲပနဲထဲလဲဖဲနီလီ. ဆဲးနီအကို နဲလဲအဲဘာယွဒဲ
နဲလဲအဲဘာပုအိလဲနဲထဲလဲဖဲတ နဲခိနဲထဲယွအဆဲးမလူလဲဖဲ
လဲန့ဘာလီ.

ယီ ၄:၂၀, ၂၁ ဖဲစံးဝဲဒဲ “ပုလဲအဲစံးဝဲ, ယဲအဲယွနီတ, အဲမဲ့
လဲထဲဖုထဲလဲနီ မဲ့အဲချဲဘျဲဘျဲဘျဲဆဲးလီ. အဂဲးဘဲယီ ပုလဲအဲလဲ
ဘာအထဲဖုထဲလဲအဲဘာဝဲနီ, မဲ့အဲမိအဲယွလဲအဲဘာဝဲနီ မိဝဲ

ဘဲဘဲလဲ. တာဆဲးမလူလဲ ပနဲဘာလဲအဝဲနီမဲ့အဲယီ, ပုလဲအဲ
ယွနီ မဲ့အဲထဲဖုထဲဆဲး.”

**ဆဲးအဲယွဒဲဆဲးအဲထဲပုဂါ (ထဲဖုထဲ) လဲဖဲယီ ပုအိကု
လဲဖဲလဲန့ဘာအကို နဲကစံးဆဲးဘဲဘဲလဲ. ဆဲးယီနဲနဲဘဲဘဲလဲ.**

**အနီ မနီ ၁၈
ယွအဲဆဲးတီဆဲးလီ**

လံဆဲးပံးစံးဝဲဒဲ ယွအဲဆဲးတီဆဲးလီဒဲ မဲ့လဲဆဲးအဲဆဲးဘဲနီ
လီ (အုအူ ၃၃:၅; အဲစုယါ ၆:၁၈). အဝဲအာအိလဲ ပုလဲအဘာထဲ
ဆဲးလဲတီဘာလဲဖဲအဲနီလီ. လဲလံဆဲးပံးထဲဘဲဘဲယာအဖဲ ယွအိ
တီထဲလဲပုဘာထဲဆဲးလဲတီဘာလဲဖဲအဲနီလီ.

**ဖီထဲ၊ အုအူ ၈၂ နီဆဲး, လံဆဲးပံးအဲဖဲယီ လီဖျီထဲ
ယွအဲဆဲးတီအဂဲးဘဲဘဲလဲ. ဆဲးဂဲးယီ အိပဲယီအိဝဲဒဲလဲ
ပဂဲးဘဲဘဲလဲ.**

ဘဲပုလဲအဲထဲလဲလံဆဲးပံးလဲထဲဆဲးဝဲဒဲအိ ကဲထဲပဘာဒဲ
ဆဲးလဲတီဘာ ဆဲးအဲ, လဲပုစုဖဲဖဲယီလဲဖဲနီ မဲ့ဝဲဒဲပုပဲဆဲးလဲဖဲ,
ဒဲပုစုရဲတီဆဲးလဲဖဲ, အဆဲးမလဲလဲလီဘာဒဲတဲဖဲဖဲဂဲအဲနီ
လီ. လဲဆဲးဒဲဆဲး မဲ့ဝဲဒဲဆဲးအဲအဘာ ဒဲအဲမုဘဲဘဲလဲဖဲ မဲဂဲ
ဆဲးအဲနီလီ. ဆဲးနီအကို ယွအဲထဲပုစုရဲတီဆဲးလဲဖဲ “နဲ
မိစုရဲဆဲးလဲတီဘာ, ဒဲယီမဲ့ပုလဲလဲလီဘာနီ ဆဲးယဲလဲ” (အုအူ
၈၂:၂).

လဲကဲဒဲဘာ ယွမုလဲထဲအဲဝဲ ဒဲအဲမဲလဲထဲအဲဝဲ “စုရဲ
တီနဲပုရဲဖဲယဲဖဲ ဒဲပုဖဲပုဝဲ ဒဲအိကုတီအိကုလီပုဘာရဲဘာနဲဒဲ

ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်ဆိုင်ရာသို့ အဆုံးအမတို့ကိုလည်း မွဲဝါဒအလံဆံ့ပုံ လေးလံအဖမ္မာ မွဲဝါဒအလံဆံ့ပုံလေးလံအဖမ္မာ အကဲလိာတ၊ ပလအဲဒိဘာလိနာဂု ယှာဂ္ဂု စံဆေးထဲပျံပျံလှ လအဝါအိမာဒံလေးလံဆံ့ပုံလေးလံဆံ့ပုံ အဆေးထဲပျံပျံမနီလီ။ အဝါအိမာဒံပုဖာရစံပုံလေးလံဆံ့ပုံလေးလံဆံ့ပုံ ဘာလိာ “ပုဂ္ဂိုလ်ဒဲပုဖာရစံပုံ၊ ပုအုလီဆေးဒံနု၊ နံဘာဆေးအဂ္ဂုလီ။ အဂဲဘာလိာ နံဘာမာဘိဖီဘိာ၊ ဒဲစမူ၊ ဒဲစံယာဝံဆံပိနီလပိလီ။ အုမ္မဲဆေးဒီဆေးဘု လအအမာနုအနီ၊ ဆေးစုရ၊ ဆေးယုဒဲဆေးနဲနီ၊ နံဘာ အိကုလထေးဝါလီ။ အနီလဖနံဘာကြံမာတ၊ အယီလဖကြံနံဘာအိ ကုလထေးဝါဆုအု” (မာဒု ၂၃:၂၃)။ ယှာဂ္ဂုစံဝါဒလေးလံလုကအဖမ္မာ “မွဲဝါဒအဝါဒလုဖာ ဆေးစုရဒဲယှာအဆေးအဲဆေးကွဲလီ” (လုက ၁၁:၄၂)။

မုဆာလနီယီ အုမ္မဲနံဘာလိထဲ “ဆေးဒီဆေးဘုလအအမာနုအနီ” တအုမ္မဲနထိထဲလေး ပုဖာလုမာဘိဖီဘိာ၊ ဒဲစမူဒဲစံယာဝံ” နံမဲအဖမ္မာ ပုကြံယီထဲဆေးနီလမဲမဲလဲ။

ပြီပတံ၊ မန့် ၂၀
ပုလယနဲထံနီမ္မဲပလာလဂဲလဲ

လေးလံလုကဖမ္မာ ထီးပရံဂမာထဲဆေးမာလုဖာဒိနံဖာ မွဲဝါဒ အဆေးယှာဒဲဆေးအဲထဲပုလအိပနဲထံလဖအဂဲအဖးဂီနီတ၊ ပုဒုလံ လဂဲစံဝါဒ “အဝါဒ၊ လဂဲမိအိကုတီအိကုလီဘာအာလအ နုအုခါ ဒုဝါတ၊ စံယှာဂ္ဂု၊ ပုလယနဲထံနီ မ္မဲပလာလဂဲလဲ” (လုက ၁၀:၂၉) ဘာဆဲထဲလေးဆေးအုစုအနီတ ယှာဂ္ဂုလီဒုယာထဲအဝါဒ လေးဆေး ကဲထဲလဲလဲမိဒိဘာ ပုစမုရအလအဂဲလဂဲအဂဲနီလီ။

ဖီထဲ ပုစမုရအလအဂဲလဂဲအဂဲလေး လုက ၁၀:၂၅-၃၇ အဖးနီဆံ။ လံဆံ့ပုံအဆေးယီ စံထဲပုလအစုရုဆေးလတီ ဘာ ဒဲမာနုမာရုပုဂ္ဂိုလဖ လပုဂ္ဂိုလအဆေးဂဲဖးဖီဖးအဂဲ၊ မိလ လံဆံ့ပုံဖးလဖ ကိထဲထဲဆေးယုဒဲဆေးတီဆေးလီအဂဲနီ ပဒုယာထဲဘာဘဲဒုလဲ။

ယှာဂ္ဂုမွဲလီလဲထဲဒုဆေးတီအဂဲလီအု။ အဝါဂဲဆီနုဆေးတီဆေး လီနီလီ။ အဝါနီဘဲမိလဖအဆေးလီဆီဝဲအိာ ကမာလေးယှာထဲဆေး တီဆေးလီနီလီ။ အဝါအဆေးမာဘဲအဲစုယာလီဆီဝဲအိာ လေးယှာ ထဲလေး လုက ၄:၁၆-၂၁ အဖး ဘာဆေးကွဲနဲထဲဝါဒနီလီ (လုက ၄:၁၆-၂၁; အဲစုယာ ၆:၁, ၂)။ အဝါယီမွဲပုကိဆေးဒဲအဆေးယီလီ၊ လဲဆေးဒုပုလအလီထဲဘာဆေးမာဖီမာဖျာလဖနီလီ။

မွဲဘဲဒုဒုလအအဲဒိမာနုထဲယှာအလေးဆီဆီအိာနီအု။ အဝါ ဆဲလဲအာဒဲအိမာလေးဆေးဒဲဘာဖီအကျ၊ လေးဆေးလတီလဲဘာ လဖအကျ၊ ဆေးမာနုမာရုလဖအကျနီလီ။ လီနုဂုအဝါယီအဆေး ဒဲဘာအိနဲမဲအု။ လကဒိဘာ အဝါမာနုထဲဒုဒုဘဲကမာဂုထဲ ဆေးတီဆေးလီအဂဲ အဝါဖုလုထဲအာနီလီ။ အုမ္မဲပလအိကုအရုဒိ ထဲဘာဆေးဒီဆေးဘု လေးပရံထဲဒဲဘာအာနီတ ပုလီထဲလေးပုဒိနဲဒဲ လီဖီထွဲဆေးမာလု လေးပရံအိကုထဲထီးခါဖျီလေးအဆေးထိဒဲဘာအာနီ ကနဲဘဲဒုလဲ။

အုအု ၉:၈, ၉ စံဝါဒ “တမိစုရုပုဂ္ဂိုလ်ဖီလေးဆေးတီတ၊ မိစုရု ပုခမုးအစူးလေးဆေးလီလီ။ “ယဟိဝါမွဲဆေးဖလုအလေး လေးပုဘာဆေးမာနု မာစုဝါအဂဲ၊ ဆေးဖလုအလေး လေးဆေးမာခိမာဝါအဆေးအထိအဖးနီလီ။” ဘဲနီအိာဆု အုအု ၁၄:၆-၇-၉ စံဝါဒ ယဟိဝါယီမွဲဝါဒ “လေးအစုရု

ပုဘာဆမနာမုစာဝ၊ လအဖလုလုဆအဆအိ လပုလအအဝံအအာ၊ ယဟိဝါမဖျာထုပုလအဘာစာထုဝါလဖလီ။ ယဟိဝါမဖျာထုပုလအ မုဘျာအမုဘ၊ ယဟိဝါဒုဂဲထုပုလအလုကျာဝ၊ ယဟိဝါအဲပုတီပုလီ - ယဟိဝါထိထဲခွါထဲပုပွဲ၊ မဆေးပုဖိပုဒဲပုမုမဲလီ။ အုမ္မဲပုလတီ လလီဘာအဖးဒါနီ အဝါဒဘိဘျာဒဲခွဲဝါလီ။”

လယုဂ္ဂအဆာထိပရမု အဆမလအဝါမဆမုထဲပုလအ လိဘာဆလဖအဂဲအဖးအဖး ပဂးဆမလိအိဝါဘာဘဲလဲ။ ပမထဲဆလလဘဲအဝါအိလနဘာလိနဂု ပမပွဲထု၊ ဘိထု၊ ပုလအဘာဆနဆဂ္ဂလဖမိနဘဲလဲ။

အဘာ မနီ ၂၁ ဆီမီအထုလယာ။

ဖီထဲ Ellen G. White, "The Sabbath," pp. 281-289, in The Desire of Ages.

ပုယိဂုဆလအဂဲအုထဲပုရုံအဆမလဖ စံဆာထဲပုရုံ အဆအုစုလဖလ ပုခမျးအမုယာလုဘာဘာ အဝါဒုမဲဘဖျာဝါဒကဘာဒဆကဆဂဲအဂီနီလီ။ အဝါဒဘဲယထဲပုရုံအဆချဲလဖ ယီ မွဲအတီအလီနီလီ။ အဝါဒအဲဒါဂုထဲအလုအလါအု။ အုမ္မဲ ဆဖိဆပါဒဲပုဂ္ဂဘာဆနဆဂ္ဂဘာ အဝါဒကမဖျာထဲဆဖိဆပါဒဲ ကဒုဒထဲပုဂ္ဂလအဆနဆဂ္ဂနီလီ။ ပုဂ္ဂယီဘာဆတဲဝါလယု အခဲအဂုလိနဂု အဝါဒအိကဒါထဲဆဖိဆပါဒဲနုပုဂ္ဂအဂီနီ လီ။ ဆချဲဒီအယီ မွဲအုဖျာထုဆဘိဆဘာအဘာမလဖအဆဖိ ဆမနီလီ။ ဆယီအိဂဲလဲဆိလ ပုလဂလအအိကဒါထုထီအာ မိမါမါဒါအာနနုယုလိနဂု ဆယီမလဲဆိလယုထဲပုဂ္ဂနုဒဲ ဆဖိဆပါဒဲနီလီ။ ဆဘိဆဘာလအထုဒထဲယုအဆပမဆပြ

ယီ မွဲအုလဲအလီထဲပုဂ္ဂနီလီ။ ဆဘိဆဘာအဘာမလဖ ဒီဘဲ ထဲပုဂ္ဂဘဲကမိဘဲခွဲပုဂ္ဂအဆဂ္ဂဆနဒဲအဆလိဘာဘဲလဲ ဒဲအဝါဒ အဆတီဆလီနီလီ။ လါနဂုယုအဆဘထိအပရမုယီ အိကဒါ ထဲပုဂ္ဂမွဲလအဘာဆဂ္ဂနုဂါလ ပရုံအဝါဆိပံလဖ ဒဲပကဘာအိက ဒါဆလဖနီလီ။ ယုစံဝါဒ “ယမိမပုဂ္ဂသံဂ္ဂနုဒဲထီဆဲဒဲပုဂ္ဂမိဖိ ဂ္ဂနုဒဲဒဲအိဖါအထီဒလဲလီ” (အဲစုယာ ၁၃း၁၂)။

ထီယုဂ္ဂကွထဲအဒဲအုစုထဲပုဖာရစံဘဲလမဒဲနီနီ ပုကြဲမထဲဆဂုဇ၊ ဆအမုဇ၊ ပုကြဲထဲထဲတဲထဲဆဇ၊ ပုကြဲမဝါဆ ဇ၊ အဝါဒဆထဲအဝါဒလ အဝါဒအဆအလဖအဖးနီလီ။ အဝါဒမုလဲဘဲထဲယုဂ္ဂအဂီ အုထဲအဝါဒအဆမထီဒလဲ အဝါဒမဖိမဖျာထဲပုဂ္ဂလအဘာထိဆဂ္ဂဆန၊ ဆမနာမုစာဒဲဆ စာထုလဖနီလီ။ လမဒဲနီ ပုကြဲမဝါဆဇ၊ ပုကြဲမဘာထဲ ပုဘာနဘာဂ္ဂလဖနီဇ။ လယုအမုနုဆိပံအဖး ပုဂ္ဂယီကြဲမုထဲ လဆမါဒါမဆဆဇ၊ အုလမ္မဲဘကြဲမုထဲလဆယုဒဲဆအဲ အဆဖိဆမလဖနီဇ။” Ellen G. White, The Desire of Ages, pp. 286-287.

x x x x x

ဆမလီၤ ၁၃
ဆမအဲၤမွဲအမလၢမၤထုၤဗျုၤထုၤဆမလူၤ
မၤန့ၣ် ၂၂ - ၂၈

မးၣ်နံၤဂၤ မၤန့ၣ် ၂၂
ဖီလန့ၣ်ယီၤအဂးဆမလီၤ. ၂မိစ့ၤ ၂၀:၁-၁၇; ရီမာ ၆:၁-၃; ရီမာ ၇:၇-
၁၂; ယုာ်ရမဲအာ ၃:၁၃-၃၄; မာဒုာ် ၂၃:၂၃, ၂၄; ယုမံၤ ၂:၁-၉.

၁နီၤထီၤ
“အ့ၤလမ္ဗဲဘၢဆမအဲၤလိၤကွဲၤလိၤန့ၣ်အာနီၤ, ထီးအိၤလၢန့ၣ်
အဒုၤအမါနးမံၤလဂုၤ, အဂဲးဘဲၤယီၤ ပုလၢအအဲၤဂူၤဂၤနီၤ, မလၢမၤ
ထုၤဗျုၤထုၤယုာ် ဆမလူၤယုာ်လီၤ” (ရီမာ ၁၃:၈).

ထီးမွဲဆမအိၤကိၤအရၢမၤန့ၣ်အိၤကိၤခါဖျါလၢ ပုလၢအဆမဒဲးဘၢ
အိၤဆမအိၤကိၤဖိလဂၤအဂဲးနီၤတၢ, ပုလဂၤစံးထုၤဆမ “ပုအိၤက့ၤစ့ၤရၢဆမ
လၢဆမမိၤမယုာ်ဘၢဆမအဖးန့ၣ်အ့ၤ, ပုမထွာ်အ့ၤ” နီၤလီၤ. တၢဆမအိၤကိၤ
ဆရၢလဂၤအ့ၤယီၤခဲၤကံၢ်ဂ့ၤ, မွဲဆမအိၤကိၤဖိလဂၤယီၤ န့ၣ်ယုာ်ဒဲး, ယုာ်
အဆမလူၤထီၤဘဲၤလဲၤနီၤလီၤ. ဆမမိၤမယုာ်ဘၢဆမယီၤလိၤဘၢဂ့ၤန့ၣ်မ
လၢပုမထံၤမၤဒိၤဒဲးပုဂ္ဂိုလ်ဖၢ, လၢဆုၤဒၢဆမ မွဲလၢပုလၢအဆမဒဲးဘၢအိၤဂ့ၤ
လဂၤအဆမၤအထီးနီၤလီၤ. ဆမမိၤမယုာ်ဘၢဆမယီၤ မွဲဆမအဲၤအဆမဘိၤတၢ
ဘိၤ ရီမာ ၁၃:၁၈ စံးပၤအဘိၤ မွဲပကအဲၤထဲၤဂူၤဂၤတၢ, ကမလၢမၤထုၤဗျုၤထုၤ
ဆမလူၤအဂးနီၤလီၤ.

အ့ၤမွဲဆမအဲၤဆမကွဲၤထီၤ ဆမလၢမၤထုၤထဲၤဆမလူၤတၢ, ပကဘၢ
ထုၤပဘၢ ထီးမွဲပုလၢစီၤဆီၤမိၤဘၢလၢဆမအဲၤဆမကွဲၤထီၤ လလၢဖၢဘၢလၢ

ဆမလူၤဒဲးလၢဆးကျိၢ်ဘၢလိၤအာနီၤလီၤ. လၢပရံၤဖိၤအလံၤဆံၤစံး
အဖးၤ ဆမအဲၤဆမလူၤထီၤ လုဆမမိၤစီၤနီၤလီၤ. ယုာ်လၢအဖးလၢလု
ဆမလူၤထီၤ မွဲဆမအဲၤဆမကွဲၤတၢ, အဆမလူၤလဖၢထီၤ မွဲဆမအဲၤအဆမ
မလူၤလဖၢနီၤလီၤ. Ellen White, စံးဂ့ၤ, ဆမလူၤထီၤ မွဲယုာ်အတုၤဖၢ
အလံၤကွဲၤ ဘဲၤလံၤကွဲၤန့ၣ်နီၤလီၤ. Christ's Object Lesson, p. 305.

ယုာ်အဆမလူၤလဖၢနီၤ လမ္ဗဲဘၢဆမဆီၤမိၤမွဲဆမၤဒၢလီၤအ့ၤ,
မွဲယုာ်အဆမလူၤဒဲးဆမဒီၤဆမၤဒၢလၢ ပကစီၤထုၤဒီၤထုၤအဂးနီၤလီၤ.

အတုၤ မၤန့ၣ် ၂၃
ဆမအဲၤအၢနီၤ

ယုာ်အၢနီၤထီၤ ၁နီၤဘၢဆဲၤတုၤဖၢအဆမဆီၤမိၤမွဲလမ္ဗဲဘၢလကၢ
လၢ, မွဲယုာ်ထုၤဖျါထုၤထဲၤဆမဖံးဒိၤလိၤဘၢလၢပၤနီၤလီၤ. ဆမယီၤပဒၢဘၢဒုၤဖျါ
ထၤဂ့ၤလၢမၤပုၤပုၤလၢဆမလူၤဆံၤထံၤဖးနီၤလီၤ. ဆမလူၤဆံၤထံၤ
ယီၤ အၢနီၤအဆမထံၤနီၤ ပုဒၢထဲၤဘၢဂ့ၤခိၤလၢကျိၢ်အံၤဒဲၤအဖးတၢ, ဆမအဲၤ
အၢနီၤလၢကပံၤဘၢထီၤမွဲပုဖံးဒိၤလိၤဘၢလၢ ကဆါယုာ်ဒဲးပုဂ္ဂိုလ်နီၤလီၤ.

ထီးမွဲဆမလူၤဆံၤထံၤထီၤ ဘၢဆမကွဲၤထဲၤဂ့ၤလၢလိၤပၤလီၤလၢ ၂မိစ့ၤ
၂၀ ဖးနီၤ အဂ့ၤဘၢဆမဖၢလၢထဲၤဂ့ၤလၢ အံၤစရၢလဖိၤဝံၤမွဲဘိၤဆမအုၤ
လၢအဆမဖံးဒိၤလိၤဘၢအဂးနီၤလီၤ. ဆမလူၤဆံၤထံၤထီၤ ဘၢဆမကွဲၤလၢထဲၤ
ဂ့ၤလၢယုာ်မၤဖိၤဖျါထုၤထဲၤအဖိၤအလံၤဝံၤလၢစီးအလး လၢဆးအံၤဖဲၤအဖး
အလးခဲၤမိၤတၢ, ဆမလူၤထီၤ မွဲအိၤဂုးခးဂ့ၤဂ့ၤလၢယုာ်အဆမအဲၤဒဲးအဆမ
အုၤလၢလၢအဆမဆဲၤဖိၤဝံၤအဖးခိၤနီၤလီၤ, (ဖီယံ ၂မိစ့ၤ ၆:၇, ၈ ဒဲ ၃မိစ့ၤ
၂၆:၁၂) လါဆံၤ. ဆမလူၤဆံၤထံၤထီၤ အဆမထီၤစီၤပုဒၢဘၢနံၤမံၤ မွဲဆမ
မထံၤမၤဒိၤအဆမလၢမၤထုၤလၢ ပုဂ္ဂိုလ်ဒဲးယုာ်ဒဲး, ပုဒဲးပုဂ္ဂိုလ်နီၤလီၤ.

ဖီယိထဲၤ ဥမိစုၤ ၂၀:၁-၁၇ လါဆံၤ. လံဆံၤပံၤအဆၢၤလဖၤယီၤ မွဲထုၤဖျါထုထဲၤတခုၤဖဝၤအခါနီၤနံၤမံၤလုၤ ပုလၢအအဲၤယွဲဒဲပနုၤဆါ နီၤဘဲၤသ့လဲၤ.

အခုထံၤဆၢမလူၤလဲထံၤနီၤ အုနုၤဘဲၤဖၤဆၢမထံၤမၤဝါလၢ ပုဂ္ဂုၤဒဲ ယွဲတၢၤ, လၢယၢခါပူၤထံၤနီၤ မွဲအုနုၤဘဲၤဖၤဆၢမထံၤမၤဝါလၢပုဂ္ဂုၤဒဲအဝါဝံၤ ဒၢဝါလီၤ. ပုဆၢမထံၤမၤဝါလၢ ယွဲဒဲပုဂ္ဂုၤဂၢနံၤမံၤလုၤယီၤ မွဲအဘၢပၤလၢ ၁နီၤလၢယွဲအဆၢမလူၤ၁နီၤလၢဖၤနီၤလီၤ.

၁နီၤနံၤယီၤ မွဲအမိၤစိၤဘၢလၢပံၤလၢ ကဆါပရံၤထုၤဖျါထုထဲၤပုလၢဆၢ မလူၤအစိၤဒိၤထုၤနံၤထံၤ “အဲၤယွဲနကဆါလၢနၢၤတၢၤဖျါဆံၤ” မၤ ၂၂:၃၇ ထီၤထစိၤဝါလၢ ၅မိစုၤ ၆:၅, ဒဲ “အဲၤပုလၢနနုၤထံၤဘဲၤနနုၤဆါဒၢနဝါအဝါ နီၤဆံၤ,” ထီၤထစိၤဝါလၢ ၃မိစုၤ ၁၉:၁၈ နီၤလီၤ.

ဆၢမလူၤအခုထံၤလဲထံၤယီၤ မွဲဘဲၤဝါဖၤဒဲၤလၢပၤပအဲၤယွဲပုကဆါလၢ ပုၤတီၤအလူၤတၢၤ, လၢဆၢမလူၤအလၢခဲၤပူၤထံၤယီၤ မွဲဘဲၤဝါဖၤဒဲၤလၢပၤ ပုအဲၤပုလၢပုနုၤထံၤ ဘဲၤပနုၤဆါဒၢပဝါအဝါနီၤလီၤ. ကဆါပရံၤထုထုၤဖျါဝါ လၢပုလၢပုၤဖျါထုထဲၤဆၢမလူၤဖၤဒိၤနံၤထံၤယီၤ ထုဖၤခွဲၤလၢလဲၤန့ၤဘၢ လၢ “ဆၢလၢဆၢမလူၤနံၤထံၤနံၤမိၤယီၤ ဆၢမလူၤဒဲမိၤလဖၤလၢဆဲၤလၢ အဝါဝံၤထီၤအလူၤလီၤ” မၤ ၂၂:၄၀.

ယွဲအဆၢမလူၤထီၤလူၤထီၤဆံၤယီၤ အိၤက့ၤသ့လုၤအၢလၢယွဲအဆၢ အဲၤဆၢက့ၤနီၤလီၤ. ယွဲအဆၢအဲၤဒဲအဆၢမလူၤအခါနီၤယီၤ ပုထုၤလၢဖၤ လန့ၤဘၢနီၤလီၤ. ပုနါဂၢၤဘၢပုဂ္ဂုၤစံၤခိၤမၤခိၤမၤ, ပုဘၢခိၤဆၢမလူၤလီၤအုၤ, လီၤဒၢပုကဘၢအဲၤယွဲဒဲပုဂ္ဂုၤဂၢလီၤ, ဘၢနီၤလဲၤဆၢစိၤဆီၤမိၤယီၤ အခါပယီၤ လအိၤဘၢလဲၤ.

အုမုဲပုလၢၤသ့ၤဖၤထဲၤဆၢမလူၤဆံၤထံၤယီၤ လထံၤထံၤတၢၤ, ပကနဲၤထဲၤပုအဲၤယွဲဒဲ ပုအဲၤပုဂ္ဂုၤဂၢနီၤဘဲၤသ့လဲၤ.

အစီၤ **မၤနီၤ ၂၄**
ဆၢမလူၤယီၤဆံၤပံၤ, တီၤလီၤဒဲဂုၤမၤ

ဆၢအဲၤနီၤမွဲယွဲအဆၢမလူၤအလိးဝံၤခ့ၤထံၤနီၤလီၤ. ထီၤမွဲယွဲအိၤက့ၤ ဂုးခၢၤထဲၤဆၢမလူၤနီၤ, အဝါအိၤက့ၤ ဂုးခၢၤထဲၤအဆၢအဲၤနီၤလီၤ. ဆၢနီၤ အကိုၤ ထီၤမွဲပရံၤထီၤဒဲၤအၢဘဲၤဝါ ဂၢၢ်န့ၤထဲၤဆၢဒဲၤဘၢဖိၤနီၤ, အဝါအိၤက့ၤ ဂုးခၢၤထဲၤအဆၢမလူၤ ထီၤမွဲထုၤထီၤထုထဲၤဆၢအခိၤအတၢၤနီၤလီၤ. လၢဆၢ နီၤအကိုၤ ယွဲနီၤမွဲဆၢတီၤဆၢလီၤဒဲ မၤတီၤလီၤထဲၤပုလၢအန့ၤထဲၤအဝါလဖၤ နီၤလီၤ. (ရိမၤ ၃:၂၅, ၂၆). မွဲဆၢထုၤ ဖျါထုထဲၤဆၢအဲၤန့ၤမလဲၤ ဆၢမ လူၤ ယီၤလဲၤမွဲဘၢဆၢထီၤထဲၤတၢၤထဲၤအဆၢမလီၤန့ၤဂုၤ, အဝါမၤဂုးခၢၤထဲၤယွဲ အဆၢထီၤထဲၤတၢၤထဲၤနီၤလီၤ.

ဖီယိ ရိမၤ ၆:၁-၃ ဒဲ ရိမၤ ၇:၇-၁၂ ဆံၤ. အဆၢဖိၤ ၁၂ နီၤ လီၤဖျါထုထဲၤဆၢမလူၤအဂဲး လၢပရံၤထီၤဒဲၤအၢဂီၤအလၢခဲၤနီၤ ဘဲၤသ့လဲၤ.

ထီၤပုလၢနုၤန့ၤဝါ ဆၢအခိၤအတၢၤဒဲဆၢထီၤထဲၤတၢၤထဲၤယီၤ ထုပဲၤခွဲၤ ဆၢမလူၤယုၤနီၤ, စပီလူၤလီၤဖျါထုထဲၤဒုၤန့ၤသ့ပၤ ထီၤမွဲပုလၢမၤလၢဘၢဆၢ ဒဲၤဘၢ ဘီၤဝါဆၢအခိၤအတၢၤကအထုၤအဂဲးနီၤလီၤ. လကၢလၢၤ, ပုလၢအန့ၤ ထဲၤပရံၤဒဲဒုၤဘၢတံၤဇံၤအၢလၢ ဆၢဝံၤအဖၤဂီၤနီၤတၢၤ, ဘၢဆၢဝံၤဝါလၢဝံၤထဲၤ လၢဆၢဒဲၤဘၢအဖၤတၢၤ မၤထုထဲၤလၢပရံၤအဖၤနီၤလီၤ.

ယွဲအဆၢမလူၤယီၤ လဲၤမွဲဘၢဆၢဒဲၤဘၢတၢၤ, ဒုၤထုဖျါထုထဲၤဆၢ ဒဲၤဘၢဒဲဒုၤကဲၤထုထဲၤဆၢဒဲၤဘၢနီၤလီၤ. မွဲဆၢနီၤအကိုၤ ဆၢမလူၤယီၤ, မွဲအဆံၤပံၤဝါ, တီၤလီၤဝါဒဲအဂုၤအဘွဲၤနီၤလီၤ (ရိမၤ ၇:၁၂). အဝါထုထုၤ ဖျါထုထဲၤပုလိၤဘၢထဲၤယွဲအဆၢထီၤထဲၤတၢၤထဲၤဆၢမဖီၤဖျါလၢ အအိၤဂဲၤလဲၤ ထဲၤဒၢလၢ ပရံၤလၢပးအအိၤနီၤလီၤ. ဘဲၤအကြံၤအဝါလၢဆၢန့ၤအကိုၤ မွဲလၢ

ပမာဏကိစ္စထဲသွားဆဲဆဲမလူငယ်တို့၊ မွဲပမာဏကိစ္စထဲသွားဆဲဆဲမလူငယ်တို့ (ရိုမာ ၃:၃၁)။

ယူဂျာဗရုံဂဲလဲ မွဲလဲမလဲကိစ္စထဲသွားဆဲဆဲမလူငယ်တို့၊ မွဲအမဲလဲမလူငယ်တို့ ဗျူးထဲထဲသွားဆဲဆဲမလူငယ်တို့ အအိလဲဆဲမလူငယ်အဖျူး ဒဲလဲမိလဲဖဲအဖျူး နီမလီ။ လဲဆဲနီမအကီ၊ အဝဲအိကဲကဲဒဲထဲ “မူမိဒဲကဲမိလဲချူးဒဲခွဲဒဲဖျူး ဒဲဘာတ၊ လဲဆဲမလူငယ်အဖျူးဆဲလဲဖျူးမွဲဂဲ၊ အနီဖဲလဲနီမွဲဂဲ၊ လဲချူး လဲမလူငယ်ဗျူးထဲဒဲဘာထိးအလူတ၊ မွဲအကဲဂီဝဲအူ” (မာ ၅:၁၈)။

ယူအဆဲမလူငယ်အနဲအိဒဲဒဲဂီ၊ မဲဗျူးအလဲလဲအဝဲအဆဲဆဲ ဆဲဆဲတ၊ ထုဖျူးထဲအဝဲအဆဲအဲတဲအဖဲဖဲအလဲမလူအပွဲ၊ အဝဲအဆဲ ဆဲဆဲဆဲဆဲ၊ ဆဲဂဲဆဲဆဲဒဲ၊ ဆဲတီဆဲလီနီမလီ (၃မိစံ ၁၉:၂; အုအူ ၁၉:၇, ၈; အု ၁၁၉:၁၄၂, ၁၇၂)။ လဲဆဲအိကဲကဲထိးအဖျူး၊ ပဒဲဘာဆဲ အကဲဒဲလဲ လဲ ၂မိစု ၃:၁၈, ယူအနဲအိကဲကဲထဲသွားဆဲဆဲမလူငယ်ထဲထဲလဲ လဲလဲပဲနီဘဲဘဲအဖျူးနီမလီ။ ဆဲမလူငယ်လဲဘာဆဲကဲထဲလဲလဲလဲလဲ လဲဖဲထိး မွဲဆဲထိးအဲအဲတီ ယူအတဲအဲဖဲလဲလဲအဲလဲဘာအဲဒဲ၊ ယူအဆဲအိမဲမဲဆဲပဲဆဲအဲနီလဲ အအိဂဲဒဲလဲဆဲအဲအဖျူးမိ၊ ဒဲဆဲဂဲလဲလဲလဲဖဲဒဲအဆဲဂဲမိဂီအဲအဲကဲနီမလီ။

ဆဲမလူဒဲ ဆဲအဲအဆဲဘာထွဲလဲလဲထိး ဒဲဒဲဒဲပဲမဲကဲဆဲ ယူဂျာအဆဲချဲဘဲဒဲလဲ။ “နဲဒဲအဲအဲယဲတ၊ ထိးနဲဖဲထဲ ယဲဆဲ မလူလဲဖဲနီမဆဲ” (ယီ ၁၄:၁၅)။

**အနီ မဲနီ ၂၅
ဆဲမလူဒဲဆဲအဲအိအဲတဲ**

ဘဲပဒဲထဲဘာအဲဒဲ၊ ဆဲမလူဒဲဆဲအဲအိအဲတဲထိး လဲထဲဒဲဘာ လဲလဲအဲနီမလီ။ လဲအလဲနီမ အဝဲအိထိးဒဲအဲအဲမဲဒဲလဲမိဒဲဘာလဲမလူ အဆဲအဲဒဲဆဲတီအဲဘာအဖျူးနီမလီ။ ထိးမွဲအဲစဲလဲဖဲဒဲဒဲဘာဆဲ

မလူဒဲဆဲအဲအိအဲတဲ အဆဲလဲဆဲလဲလဲတဲ၊ ကဲထဲဆဲဂဲအိဒဲထဲ လဲအဝဲအိအဲအဲအဲ မွဲလဲမလူဒဲဆဲဆဲမလူငယ် တဲဒဲဒဲဒဲဒဲဖျူးထဲ ပုအဲကဲဒဲထဲအဝဲအဲအိအဲနီမလီ။

မွဲမဲ၊ ဆဲမလူငယ်မဲဖျူးပဲမဲ လဲဆဲဒဲဘာဒဲအဲလဲထဲပဲ လဲနဲဘာနီမလီ။ မွဲလဲပုလဲမဲဒဲဆဲဒဲဘာအိဝဲလဲဒဲလဲဖဲအဲအိနီမ ပုလဲထဲဘာဆဲဒဲထဲဘာဆဲဒဲဒဲအဲအဲနီမလီ။

ဖီ ယူဂျာမဲအဲ ၃:၃၁-၃၄ ဆဲ၊ မွဲအဲဒဲထဲပဲမဲယူအဆဲအုလဲ လဲမဲဖျူးလဲထဲပဲမဲအဲအဲနီမဘဲဒဲလဲ။ ထိးထဲပဲလဲမဲကဲဆဲလဲ အဆဲချဲလဲ အလီဘာစဲနဲကဲဒဲမဲလဲ ယီ ၃:၁-၂၁ နီမ ချဲဖျူးလဲ ဆဲအိဖျူးအဲအဲနီမဘဲဒဲလဲ၊ ဒဲဖဲထဲ ပဲ ၈:၁၀ နီမဆဲ။

ဆဲမလူငယ်ထဲထဲဘာဆဲကဲကဲလဲမလူအနဲအိလဲလဲလဲလဲနီမ, (၂မိ ၃:၁၈), ဆဲမလူငယ်ဘာဆဲကဲကဲလဲမလူအဖျူးအဲလဲလဲအဲအဲဖျူး ဆဲလီ (အု ၃၇:၃၀, ၃၁)။ အဝဲထုနီမ ယူအဆဲအဲအဲဆဲမလူငယ် မွဲအိ လဲပဲမဲအဲချဲလဲလဲလဲအဲ မွဲလဲအဖျူးလဲလဲပုတဲအဲအဲအဲနီမလီ။ ယူအနဲအိကဲကဲလဲဒဲကဲကဲအဆဲမလူငယ်လဲ ပုဂျာအဲအဲဖျူးနဲဒဲ ဝဲတဲ၊ အဝဲအုလဲဝဲလဲမဲကဲကဲလဲ ပုလဲဆဲအုလဲအိလဲအိလဲ အဝဲလဲဖဲနီမလီ (ပဲ ၈:၁၀)။ ပုမဲဖျူးလဲပဲလဲ ပုအိဒဲနဲဆဲမလူ လဲပဲနဲအဲဒဲပုလဲနဲဘာ။ မွဲလဲမလူဒဲဆဲအဲအိအဲကီ ပဲနဲဘာဆဲထိးထဲ တဲထဲလဲဆဲနဲအဲအဲနီမလီ။ မွဲပုနဲအဲဒဲပုလဲအဲ၊ မွဲယူအဆဲဖျူးလဲနီမ လီ (အု ၂:၈)။ ပုအိဒဲဆဲမလူမွဲလဲပုကဲနဲဘာဆဲထိးထဲတဲထဲအဲ၊ မွဲလဲပုနဲထဲဘာယူဆဲထိးထဲတဲထဲအဲကီ ပုအိဒဲဆဲမလူလီ။ ပုအိဒဲ ဆဲမလူ မွဲလဲပုကဲနဲဘာယူအဆဲအဲအဲ၊ မွဲလဲမလူအဲယူပဲတဲ၊ ပုအဲဒဲအဲဆဲထဲယူဒဲပုဂျာလီ (ယီ ၁၄:၁၅)။

လအဆေးအထိနီ၊ ဆေးမလူယီ နဲ့ပေးပုဆေးဒဲဘာလီ (ယုမံ ၁:၂၂-၂၅; ရို ၃:၂၀; ရို ၇:၇). နဲ့ပေးပုလိဘာဆေးထိးထဲတဲတဲအကဆါ (ဂလုရှာ ၃:၂၂-၂၄), နဲ့ပေးပုမုအဖးဒဲအဂ့ထုတော, ဒုနဲ့ပေးပုအတခုဖဝအဆေးအဲလီ.

လအဆေးစုရုပေးအမုနီနီ နဆေးယီလီနီ မွဲဆေးနီလဲ. မွဲနဆေးထု ဂဲထုဘာဒဲဆေးလူတီအီလအ နလီဖိခါနဆေးမလူအဖးခါဂ, အ့မွဲလခါ လအကဆါယုဂုလရဲအဖးခါဂ, နဆေးစံဆေးလအယုအဆေးမလူမနဲဒဲ မလန့ဘာနီ မွဲဆေးနီလဲ.

ပူတပျါ မန့် ၂၆
ဆေးအဲမွဲဆေးမလေးပုထုထဲဆေးမလူ

ဆေးအဲဒဲဆေးမလူအဆေးဘာထွါလီဘာယီ ပစံအဂဲအအဂီဂီလဒု ဘာနီလီ. မွဲတဂျါလအပရဲဖိအလဲဆဲပံအဝါ ဆေးအဲယီမွဲအမလေးပုထု ထုထဲဆေးမလူလီ.

လအ ရိုမာ ၁၃:၈-၁၀ အဖး, စပီလူဒီထဲပမ “ပုလအအဲဂူဂနီ, မလေးထုယုဆေးမလူယုလီ (ရို ၁၃:၈). ထိးမွဲပုမဆေးမလူ အလေးခဲပုထံနီ စပီလူဘိဘာဒုယာပမ မွဲဆေးမလေးပုဝါလ “အဲ ပုလအနဲထံနီဘဲနနဲဆါဒဲနဂုအဝါဆံ” လီ (ရို ၁၃:၉). မွဲဂျါမလူ စပီလူဒီထဲပမပုပု “ဆေးအဲမွဲဆေးမလေးပုထုထဲဆေးမလူ” လီ (ရို ၁၃:၁၀). လအဲကဘျဲစပီလူဒုပုထုဝါ “ဆေးမလူထီအလူလေးထု ပုထုထဲလအချဲလထံယီအဖး, အဲပုလအနဲထံနီဘဲနနဲဆါဒဲနဂု အဝါနီဆံ” (ဂလုရှာ ၅:၁၄) နီလီ. လါနဂု ဆေးအဲလအမလေးထု ပုထုထဲဆေးမလူယီ မွဲဆေးအဲဘဲလဲ ဆေးအဲဘဲနီအဝါနီ မွဲပုဒဘာ ဘဲဘဲလဲ.

ဖီယိ မာ ၂၃:၂၃, ၂၄ နီလီဆံ. “ဆေးဒီဆေးဘုလအကဒီ” ဆေးမလူနီမွဲဆေးနီလဲ. ဖီယိ ၅မိစု ၅:၁၂-၁၅ ဒဲ အဲစုယာ ၅:၁၃, ၁၄ နီဆံ. လအဲဖးယီ ချဲဖျါလအယုအဆေးမလူ (လအဲဒဲ ဆေးမလူနီဆေးမလူ) ဒဲယုအဆေးဘာထွါလအဆေးစုရုပေးလတီဒဲ ဆေးမလူဖျါထုထဲဆေးနီ ဒုနဲ့ဆေးထံထံကျဲကျဲလအ အဆေးထိးဘာ ဘဲဘဲလဲ.

ကဆါပရဲထုဖျါထု “ဆေးမလူအလယး” ဘဲ “ဆေးစုရုဆေးတီ, ဆေးယုဘဲဆေးနဲ” နီလီ. အ့မွဲဆေးဘာထွါလအဆေးမလူလဲ “မဲဒဲ နီ” နီ ပဒဲဘာလအလဲဆဲပံအဖး ဆေးကျဲဝါလအဆေးမလူဖျါထုထဲဒဲဆေး စုရုဆေးနီလီ.

လအ ၅မိစု ၅ အဖးနီ, မဲဒဲဆေးမလူယီ မွဲအီပုလအဘာလအ ယုမလူဖျါထုထဲအံစုလအဖိဝဲလအ ပိးအလေးနီလီ. မွဲဆေးနီတ, မဲဒဲ နီယီမွဲဒဲဆေးတဲလဲလအဆေးနဲလဲလီလဲမွဲဘာ, မွဲဆေးမလူဖျါထု ထဲလအပိးအလေးဆေးမလူမလေးအဖးနီလီ. အ့မွဲပုဒဲလဲလဲပုလဂ အဆေးမဲဒဲပုဒဲဆေးမလူလဲဘဲပုဒဲ, မဲဒဲနီမွဲဘာဆေးကိဝါလအဆေးမလူ ဘဲပုလအယုအဖး (အဲ ၅:၁၃, ၁၄). အီကဒီထဲဆေးမလူအအီကု ဆေးအဲဒဲ ဆေးစုရုပေးတီလအပုဂုဂ, မလေးဂ, ဘျဲအဲဘျဲအီပုဝဲလဲဒဲ, ဂဲထဲဆဲလဲလဲပုလအဂဲလအဘာလအဂဲဖးနီလီ (အဲ ၅:၁၃-၁၀).

ဒီထဲဘဲထဲပုလအအဲဒီမလေးပုထုထဲယုအဆေးမလူလအ ဆေး အဲဆေးကွဲဆေးအဖးနီ မွဲကြဲဖိဆီမိဒဲဆေးဒဲဘာလအလဲဘဲဘဲဒဲလအ လီမွဲအ့, မွဲအကြဲဖိဆီမိထဲဆေးဒဲဘာလအယုအမုပမတော ပုအီလဲ ထဲလအနီဆုလီ. ဆေးအဲလအမလေးထုပုထုထဲဆေးမလူယီ, မွဲပုဘာဒီထဲဆေးမလူ ဘဲပုလမဘာဆေးဒဲဘာလီအ့, အ့မွဲဘဲဘဲ

အဘ်
ဆီ့မိ့အထုလုယာ.

မန့် ၂၈

ဖိ Ellen G. White, "The Least of These My Brethren," pp. 637-641, လာ The Desire of Ages နီဆံ.

ပုလအထိထွာမဆးပုဂ္ဂါဂနီမဲ့, ထိထွာမဆးထဲဆးလုပုလုဒ်အိအိအိနီလီ. အဝုဝံအနုဆါကအိထဲဘာထံမာတု, အဝုဝံကမံဒုမံဒုဘာနီလီ. အဝုဝံလဝံလုဒ်လုဒ်ဘာ ဘဂဲဝဆးမုဆးလုလုဘာတု, ဆးအုလဲထုအိထဲဝုလုအဝုဝံအဘမုအဖးနီလီ. အဝုဝံအဆးဆးလုအိထုထုနီ ကမဲ့ဒကဘာမဖိဖျာထုထုပုလုကကဂီဆဲဆဲဝံလုထီ ဘဲဒုလဲနီလီ. ရှမ်းဂဆးဖဲထံဖဲဒီနီအခိအတကအိနီလီ. ဆးထိထဲတုထဲအကဆါအဆးအဲယီကကုလုဘုပုဘဲဘဲပုကအိထုထဲလု ဆးယံဆးရီအဖးနီလီ.

ထိမဲ့ပုဒုယာလုထဲပုဒုလု ပုမဆးဖိကုမုကုလုကဆါယွနီတု, အဝုအဆးအုလုဝံလုနီ မွဲလလီထဲဘာလုဆးဆးလုလုအိဘာအဖးနီလီ. အဝုအလုအထုဝံလု ကအုဆးဘဲမုအိလုပုဒုခံဖးဒဲကမဆးထုမုလုပုနီဖျဲအဖးဒီနီလီ. ထိမဲ့စိစုဘာဆးကိထဲဘဲကထိထွာမဆးထဲပုလုလုလါလုဂုဘာ, ပုလုပုဒီလုနဲဂုလုနုဘာ, ပုလုအထုဒဆးလုနီတု, ကဆါယွအုလုအဝု, “တအဝုဒစံ, ယမုမိလုဆးလုနုဒီဒဲဒဲဒဲအိပွဲနုလီ” ဒဲအဝုစံ, “ယမိအိတဂျါလုနုဒီလီ” ၂မိစု ၃၃:၁၄; ၃:၁၂. ဆးအုလုထီမဲ့ပုထိအလုလု အမဆးလုပရဲအလး, လုအဝုအဆးဘာထိဆးရုဆးနုအဂလုအဂးနီလီ. Ellen G. White, The Desire of Ages, p. 641.

x x x x x

မုဂီအဆးဘာ
ဇးနုဝါ, ၂၀၂၅ နံ

၁	ပု	အု	၁၄၅:၁၇	၁၆	တံ	၁မိ	၂၇:၃, ၄
၂	တံ	အဲ	၁:၁၈	၁၇	၁မ	၁မိ	၂၈:၁၅
၃	၁မ	၁မိ	၃:၁၅	၁၈	ဒီ	၁မိ	၃၂:၂၆
၄	ဒီ	နဲ	၁၃:၈				
				၁၉	တု	မ	၇:၂၁
၅	တု	၁မိ	၄:၄	၂၀	စိ	၁မိ	၃၉:၉
၆	စိ	၁မိ	၅:၂၂, ၂၄	၂၁	နီ	၁မိ	၄၅:၄, ၅
၇	နီ	ဟံ	၁၁:၇	၂၂	ပု	ဆ	၇:၂၅
၈	ပု	၁မိ	၈:၁၃	၂၃	တံ	၂မိ	၇:၁
၉	တံ	ရိ	၁:၂၀	၂၄	၁မ	၂မိ	၄:၂၂, ၂၃
၁၀	၁မ	၁မိ	၁၁:၅	၂၅	ဒီ	၂မိ	၁၄:၃၁
၁၁	ဒီ	၁မိ	၁၂:၁				
				၂၆	တု	အု	၇၈:၁၅, ၁၆
၁၂	တု	ရိ	၄:၃	၂၇	စိ	၂မိ	၁၉:၆
၁၃	စိ	၁မိ	၂၂:၈	၂၈	နီ	၂မိ	၃၂:၁
၁၄	နီ	၁ထံ	၆:၉	၂၉	ပု	အဲ	၅:၁၇
၁၅	ပု	အာမု	၃:၃	၃၀	တံ	၂မိ	၂၅:၈
				၃၁	၁မ	အဲ	၅:၂၀

မုဂ္ဂိုလ်အဆောင်
ဖွဲ့စည်းပုံ၊ ၂၀၂၅ နံ၊

မုဂ္ဂိုလ်အဆောင်
မေးခွန်း၊ ၂၀၂၅ နံ၊

၁	ဒီ	၂	၁၉၅, ၆	၁၅	ဒီ	၅	၁၁၁၉
၂	တု	၅	၁၁၅	၁၆	တု	၅	၁၆
၃	စီ	၄	၁၄၂	၁၇	စီ	၅	၁၀၄၀, ၄၂
၄	နှီ	၄	၁၆၁-၃	၁၈	နှီ	၅	၂၃၃; ၂၄၃၁
၅	ပျီ	နံ	၁၉၁-၂၁	၁၉	ပျီ	၃	၂၇၃၀
၆	တံ	၁	၁၀၄	၂၀	တံ	၅	၁၅၁
၇	၁	ယီ	၆၃၇	၂၁	၁	၂	၂၃၁၄
၈	ဒီ	၅	၃၂	၂၂	ဒီ	စု	၁၂၈
၉	တု	၂	၂၁၅, ၁၆	၂၃	တု	စု	၁၄၃
၁၀	စီ	ဒီ	၇၂၆	၂၄	စီ	၁	၁၁၇
၁၁	နှီ	၅	၃၂၅, ၂၆	၂၅	နှီ	၁	၂၂၂, ၃၄
၁၂	ပျီ	၅	၃၄၅, ၆	၂၆	ပျီ	၁	၇၁၂
၁၃	တံ	၅	၁၅	၂၇	တံ	ဒီ	၉၁၀
၁၄	၁	ဟံ	၁၁၃၀	၂၈	၁	၁	၈၁၉, ၂၀

၁	ဒီ	၁	၁၂၁၃	၁၆	တု	၅	၁၇၁၇
၂	တု	၁	၁၆၁	၁၇	စီ	၂	၁၆, ၆, ၈
၃	စီ	၁	၁၆၁၈	၁၈	နှီ	လီ	၂၁၀, ၁၁
၄	နှီ	၁	၂၂၂	၁၉	ပျီ	၁	၁၂၁၃, ၁၄
၅	ပျီ	၁	၂၄၆	၂၀	တံ	ခံ	၃၃၁၁
၆	တံ	၁	၂၈၁၂	၂၁	၁	၂	၁၄၁၁
၇	၁	၁	၁၁၃, ၁၄	၂၂	ဒီ	၂	၇၁၃, ၁၄
၈	ဒီ	၂	၁၁၁, ၁၂	၂၃	တု	၁	၁၇၉
၉	တု	၂	၅၁၀	၂၄	စီ	၁	၁၈၂၁
၁၀	စီ	၁	၁၉၁၃	၂၅	နှီ	၁	၁၉၇
၁၁	နှီ	ဒီ	၁၄၁၂	၂၆	ပျီ	၁	၁၉၁၈
၁၂	ပျီ	၂	၁၂၇, ၉	၂၇	တံ	၁	၁၀၁၁
၁၃	တံ	၁	၂၁၁၇	၂၈	၁	၂	၂၀၂၀
၁၄	၁	မဲ	၉၂၃, ၂၄	၂၉	ဒီ	၂	၂၃၂၁
၁၅	ဒီ	၂	၆၁, ၂	၃၀	တု	၂	၂၆
				၃၁	စီ	၂	၂၂၁, ၂၂